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روزنامه صبح ایران

معاونت حقوقی رئیس جمهوری:

شهرداران مشمول قانون  ممنوعیت 
بکارگیری بازنشستگان می شوند

و  شهرداران  کرد:  اعلام  جمهوری  رئیس  حقوقی 
کارمندان بازخرید شده از قانون ممنوعیت بکارگیری 
شمول  خصوص  نیستند.در  مستثنی  بازنشستگان 
قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان به شهرداران، 

شهرداری ها مشمول ممنوعیت موضوع قانون ممنوعیت 
بکارگیری بازنشستگان مصوب 1395بوده و نظر به اینکه 
نیز  و  یادشده  قانون  واحده  ماده  ذیل  های  تبصره  در 

اصلاحیه اخیر آن )1397(...

* تروریست ها باید از وزارت اطلاعات بترسند

تکالیف در روزهای تعطیل و جمعه ها، ممنوع

وزیر آموزش و پرورش: مدرسه پادگان نیست

محمد رضا عارف:

سکوت و بی تفاوتی دانشجویان به نفع کشور نیست 

حسن عباسی به 7 ماه حبس محکوم شد

وزیر اطلاعات خبر داد

نابودی 300 
تیم تروریستی
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هر چقدر از 
آزادی دانشگاه بکاهیم

 ضرر کرده ایم

رهبر معظم انقلاب، دستگاه ها، مراکز علمی، نخبگان و صاحبنظران 
 ـایرانی پیشرفت  را به بررسی عمیق ابعاد مختلف الگوی پایه اسلامی 
و ارائه نظرهای مشورتی برای اصلاح یا تکمیل و ارتقای این سند 
ایرانی  اسلامی  پایه  الگوی  تدوین  پی  فراخواندند.در  بالادستی 
پیشرفت، که در آن اهمّ مبانی و آرمان های پیشرفت و افق مطلوب 
کشور در پنج دهه آینده ترسیم و تدابیر مؤثر برای دستیابی به آن 

طراحی شده است...

آیین تکریم و معارفه فرماندهان سابق و جدید سپاه امام علی ابن ابی طالب)ع( قم، روز 
یکشنبه با حضور سردار حسین سلامی، جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران، در حسینیه 
ثارالله سپاه استان برگزار شد. در این آیین که آیات سید هاشم حسینی بوشهری و عباس 
کعبی از اعضای مجلس خبرگان رهبری، سید محمد سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت 
معصومه )س(، سید مهدی صادقی، استاندار، حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری و 
احمد امیرآبادی نمایندگان مردم قم در مجلس شورای اسلامی و شماری دیگر از مسئولان 
نظامی و اجرایی حضور داشتند، از تلاش های سردار سرتیپ دوم پاسدار غلامرضا احمدی 
فرمانده سابق سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( قم قدردانی و سردار سرتیپ دوم پاسدار سید 

محمد تقی شاهچراغی به عنوان فرمانده جدید سپاه استان معرفی شد...

سرپرست اورژانس کشور گفت: هم اکنون 4 هزار و 500 دستگاه آمبولانس در کشور داریم که هزار دستگاه 
هم به زودی خریداری شده و به ناوگان اورژانس اضافه می شود.پیرحسین کولیوند قبل از ظهر یکشنبه در 
دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( با اشاره به اینکه حدود 43 
سال پیش فوریت های پزشکی  ایران با 10 پایگاه راه اندازی شد، اظهار کرد: با انقلاب اسلامی ایران اورژانس 
پیش بیمارستانی توسعه خوبی پیدا کرد و در دوران دفاع مقدس در جبهه ها و مداوای مجروحین نقش اساسی 
داشته است.وی ادامه داد: طی مدت کوتاهی در سه سال گذشته به همت وزیر بهداشت دکتر هاشمی، ناوگان 
زمینی اورژانس افزایش قابل توجهی داشت و هم اکنون 4500 دستگاه آمبولانس داریم که هزار دستگاه هم 
به زودی خریداری شده و به ناوگان اورژانس اضافه می شود.کولیوند افزود: نگاه وزیر بهداشت به اورژانس ممتاز 

است و تأکید دارند که مردم ما حقشان بهترین هاست و نیروها و ناوگان را در همین راستا تقویت کردیم...

معـاون اول رئیـس جمهـوری بـا اشـاره  بـه ضـرورت توجه به 
حمایـت از کالای داخلی گفت: در شـرایطی که کالاهای غیرضروری 
وارد کشـور نمی شـود، مـردم به سـمت کالاهای  داخلـی می آیند. 
مقـام معظم رهبـری هم امسـال را سـال حمایـت از کالای داخلی 
قـرار دادنـد. اینکه گفته می شـود تحریم هـا را به فرصـت تبدیل 
کنیـم، این نیسـت که تحریم ها خوب اسـت. تحریم هـا خیلی هم 

ظالمانه اسـت اما می شـود از دلـش فرصتی ایجاد کـرد...

فراخوان رهبر انقلاب برای ارتقاء الگوی پایه اسلامی ایرانی پیشرفت؛

با تحقق سند طلیعه تمدن 
اسلامی ایرانی رخ خواهد نمود

با تقدیراز تلاش های سردار احمدی؛ 

سردار شاهچراغی 
فرمانده سپاه استان قم شد

سرپرست اورژانس کشور درقم :

هزار دستگاه آمبولانس 
به اورژانس کشور اضافه می شود

مشتریان جدیدی برای فروش نفت پیدا کردیم

جهانگیری :باید از دل تحریم 
فرصت ایجاد کنیم
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رئیس جمهور در دانشگاه تهران :

* آسمان پُرستاره را برداشتیم
* نیاز امروز جامعه ما امید به فردا است

* تدبیر و حقانیت ما را در شورای امنیت پیروز کرد 
* رفع مشکلات اقتصادی اولویت نخست کشور است
* مردم نگران 13 آبان نباشند، همه اش تبلیغات است

» آگهي مزایده عمومي « مزایده املاك بانک مهر اقتصاد شماره 97/ج

بانک  مهـــر اقتصاد 
بانک مهــــــر اقتصاد درنظردارد املاک مشـروحه ذيل را از طريق 

مزايده به فروش برسـاند.
متقاضيـان مـي توانند حداكثـر تـا پايـان وقـت اداری )14:30( تاريخ 
1397/08/02 جهـت بازديد از محل وكسـب اطلاعات بيشـتر ودريافت 
فرم شـركت درمزايده وتكميل وارائه پيشـنهاد قيمت به نشـاني هاي 

ذيل مراجعـه نمايند .
* شـرايط نقـد : واريز 70% مبلغ پـس از15 روز از تاريـخ اعلام به برنده 

مزايـده و 30% مانده در دفتر خانـه وهنگام انتقال قطعی
*شـرايط تسـهيلات: 70% از مبلغ بصورت تسـهيلات اجاره به شـرط 

تمليـک با نرخ مصـوب بانكـی و حداكثر بازپرداخـت 60 ماهه 
*وضعيت انتقال سند : 

وفق بند18 شيوه نامه فروش املاک ) انتقال قطعی (
توضيحات :

1- جهت خريد اسـناد شـركت در مزايـده به نشـاني : 55 متری عمار 
ياسـر بين ک 36 و 40 ساختمان سرپرسـتی بانک مهر اقتصاد مراجعه 

فرمايند.
2- كليـه امـلاک بـا وضـع موجود به فـروش می رسـد و جهـت ارائه 

پيشـنهاد بازديـد از ملک ضروری اسـت .
3- صـرف شـركت در مزايـده هيچگونـه تعهـدی بـرای مزايـده 
گر)متقاضـی خريد( ايجـاد نكرده ومزايـده گذار)بانـک( در رد يا قبول 

هريـک يا تمـام پيشـنهادات مختـار خواهـد بود.
4- هزينه آگهی برعهده برندگان مزايده می باشد.

5- جهـت كسـب اطلاعات بيشـتر مي توانيد به نشـاني فـوق الذكر  
مراجعه يا با شـماره تلفـن 09306755515 و 8989 و 37711500 تماس 

فرمائيد. حاصل 
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گره گشایی لازمه ترمیم کابینه
 بعد از نشست اصلاح طلبان با حسن روحانی برداشت 
عمومی این است که اصلاح طلبان در این زمینه با دولت 
گفت و گویی داشته و پیشنهادهایی ارائه کرده اند.وقتی 
انتقادات اوج می گیرد در کنار آن بحث ترمیم کابینه هم 
مطرح می شود. با توجه به نقدهایی که به عملکرد دولت در 

زمینه اقتصاد، اشتغال و هر آنچه در این دایره می گنجد می شود انتظار محتمل به ویژه از 
سوی بدنه اجتماعی دولت این است که ترمیم کابینه به سمتی برود تا پاسخی درست به 
نقدها باشد.فارغ از آن که به هر ترتیب اشخاصی که به عنوان وزیر معرفی می شوند چه 
به لحاظ شخصیتی و چه به لحاظ حضور می توانند تاثیر به سزایی داشته باشد اما آن چه 
بیش از هر مسئله دیگری دارای اهمیت است موضوع رویکرد و برنامه است. با نگاهی 
به استیضاح هایی که پیش از این رقم خورد باید گفت متاسفانه مسائلی که در جریان 
استیضاح ها مطرح می شود چندان کارشناسی نیست و اساسا استیضاح اگر از آن شکل 
منطقی و واقعی خودش خارج شود هم به شان مجلس لطمه می زند و هم نگاه مردم را 
به مجلس و دولت بی اعتماد می کند.نکته دیگری که در پروسه ترمیم کابینه باید به آن 
اشاره کرد این است که بعد از نشست اصلاح طلبان با حسن روحانی برداشت عمومی 
این است که اصلاح طلبان در این زمینه با دولت گفت و گویی داشته و پیشنهادهایی ارائه 
کرده اند، البته مشخصاً آن بخشی که باید در این مشاوره شرکت می کردند اصلاح طلبان 
داخل مجلس هستند. به عنوان یک نگاه کلی و در یک بیان کلی دولت باید هم به رویکرد 
وزرای جدید و هم به برنامه های آنها و میزان عملیاتی شدن و تاثیرگذاری آنها توجه کند.

نکته دیگری که نباید از نظر دور داشت این است که اگر احساس می شود دولت اصرار 
برای حفظ یک وزیر دارد که شاید به لحاظ رویکری متمایل به اصلاح طلب ها باشد در این 
زمینه باید گفت اولا هیچ جریان و فردی نمی تواند خود را سخنگوی اصلاح طلبان معرفی 
کند و از سوی دیگر هیچ شخص و حزب شناخته شده ای از شخص سید محمدخاتمی 
تا افراد دیگر در این زمینه اظهار نظر نکرده اند. لذا این احساس وجود دارد که آن چه در 
جریان معرفی وزرا در حال رقم خوردن است بیشتر نظر دولت و آقای روحانی و البته 
همه ملاحظاتی است که در معرفی وزرا مد نظر قرار می دهند. ضمن آنکه این اعتقاد 
عمیقا وجود دارد که صرف این جابجایی ها باید بتواند گره ای از گره های دولت را باز کند.

مامور افول سعودی، شاید ترکیه
علیرضا جباری* 

قتل جمال خاشقچی در کنسولگری عربستان در استانبول و انتشار اطلاعات 'قطره 
چکانی' دستگاه امنیتی و پلیس ترکیه مبنی بر دخالت مستقیم سعودی ها در این جنایت 
و در نهایت پیشنهاد رشوه 5 میلیارد دلاری سعودی به ترکیه و رد آن از سوی ترک ها، 
تمامی حکایت از آن دارد که به زودی باید منتظر رو در رو قرار گرفتن ترک ها و سعودی 
ها باشیم.ابتدا تصور می شد، جنایتی که در کنسولگری عربستان در خاک ترکیه رخ داد 
و حساسیت و واکنش سریع ترک ها را به دنبال داشت، صرفا به دلیل این بود که روزنامه 
نگار مقتول عربستانی نامزد یک شهروند ترک به نام 'خدیجه چنگیز' بود و آنکارا برای 
احقاق حق این شهروند خود علیه عربستان موضع گرفته است.برخی نیز مطرح کردند 
که موضوع سوریه و مواضع ریاض علیه برخی تحرکات ترکیه در منطقه موجب بهره 
برداری و تسویه حساب ترک ها از ماجرای قتل خاشقچی بوده است.با گذشت زمان و 
ارائه نظرات و سناریوهای مختلف و اینکه قتل این روزنامه نگار منتقد عربستانی فراتر از 
یک جنایت ساده و بی دغدغه برای سعودی ها و شخص محمد بن سلمان ولیهد بلند 
پرواز این کشور بوده، مشخص شد که دست بر قضا این موضوع می تواند سرآغاز یک 
درگیری و رو در رو قرار گرفتن آنکارا در برابر ریاض باشد که در این صورت باید ابعاد این 
ماجرا را از زوایای مختلف بیشتر مورد توجه قرار داد.برای روشن شدن اینکه، آیا ممکن 
است ترکیه و سعودی رو در روی هم قرار بگیرند، باید ابعاد بیشتری از تحولات مربوط به 
مناسبات این دو کشور را بررسی کررد.نکته مهم تر این است که، آیا ماجرای خاشقچی 
می تواند سرآغاز برای این رودروریی باشد؟برای پاسخ دادن به این پرسش ها که ممکن 
است بر اساس برخی نظریه های سیاسی و بین الملل در قرن 21 کمی مزاح گونه باشد، 
به صراحت می توان گفت که بله ! و به نظر می رسد، آنکارا نیز بدش نیاید که به صورت 
کاملا کنترل شده و بر اساس منافع خود با سعودی ها دست به یقه شود.اما چرا باید این 
اتفاق بیفتد، باز می گردد به تحولات سال های اخیر در سوریه، مصر و کمی هم قطر که 
در همه این ها هم ترک ها و هم سعودی ها یک پای ماجرا و البته رو در روی هم قرار 
گرفتند.ماجرای مصر و روی کار آمدن 'محمد مرسی' نماینده جمعیت اخوان المسلمین 
به عنوان رییس جمهور این کشور و تلاش عربستان با گرایش وهابی برای سقوط وی و 
حمایت هایی که ریاض به طور آشکار از نظامیان مصری به ویژه عبدالفتاح السیسی برای 
ساقط کردن مُرسی صورت داد، موجب خشم رجب طب اردوغان رئیس جمهوری ترکیه 
شد و حتی حمایت های وی از جنبش اخوانی نیز کارساز واقع نشد و در نهایت مرسی با 
حمایت سعودی ها عملا سقوط کرد و ترکیه نیز خواسته یا ناخواسته ناکام این ماجرا شد.

در همین راستا محاصره و سپس تحریم امیر نشین قطر از سوی چهار کشور عربی به 
سرکردگی عربستان در 15 خرداد ماه سال 1395 موجب شد آنکارا به عنوان یک متحد 
قدرتمند برای دوحه، عملا برای مدتی در برابر سیاست مبتنی بر دلار سعودی ها خلع 
سلاح شود؛ هر چند به نظر می رسید ترکیه در ماجرای محاصره قطر از سوی عربستان 
حتی بیشتر از مواضعش در موضوع مصر موضعگیری کند، اما با توجه به دو موضوع مهم 

یاد شده، مواضع ترکیه در برابر تحولات قطر آن طور که تصور می رفت گسترده نبود.
ابتدا اینکه ترک ها در آن زمان بشدت سرگرم تحولات مربوط به سوریه بودند و اصلا 
مایل نبودند خود را در جبهه ای دیگر و آنهم در یک دعوای به ظاهر خانوادگی درگیر 
کنند.از نظر ترک ها موضوع قطر و عربستان یک دعوای خانوادگی بود و با توجه به این 
که هرگونه دخالت گسترده ترک ها ممکن بود منافع آنها به ویژه در زمینه اقتصادی را 
به مخاطره بیندازد، بنابراین تصمیم گرفتند از این ماجرا نهایت استفاده را در حاشیه برده 
و کمتر خود را وارد متن ماجرا سازند.در موضوع سوریه نیز ناگفته پیداست که ترک ها 
تا کجا در تحولات این کشور پیش رفته بودند و حتی در پاره ای از موارد رو در روی 
قدرتمندترین شریک سیاسی خود یعنی آمریکا قرار گرفتند.البته آنها زمانی در ماجرای 
سوریه به خود آمدند که کار از کار گذشته بود، بدان معنا که عربستان این بار به گونه 
ای آشکارتر با حمایت از تروریست های داعش عملا ضمن آنکه چهره خود را از پشت 
پرده نمایان کرد، به گونه ای کاملا معنادار در کنار سایر شرکای غربی آمریکا رو در روی 
ترکیه ایستاد؛ بدون تردید این موضوع دیگر برای ترک ها قابل تحمل نبود و به همین 
علت عزم آنها را برای تنبیه سعودی ها در موقعیتی مناسب جزم کرد تا اینکه ماجرای 
قتل خاشقچی در کنسولگری عربستان در استانبول بهانه اصلی را به دست ترک ها داد.

اما همانطور که گفته شد شاید در باور بسیاری از تحلیل گران و ناظران سیاسی اصلا قابل 
تصور نبود که موضوع خاشقچی تا بدین حد گسترده شود که بتوان آن را سرآغازی برای 
یک زورآزمایی میان دو کشور ترکیه و عربستان دانست.بنابراین به نظر می رسد چه این 
موضوع در تصور بگنجد یا نه، به نظر می رسد آنکارا خود را آماده این رودررویی با ریاض 
می کند و برای مشاهده نتیجه آن و اینکه آیا این امر در روزهای آینده به وقوع می پیوندد 
یا نه، باید تحولات مربوط به این دو کشور را به دقت زیر نظر گرفت. زیرا به نظر می رسد 
ترکیه ای که زیر بار رشوه 5 میلیاردی سعودی ها نرفته، آیا می تواند برای شروع و مثلا 
برای زهر چشم گرفتن از عربستان، این کشور را تحریم کند یا سناریوی دیگری با کمک 
برخی کشورها مانند آمریکا طراحی کرده که باید برای اجرای آن منتظر ماند.چرا که 
آمریکای دوران دونالد ترامپ نیز چنان بدش نمی آید کشوری مانند ترکیه این بار مامور 
افول یک دولت دیگر مانند سعودی باشد که اولا هم انتقام خود را از این خاندان مداخله 
گر در منطقه و برخی نقاط جهان بگیرد و هم ثروت افسانه ای و البته مخرب آنها را چند 
پاره کرده و سهم خود را نیز از این غائله برداشت کند، سهمی که باید اعتراف کرد به 

مراتب بیشتر از 5 میلیارد دلار می ارزد.
* کارشناس مسایل سیاسی

گرامی مقدم:

عده ای بدون درنظرگرفتن شرایط کشور
با نام نقد به دولت می تازند

سخنگوی حزب اعتماد ملی با تاکید بر اینکه ما باید تفاوت نقد و تخریب را متوجه 
بشویم، گفت: عده ای بدون در نظر گرفتن شرایط کشور به دولت می تازند.

اسماعیل گرامی مقدم پافزود: کسانی که بدون در نظر گرفتن شرایط کشور همه جانبه 
به دولت می تازند در واقع نقد نمی کنند و قصد تخریب دارند. 

سخنگوی حزب اعتماد ملی اضافه کرد: برای امیدوارشدن به آینده باید در میدان عمل 
شرایطی را ایجاد کرد که ظهور و بروز بیرونی داشته باشیم، به طوری که بدون هیچ تبلیغ 
و تلاشی مردم با دیدن و لمس شرایط روبه جلو و مشاهده ثبات سیاسی و اقتصادی به 

آینده امیدوار شوند.
گرامی مقدم بیان کرد: در دولت احمدی نژاد رویه ای شکل گرفت که باعث شد به 
همه ارکان نظام برچسب مفسد و رانت خوار بخورد، به خصوص در آن یکشنبه معروف 
در مجلس شورای اسلامی که احمدی نژاد، امید را از مردم گرفت و تصویری از نظام ارائه 

داد که موجب ایجاد فاصله بین مردم و حاکمیت شد.
سخنگوی حزب اعتماد ملی اظهار داشت: باید تلاش کنیم تا امید افزایش یابد، به 
عنوان مثال سوءاستفاده از ارز دولتی که با عنوان واردات کالاهای اساسی گرفته شد و 
ایجاد رانت و فساد در آن حوزه و مسائل دیگری که پیش آمد، موجب می شود امید به 

آینده کم شود.

فراخوان رهبر انقلاب برای ارتقاء الگوی پایه اسلامی ایرانی پیشرفت؛

با تحقق سند طلیعه تمدن 
اسلامی ایرانی رخ خواهد نمود

رهبر معظم انقلاب، دستگاه ها، مراکز علمی، نخبگان و صاحبنظران را به بررسی 
 ـایرانی پیشرفت و ارائه نظرهای مشورتی برای  عمیق ابعاد مختلف الگوی پایه اسلامی 

اصلاح یا تکمیل و ارتقای این سند بالادستی فراخواندند.
در پی تدوین الگوی پایه اسلامی ایرانی پیشرفت، که در آن اهمّ مبانی و آرمان های 
پیشرفت و افُق مطلوب کشور در پنج دهه آینده ترسیم و تدابیر مؤثر برای دستیابی به 
آن طراحی شده است، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی دستگاه ها، 
مراکز علمی، نخبگان و صاحبنظران را به بررسی عمیق ابعاد مختلف سند تدوین شده 
و ارائه نظرهای مشورتی برای تکمیل و ارتقای این سند بالادستی فراخواندند. ایشان 
همچنین مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت را موظف کردند که با مشورت مراجع 
مندرج در ابلاغ، نظرها و پیشنهادهای تکمیلی را دقیقاً بررسی و بهره برداری کند و نسخه  
ارتقایافته الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت را حداکثر ظرف دو سال آینده برای تصویب و 
ابلاغ ارائه نماید، به طوری که از ابتدای قرن پانزدهم هجری شمسی اجرای این الگو با 

سرعت مطلوب آغاز و امور کشور بر مدار آن قرار گیرد.
متن ابلاغ رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
خداوند جلّ و علا را سپاس می گزارم که با هدایت و توفیق او تلاش نظام مند چند هزار 
تن از صاحبنظران و استادان دانشگاهی و حوزوی و فرزانگان جوان برای طراحی الگوی 
اسلامی ایرانی پیشرفت پس از هفت سال در چهلمین سال پیروزی انقلاب اسلامی به 
نتیجه رسید. این سند اهمّ مبانی و آرمان های پیشرفت را تدوین کرده و افق مطلوب 
کشور را در پنج دهه آینده ترسیم و تدابیر مؤثر برای نیل به آن را طراحی کرده است که با 
تحقق آن که کاری عظیم و دشوار، اما ممکن و شیرین است کشور راه پیشرفت را خواهد 
پیمود و طلیعه مبارک تمدن نوین اسلامی ایرانی در زیست بوم ایران رُخ خواهد نمود. 
ان شاءالله.اکنون با تقدیر از متفکران و استادان و صاحبنظرانی که طراحی این سند مهم و 

مدیریت تهیه آن را بر عهده داشته اند، مقرر می دارد:
1- مجمع تشخیص مصلحت نظام سند پیوست را به عنوان چارچوب بالادستی 
سیاست های کلی مورد ملاحظه قرار دهد و پیشنهادهای تکمیلی برای حصول اطمینان 
از کفایت آن را در جایگاه یاد شده ارائه کند و پس از ابلاغ نسخه نهایی الگوی اسلامی 

ایرانی پیشرفت، سیاست های کلی نظام را برای انطباق با الگو بازنگری نماید.
2- مجلس شورای اسلامی با نگاه ملی به بررسی سند حاضر بپردازد و نکات ضروری 
برای ارتقای آن را به عنوان سند بالادستی قوانین برنامه ای کشور پیشنهاد نماید و 
تمهیدات لازم را برای تهیه و تصویب طرح ها و لوایح برنامه ای در چارچوب نسخه نهایی 

آن مقرر سازد.
3- دولت فارغ از ملاحظات زودگذر، این سند را از جهت قابلیت اجرا و تحول آفرینی 
بررسی نماید و پیشنهادهای عملی برای ارتقای آن را ارائه دهد. از ذخیره مدیریتی و 

کارشناسی دولت در مرکز و استان ها برای این منظور استفاده شود.
۴- شورای عالی امنیت ملی، شورای عالی انقلاب فرهنگی، شورای عالی فضای مجازی 

در حیطه وظایف خود به بررسی و ارائه پیشنهاد نسبت به این نسخه از الگو بپردازند.
5- دانشگاه ها و حوزه های علمیه و صاحبنظران این سند را عمیقاً بررسی نمایند 
و با ارائه پیشنهادهای مشخص برای ارتقای آن بیش از پیش در ترسیم هدف و مسیر 

پیشرفت کشور مشارکت جویند.
۶- مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت با مشورت مراجع مخاطب در بالا، برنامه 
زمانی بررسی نسخه حاضر الگو از سوی آنها را تنظیم و نظرات و پیشنهادهای تکمیلی 
را دریافت و دقیقاً بررسی و بهره برداری کند. و ان شاءالله نسخه  ارتقایافته الگوی اسلامی 

ایرانی پیشرفت را حداکثر ظرف دو سال آینده برای تصویب و ابلاغ ارائه نماید.
۷- پس از آن، برای آماده شدن همه  دستگاه های کشور و کمک عمومی مردم برای 
اجرای الگو، زمانی اختصاص خواهد یافت، به طوری که ان شاءالله از ابتدای قرن پانزده 
هجری شمسی اجرای الگوی پیشرفت اسلامی ایرانی با مقدمات کافی و سرعت مطلوب 

آغاز شود و امور کشور بر مدار آن قرار گیرد.
۸- صدا و سیما و دستگاه های تبلیغی و اطلاع رسانی رسمی کشور اخبار فعالیت های 
یاد شده را منتشر نمایند، البته بررسی و ارتقای نسخه حاضر الگو در مراجع یاد شده 

متمرکز خواهد بود تا این کار مهم دستخوش مجادلات روزمره نگردد.
پیشرفت، مستلزم تحول مطلوب نفوس انسانی و هنجارها و ساز و کارهای اجتماعی 
است و لذا امری تدریجی و طولانی و وابسته به ایمان و عزم و تلاش ملی و صبر و مداومت 
همگانی و از همه برتر، تفضلات الهی است که به حول و قوه کبریایی اش ان شاءالله در 

تداوم انقلاب اسلامی به این ملت عنایت خواهد فرمود.
سیّد علی خامنه ای 22 مهر 139۷

معاونت حقوقی رئیس جمهوری:

شهرداران مشمول قانون 
ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان می شوند

حقوقی رئیس جمهوری اعلام کرد: شهرداران و کارمندان بازخرید شده از قانون 
ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان مستثنی نیستند.

به گزارش معاونت حقوقی ریاست جمهوری، در خصوص شمول قانون ممنوعیت 
بکارگیری بازنشستگان به شهرداران، شهرداری ها مشمول ممنوعیت موضوع قانون 
ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان مصوب 1395بوده و نظر به اینکه در تبصره های 
ذیل ماده واحده قانون یادشده و نیز اصلاحیه اخیر آن )139۷(، شهرداران به عنوان 
مقامات مستثنی از شمول قانون ذکر نشده اند، بنابراین، شهرداران نیز مشمول قانون بوده 
و مستثنی از حکم ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان و بازخریدان نیستند.بر اساس این 
گزارش، اطلاق حکم ممنوعیت موضوع قانون بر همه دستگاه های موضوع ماده پنج قانون 
مدیریت کشوری و دستگاه هایی که به نحوی از انحاء از بودجه عمومی کل کشور استفاده 
می کنند، شامل شهرداری ها به عنوان نهاد عمومی غیر دولتی ذکر شده در ماده 5 قانون 
مدیریت خدمات کشوری می  شود.همچنین در اصلاحیه قانون در مقام بیان عبارت 
»و همترازان آنها« حذف شده است. بنابراین در مواردی چون مقامات همتراز مستثنی 
نشده اند، شهردار یک کلانشهر نیز مشمول حکم ممنوعیت موضوع قانون هستند.حکم 
ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان در قانون مصوب 1395 بیان شده و اصلاحیه اخیر، 
صرفاً دامنه استثنائات موضوع تبصره )1( این قانون را محدود کرده است. بنابراین در حکم 
ممنوعیت موضوع ماده واحده قانون، همه افراد بازنشسته، صرفنظر از شرایط بکارگیری 
افراد اعم از انتخاب و انتصاب، مورد حکم قرار گرفته اند. همچنین در قانون استفساریه ماده 
واحده قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان مصوب دوم مهر 9۶ نیز تصریح شده است 
که منظور از مقامات موضوع تبصره یک، کلیه مقامات انتصابی و انتخاب است. بنابراین، 
انتخاب و انتصاب تاثیری در مستثنی شدن از شمول قانون نداشته است. از این رو، 
انتخابی بودن شهرداران دلیلی بر شمول یا عدم شمول قانون اخیرالذکر به آنان نیست و 
صرف بکارگیری افراد بازنشسته در دستگاه های مشمول قانون برای تسری قانون به آنان 
کفایت می کند.براساس اعلام نظر معاونت حقوقی، ذکر نکردن احکام قانونی نظیر ماده 
۷1 قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران در 
تبصره 5 قانون نمی تواند به مفهوم مستثنی بودن شهرداران از شمول ممنوعیت موضوع 
قانون اخیر باشد زیرا قوانین موضوع تبصره 5 به جهت اینکه دارای وحدت حکم و موضوع 
از جهت جواز یا عدم جواز بکارگیری بازنشستگان هستند بنابراین قانونگذار حکم به نسخ 
صریح آنها داده است. در حالی که حکم موضوع ماده ۷1 قانون تشکیلات، وظایف و 
انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران که مشابه آن برای برخی مسئولین 
انتخابی یا انتصابی در دستگاه های اجرائی دیگر وجود دارد، منصرف از موضوع بکارگیری 

بازنشستگان است.

محمد رضا عارف:

سکوت و بی تفاوتی دانشجویان 
به نفع کشور نیست 

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه سکوت و 
بی تفاوتی دانشجویان به نفع کشور نیست، گفت: دانشگاهیان در صورت میدان دادن به 
آنها می توانند کشور را از گردنه سخت فعلی عبور دهند و با تبدیل فناوری به ثروت اقتصاد 
کشور را از وابستگی به نفت نجات دهند.محمدرضا عارف روز یکشنبه در بازدید از برج 
فناوری دانشگاه امیرکبیر با بیان اینکه دانشگاه امیرکبیر در عرصه های مختلف اجتماعی، 
فرهنگی و علمی الگو بوده است، افزود: دانشجویان موتور محرکه دانشگاه هستند و سکوت 
و بی تفاوتی دانشجویان به نفع کشور نیست و این سکوت در نهایت برای جامعه خطرناک 
است.وی با بیان اینکه باید تضارب عقاید را در دانشگاه ها بپذیریم، خاطرنشان کرد: دانشگاه 
امیرکبیر علیرغم وجود سلایق مختلف کمترین درگیری ها را داشته است و این امر باید 
الگویی برای سایر دانشگاه ها باشد.رییس کمیسیون آموزش مجلس با اشاره به گزارش 
عملکرد این دانشگاه، عنوان کرد: این دانشگاه هر چند در چهار سال گذشته در حوزه های 
مختلف تلاش کرده، ولی هنوز نتوانسته ارتباط مناسبی با صنایع برقرار کند که این امر به 
دلیل آن وجود موانعی میان دانشگاه با صنعت است.وی اضافه کرد: اگر بخواهیم جهش 
علمی در کشور داشته باشیم نیاز است در این زمینه اقدامی صورت گیرد و اگر مسوولان 
دانشگاه امیرکبیر فکر می کنند می توان در این زمینه اقدامی در مجلس شورای اسلامی 
اجرایی شود، به ما اطلاع دهند.عارف همچنین تصریح کرد: چالش عدم رشد در ترکیب 
اعضای هیات علمی منحصر به دانشگاه امیرکبیر نمی شود بلکه در دانشگاه های بزرگ 

مانند شریف نیز مشاهده می شود.

سرمقـاله

یادداشت

خبــر

معـاون اول رئیـس جمهوریبـا اشـاره  
بـه ضـرورت توجـه بـه حمایـت از کالای 
داخلـی گفـت: در شـرایطی کـه کالاهای 
غیرضـروری وارد کشـور نمی شـود، مردم 
به سـمت کالاهای  داخلـی می آیند. مقام 
معظم رهبری هم امسـال را سال حمایت 
از کالای داخلـی قـرار دادنـد. اینکـه گفته 
می شـود تحریم هـا را بـه فرصـت تبدیل 
کنیـم، ایـن نیسـت کـه تحریم هـا خوب 
اسـت. تحریم ها خیلی هم ظالمانه اسـت 
امـا می شـود از دلش فرصتی ایجـاد کرد. 
یکـی از ایـن فرصت هـا حمایـت از کالای 

تولید داخلی اسـت.
اسـحاق جهانگیـری دیـوز یکشـنبه 
در آییـن روز جهانی اسـتاندارد در سـالن 
اجـلاس سـران کشـورهای اسـلامی بـا 
اشـاره بـه اعمـال تحریـم هـای یکجانبه 
آمریـکا علیه ایـران افـزود: هرچند برخی 
هـای  مـاه  در  ایـران،  نفـت  خریـداران 
اخیـر و پیـش از فـرا رسـیدن 13 آبـان 
زمـان اعمـال تحریـم هـا، خرید خـود را 
از کشـورمان متوقف کردند اما توانسـتیم 
شـرکای جدیـدی را بـرای فـروش نفـت 

خـود پیـدا کنیم.
وی افـزود: از طـرف دیگـر با شـرکای 
سـنتی هم مذاکره کردیـم تا راهکارهایی 
را بـرای همـکاری بیابیـم؛ ایـن موضـوع 
عجیبـی نیسـت کـه کشـورهایی کـه 
تحریـم می شـوند به دنبـال راهکارهایی 

بـرای دور زدن تحریـم هـا باشـند.
معـاون اول رییـس جمهـوری تاکید 
کـرد: آمریکایی هـا باید بدانند کشـوری 
گیـرد،  مـی  قـرار  تحریـم  مـورد  کـه 
راهکارهایـی را پیدا می کند که بتواند در 

ایـن مسـیر موفق شـود.
جهانگیری بـه افزایش قیمت نفت در 
بازارهـای جهانـی اشـاره کرد و گفـت: از 
جملـه اتفاقاتی که آمریکا نمی خواسـت 
بیفتـد و افتـاد، بـالا رفتـن قیمـت نفت 
بـود؛ رییـس جمهـوری آمریـکا فکر می 
کند سـعودی ها و دیگر کشـورها قادرند 
بـا جایگزینی نفـت ایـران، نگذارند بهای 
نفـت افزایـش یابد اما مـی بینید با اینکه 
هنـوز به موعد اعمال تحریم ها نرسـیده 
ایـم، نفت ایـران به بشـکه ای بـالای ۸0 
دلار رسـیده اسـت یعنی اگـر نصف نفت 

گذشـته را صـادر کنیم، به همـان میزان 
درآمـد خواهیم داشـت.

وی افـزود: آمریکایـی ها بـا اینکه ادعا 
کـرده انـد مـی خواهنـد صـادرات نفـت 
ایـران را بـه صفـر برسـانند، نمـی توانند 
ایـن کار را انجـام دهنـد زیـرا روش های 
مختلفـی بـرای ایـن کار پیـدا شـده و 
فعالان بخـش خصوصی و شـرکت های 

داخلـی بـه میـدان آمـده اند.
معـاون اول رییـس جمهـوری نفت را 
کالایـی راهبـردی توصیف کـرد که دنیا 
نمـی توانـد از آن بی نیاز باشـد و »همان 
کشـورهایی کـه خریـد نفـت از ایـران 
را صفـر کردنـد، بـه دنبـال راهکارهایـی 
هسـتند کـه به طـور غیرمسـتقیم نفت 
مـا را بخرنـد«. وی تاکیـد کـرد: تحریـم، 
شـرایط غیرعادی اسـت که آمریکایی ها 
بـه کشـور مـا تحمیـل و به تعبیـر خود 
آنهـا جنـگ اقتصـادی علیـه ایـران آغاز 

اند. کـرده 
جهانگیـری ملـت ایـران را مردمـی 
متمدنی توصیف کرد که سـالها مقاومت 
خـود را در مقابل فشـارها و دخالت های 
کشـورهای خارجـی نشـان داده انـد و 
گفـت: ایسـتادگی در برابـر ایـن شـرایط 
غیرعـادی، شـرایط متناسـب بـا خـود را 

مـی طلبد.
معـاون اول رییس جمهوری ادامه داد: 
در ایـن جنـگ اقتصـادی هدف دشـمن 
ایـن اسـت کـه منابـع درآمـدی ایـران 
کاهـش پیـدا کنـد، امـکان جا بـه جایی 
منابـع درآمدی کم شـود و حتـی از بین 
بـرود؛ هـدف ایـن اسـت کـه بـا ایـن دو 

اتفـاق منافع و محصولاتی کـه مانند دارو 
و مـواد اولیـه کارخانـه هـا که مـورد نیاز 
کشور اسـت، امکان واردات نداشته باشد.

معـاون اول رییـس جمهـوری افـزود: 
هـدف دشـمن ایـن اسـت کـه از طریق 
این فشـارها به مـردم، آنهـا را وادار کنند 
کـه علیـه حاکمیـت و نظـام اعتـراض 
کنند.جهانگیـری بـا طـرح این پرسـش 
کـه هـدف مـا در برابـر طـرف مقابل چه 
بایـد باشـد، گفـت: مـا باید تـلاش کنیم 
کـه منابع درآمدی خـود را افزایش دهیم 
زیـرا در این جنگ ممکن اسـت مقداری 

از درآمـد خـود را از دسـت بدهیـم. 
معـاون اول رییس جمهـوری با تاکید 
بـر اینکه اصلی ترین منبع درآمد ما نفت 
اسـت، گفت: آمریکایی ها ادعا کردند که 
نفـت را صفر می کنند و برخی کشـورها 
هـم بـا آنها همـکاری می کنند کـه از ما 
نفـت نخرنـد و در همیـن روزهایی که به 
13 آبـان نرسـیده ایـم خرید نفـت خود 
را از ایـران به صفر رسـانده انـد.وی افزود: 
در ایـن شـرایط انتظار مردم از مسـوولان 
اسـت کـه بتوانیـم با همـه این فشـارها 
میـزان صادرات نفت خـود را در حد قابل 

قبولـی حفظ کنیم.
برنامـه  قابـل  تحریـم  دوران   *

اسـت مدیریـت  و  ریـزی 
معـاون اول رییس جمهـوری با اعلام 
اینکـه دوران تحریم قابل برنامـه ریزی و 
مدیریت اسـت تا دوران تحریـم ها کوتاه 
شـود، گفـت: راه آن ایـن اسـت که ملت 
ایـران، نخبگان، فعالان اقتصـادی و همه 
کسـانی که به این وطن عشـق می ورزند 

و عاشـق این کشور هستند، کمک کنند 
و پـای کار بیاینـد تـا ثبـات و آرامـش را 
به اقتصاد و کشـور برگردانند.جهانگیری 
خواسـتار آن شـد که فعالان اقتصادی در 
بازی دشـمن قرار و تحت تاثیر شـایعات 
و فضاسـازی های روانی دشـمن که علیه 
منافع ملی کشـور اسـت، قرار نگیرند.وی 
گفـت: می توانیـم در حـد خوبـی نفت و 
کالاهـای غیرنفتـی را صـادر کنیـم، از 
روش هـای مختلفـی ارز آن را بـه دسـت 
بیاوریـم و کالاهـای مـورد نیـاز مـردم را 
تامین کنیم؛ بنابراین مـا فرصت صادرات 
صادرکننـدگان  از  بنابرایـن  و  داریـم 
مـی خواهـم کـه تـلاش کننـد تـا ثبات 

اقتصـادی در کشـور ایجاد شـود.
* تولیدکننـدگان داخلـی بایـد 

کیفیـت کالا خـود را بـالا ببرنـد
جهانگیـری در ادامه بـر هدایت مردم 
به سـمت اسـتفاده از تولید داخلی تاکید 
کـرد و گفـت: در شـرایطی کـه کالاهای 
غیرضروری وارد کشـور نمی شـود، مردم 
بـه سـمت کالاهـای داخلـی می آینـد و 
رهبـر معظم انقلاب هم امسـال را سـال 
حمایـت از کالای داخلـی نـام گـذاری 

کردند. 
وی افـزود: این رویکـرد در عمل اتفاق 
افتـاده اسـت و در زمان تحریـم کالاهای 
خارجی که مورد نیازهـای ضروری مردم 
نیسـت، اجازه واردات آنها داده نمی شـود 
تـا از کالاهای ایرانی حمایت شـود.معاون 
اول رییـس جمهـوری تحریـم را فرصت 
طلایـی بـرای تولیدکننـدگان دانسـت 
و اظهـار داشـت: بایـد تحریم هـا را بایـد 
بـه فرصـت تبدیل کنیـم؛ البتـه منظور 
ایـن نیسـت کـه تحریم هـا خوب اسـت، 
تحریم هـا خیلی هـم بد و ظالمانه اسـت 
امـا می شـود از درون آن فرصتـی ایجـاد 
کـرد کـه یکـی از این فرصت هـا حمایت 
از کالای تولیـد داخلی اسـت.جهانگیری 
افـزود: تولیدکننـده نیـز بایـد بدانـد در 
شـرایطی کـه مـردم بیشـتر بـه سـمت 
کالای داخلـی تمایـل دارند، باید کیفیت 
نمی گویـم  ببرنـد؛  بـالا  را  کالای خـود 
قیمت ها بـالا نرود اما بـه صورت منطقی 
قیمت هـا بایـد بـالا بـرود و کیفیـت کالا 

کاهش پیـدا نکند.

وزیر آموزش و پرورش گفت: مدرسه پادگان نیست و با قواعد خشک و غیرقابل تغییر 
اداره نمی شود و یک محیط زنده است که باید خلاقیت و نوآوری در آن شکوفا شود. شما 

و خانواده هایتان کمک کنید تا موانعی چون کنکور برطرف شوند
سیدمحمد بطحائی در افتتاحیه نهمین مجلس دانش آموزی با بیان اینکه آغاز بکار 
مجلس با حضور 150نماینده از کشور نشان می دهند که آموزش و پرورش مهمترین 
ماموریت تمدن سازی کشور را برعهده دارد گفت: تمرین مهارت های اجتماعی و فردی 

از بزرگترین ماموریت های مجلس دانش آموزی است.
وی افزود: 1۴ میلیون محصل، آینده سازان آینده کشور هستند. نمایندگان مجلس 
دانش آموزی از اقصی نقاط کشور و از مذاهب و آداب و رسوم مختلف گرد هم آمده اند 
و تمرین گفت و گو و تعامل می کنند، همان مهارتی که جامعه امروز ما به شدت به آن 

نیاز دارد.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه یکی از مشکلات و موانع ما در آموزش و پرورش 
این است که برنامه های درسی انطباق کامل با نیازهای فردی و اجتماعی دانش آموزان 
ندارد گفت: برنامه های آموزشی که 1۴ میلیون دانش آموز می گذرانند همسویی اش 
با نیازهای جامعه کم است که از نقاط ضعف ماست و پیامدهایی داشته است. یکی از 
دلایل اینکه مدارس نمی توانند انگیزه لازم را برای حضور دانش آموز در مدرسه ایجاد 
کنند همین است و چیزهایی را می آموزیم که ارتباط آن با مسائل اجتماعی اندک و در 

حدکفایت نیست.
وی ادامه داد: آموزش و پرورش وظیفه دارد که این ارتباط و همبستگی بین محتوا و 
برنامه ها را با نیازهای اجتماعی دانش آموزان بیشتر کند که معنای آن ایجاد تحول است. 
اگر از تحول صحبت می کنیم برای آن است که شما دانش آموزان بتوانید با مهارت های 

کافی و جامع مسئولیت های آینده را در اختیار بگیرید.
* نباید در مدارس تهدید و تنبیه وجود داشته باشد

بطحائی با اشاره به ضرورت احترام و تکریم در مدارس عنوان کرد: تهدید و تنبیه و 
رفتارهایی که شخصیت دانش آموزان را تحت تاثیر قرار می دهد نباید در مدارس وجود 
داشته باشد. اینها همان موانع جدی یادگیری است. یادگیری مطلوب اتفاق نمی افتد مگر 

با رفع این موانع. البته دانش آموز تکالیفی هم دارد که باید متقابلا ایفا شود.
وزیر آموزش و پرورش افزود: مدرسه پادگان نیست و با قواعد خشک و غیرقابل تغییر 
اداره نمی شود و یک محیط زنده است که باید خلاقیت و نوآوری در آن شکوفا شود. شما 
و خانواده هایتان کمک کنید تا موانعی چون کنکور برطرف شوند. در دوره ابتدایی مصمم 
هستیم تا آزمون های مخرب را ریشه کن کنیم. تکالیف جمعه و روز تعطیل و کتب 
کمک آموزشی مطلقا در مدارس ما ممنوع است.وی افزود: گزارشاتی می رسد و بازرسان 
نظارت می کنند و اگر تخلفاتی تکرار شود مدیر عزل می شود. ما نمی توانیم چشم خود را 

به روی این موارد ببندیم.

اخبــار

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران 
گفت: قبل از پایان جنگ روزی آیت الله 
هاشمی به امام نامه نوشت و بیان کرد تا 
شما هستید مساله جنگ و رابطه ایران و 
آمریکا را حل کنید ایشان آن موقع این 
روزها را می دید من بارها و بارها از آقای 
هاشمی شنیده ام که نباید کشور را برای 
همیشه در پرتگاه نگه داریم تا یک حادثه 
ما را به دره پرتاب کند. ما باید تا فرصت 
داریم کشور را از لبه پرتگاه دور کنیم و به 
یک نقطه امن ببریم اما این کار را انجام 
ندادیم و امروز یک دیوانه در آمریکا یقه 

ما را گرفته است.
حسین مرعشی در خصوص وضعیت 
اقتصادی کشور گفت: دولت دو برنامه 
اقتصادی داشت اول تثبیت نرخ ارز و دوم 
رفتن به سوی بازار شناور اما مشکل ما 
در اقتصاد این است که وقتی تصمیمی 
می گیریم و آن را اجرایی می کنیم تبعات 
آن را قبول نداریم این در حالی است 
و  تبعات  که هر تصمیمی یک سری 
بازخوردهایی دارد. نماینده ادوار مجلس 

شورای اسلامی تصریح کرد: در ابتدا دولت 
نرخ دلار را ثابت اعلام کرد اما بعد سیاست 
خود را تغییر داد و آن را شناور کرد بعد 
اعلام کرد کسانی که قبلا با ارز ۴200 
تومانی کالا وارد کردند باید مابه التفاوت 
آن را پرداخت کنند کسی که فلان کالا 
را با ارز ۴200 خریداری کرده بود برای 
خودش حساب و کتاب داشته حال معلوم 
نیست که همان کالا با ارز ۸ هزار تومان 
اصلا صرفه اقتصادی داشته باشد یا خیر.

مرعشی افزود: در بسته دوم رانت و توالی 
کمتر شد اما هزینه آن به دوش مردم 
افتاد. کارخانجات پتروشیمی و فولاد در 
کارخانه  این مدت سود خوبی کردند. 
پتروشیمی به ازای یک دلار صادرات ۴ 
هزار تومان منافع آن افزایش داشت یعنی 
دارایی اش از دلار ۴ هزار تومانی به ۸ هزار 
تومان تغییر کرد که هزینه این افزایش را 
همان مصرف کننده پراید باید پرداخت 
می کرد.استاندار سابق کرمان خاطرنشان 
کرد: صنعت خودروسازی ما همین است 
این صنعت عقب افتاده و دارای مشکلات 

زیادی است که همه آنها قبل از اتخاذ 
سیاست های ارزی بوده و در آینده هم 
ادامه خواهد داشت. در این مقطع بنگاه ها 
مقصر نیستند آنها تابع تصمیمات دولت 
در  ایلنا  با  گو  و  در گفت  بوده اند.وی  
خصوص وضعیت تولید در کشور گفت: 
تولید قطعا روند نزولی خواهد داشت و 
متعاقب آن مصرف نیز کاهش پیدا کرده 
است در صنعت خودروسازی نیز دیگر 
نمی توانیم یک میلیون و سیصد هزار 
خودرو تولید کنیم وتولیدات ما تا ۶00 

هزار خودرو کاهش پیدا می کند.
باید  اقتصادی  ریاضت  برای   *

آماده شویم
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران 
تصریح کرد: هرکس از این سیاست ها 
دفاع کند باید اشکالات آن را بپذیرد و دو 
طرف قضیه را ببیند.مرعشی در خصوص 
راه حل برون رفت از این مشکلات و گذر 
از شرایط اقتصادی امروز اظهار داشت: ما 
باید قبل از این که به این نقطه برسیم 
خودمان را آماده می کردیم. قبل از پایان 

جنگ روزی آیت الله هاشمی به امام نامه 
نوشت و بیان کرد تا شما هستید مساله 
جنگ و رابطه ایران و آمریکا را حل کنید 
ایشان آن موقع این روزها را می دید من 
بارها و بارها از آقای هاشمی شنیده ام که 
نباید کشور را برای همیشه در پرتگاه نگه 
داریم تا یک حادثه ما را به دره پرتاب 
کند. ما باید تا فرصت داریم کشور را 
از لبه پرتگاه دور کنیم و به یک نقطه 
امن ببریم اما این کار را انجام ندادیم 
و امروز یک دیوانه در آمریکا یقه ما را 
گرفته است.وی ادامه داد: از نظر من الان 
اصلا وقت مذاکره نیست اگر قرار است 
مذاکره و مصالحه ای صورت بگیرد باید 
در داخل باشد و همه با هم رفاقت کنند 
و اختلافات را کنار بگذارند، چند صباحی 
هم مقاومت کنیم تا آمریکایی ها متوجه 
شوند که با این رفتارها نمی توانند ایران 
را بکشند بعد از آن می توان با آن ها وارد 
مذاکره شد.وی تصریح کرد: ما باید برای 
ریاضت اقتصادی آماده بشویم چرا که 

دوران سختی پیش روی داریم.

حسین مرعشی:

آیت الله هاشمی وضعیت امروز کشور را پیش بینی کرده بود

مشتریان جدیدی برای فروش نفت پیدا کردیم

جهانگیری :باید از دل تحریم، فرصت ایجاد کنیم

تکالیف در روزهای تعطیل و جمعه ها، ممنوع

وزیر آموزش و پرورش:مدرسه پادگان نیست 

وزیر اطلاعات با تاکید بر اینکه ما خدمتگزار مردم 
هستیم و این برای ما افتخار است، گفت: تروریست ها 
باید از وزارت اطلاعات بترسند، تا کنون 300 تیم آنها را 

کشف کرده و افرادشان را به هلاکت رسانده ایم.
حجت الاسلام والمسلمین »سید محمود علوی« در 
نهمین دوره مجلس دانش آموزی با تاکید بر اینکه امنیت 
ما برای فرهنگ است نه بَر فرهنگ، گفت: وزارت اطلاعات 
در برابر دشمنان صلابت دارد، اما دوست داریم مردم با 

شنیدن نام این وزارت، احساس آرامش کنند.
وی با اشاره به اینکه اسلام اهمیت خاصی برای جوانان 
قائل است، افزود: در احادیث ما جوان به عنوان عنصری 

برای خیر و سازندگی و نه تخریب شناخته می شود.
اثرگذار  از حضور  خاطراتی  بیان  به  اطلاعات  وزیر 
جوانان در دوران انقلاب اسلامی پرداخت و گفت: اسلام 
تاکید دارد دانش آموزان همواره در مسیر رشد باشند، زیرا 
در سنین کودکی تا جوانی، علم ماندگار و همانند نقش 

روی سنگ و در بزرگسالی همانند نقش روی آب است.
علوی بیان داشت: هنوز شعرهای دوران کودکی را در 
خاطر داریم و در ذهنمان ماندگار شده است، عقل را باید 
توسط علم آبیاری کنیم و اجازه ندهیم تا خشک شود 
زیرا عقل مختص بشر و ویژگی ما است و ارزش ما به 
سایر موجودات در همین قوه تعقل است و هرچقدر عقل 

رشدیافته تر باشد، ارزشش بالاتر است.
وی ادامه داد: ما مسلمانان افتخار می کنیم که اولین 
و  دانش  و  علم  محتوای  پیامبران  بر  نازل شده  آیات 
فراگیری دارد و علم آموزی بر همگان واجب است و در 
حدیث نبوی نیز تاکید شده است که از گهواره تا گور 

دانش بجوی.
وزیر اطلاعات با تاکید بر اینکه برنامه های ما باید دانش 
بنیان باشند، گفت: ارزش عمل به آن است که کار برای 
خداوند انجام شود. در این صورت افراد درد دیگران را 
درک کرده و برای مرتفع کردن آن نیازها تلاش می کنند.

دانش  نمایندگان مجلس  علوی، حرکت  گفته  به 
آموزی در یک جامعه 1۴ میلیونی دانش آموزی اثر گذار 
است، شما در یک بستر مناسب در انتخابات شرکت و رای 
دادید و همدیگر را خراب نکردید و امید است نمایندگان 
ما هم یاد بگیرند و در همه انتخابات با اخلاق و متانت 
همراه باشند. وی ادامه داد: شما باید در درجه اول به 
دنبال تقویت خردورزی بروید زیرا جامعه رشد یافته به 
سراغ کارهای نادرست نمی رود، به عنوان مثال یک استاد 
دانشگاه کارهایی را که برای خودش نمی پسندد انجام 
نمی دهد، در حالی که شاید عیب نباشد، ولی برخی اعمال 

را در شان خودش نمی داند.
وزیر اطلاعات تصریح کرد: وقتی فرهنگ جامعه طوری 

باشد که نوجوان ما احساس شخصیت کند، لازم نیست 
به او تذکر بدهند که چه کاری بکند و چه کاری نکند.

وی با بیان اینکه پیامبر اکرم )ص( نیز فرموده اند که 
هیچ کس را کوچک نشمارید، گفت: اسلام تاکید دارد 
افراد باید در جامعه شخصیت داشته باشند و محترم 
شمرده شوند و وزارت اطلاعات به دنبال آن است که 
مردم آرامش داشته باشند و شاداب و بانشاط باشند چرا 
که چنین جامعه ای فعال و پویا می شود و در عرصه ها 

مختلف رشد می کند. 
وزیر اطلاعات با بیان اینکه اسلام در همه جا و در 
قرآن، علم آموزی با خودسازی همراه است، خطاب به 
نمایندگان مجلس دانش آموزی اظهار داشت: نگاه جامعه 
دانش آموزی به شما منتخبان است و باید با تعاملی 
که با یکدیگر دارید از فرصت ها استفاده کرده مهربانی 
و مودت، دشمنی ها را تبدیل به دوستی کنید و نباید 
اینگونه باشد که دو نفر با عقاید مختلف سیاسی با یکدیگر 

دشمن باشند. 
علوی با تاکید بر اینکه مجلس دانش آموزی فرصت 
خوبی برای تمرین دموکراسی است، گفت: باید ارزش 
های بومی را حفظ کنیم اما تعامل فرهنگی سازنده با دیگر 
جوامع داشته باشیم زیرا دشمن با هوشیاری و پیشرفت ما 

از سلطه بر کشور ما مایوس می شود.

وزیر اطلاعات خبر داد

نابودی 300 تیم تروریستی

آذر منصوری 
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اقتصادی

معاون وزیر نیرو:

قراردادهایتجدیدپذیرها،متناسببانرخارز
تعدیلمیشود

رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی برق )ساتبا( گفت: نرخ های 
خرید تضمینی برق از تجدیدپذیرها، متناسب با تغییرات نرخ ارز تعدیل می شود.

»سیدمحمد صادق زاده« افزود: ساتبا خطرپذیری تغییر نرخ ارز در قراردادهای خرید 
تضمینی را پذیرفته است و سرمایه گذار با تغییر نرخ ارز دچار هیچ آسیبی نمی شود.

وی اضافه کرد: با توجه به تعدیل نرخ قراردادها، سرمایه گذارانی که نیروگاه های 
آنها به بهره برداری رسیده هیچ گونه آسیبی نمی بینند؛ قراردادهای جدید هم با نرخ 
های مناسب منعقد می شود. معاون وزیر نیرو در پاسخ به این سوال که نرخ پرداخت 
در قراردادهای خرید تضمینی بر اساس کدام یک از نرخ های ارز )نیما، ثانویه و بازار 
غیررسمی( محاسبه می شود، گفت: با توجه به تغییرات و نوسانات نرخ ارز، مبنای 
محاسبه نرخ ارز باید تغییر کند که این امر توسط بانک مرکزی مشخص خواهد شد. 
صادق زاده اظهار داشت: فعلا وجه نیروگاه های تجدیدپذیر به صورت علی الحساب بر 
اساس نرخ های قبلی به تولیدکنندگان پرداخت می شود اما به محض اینکه بانک مرکزی 
مبنای محاسبه نرخ خرید تضمینی را اعلام کند، همه مابه التفاوت ها پرداخت می شود.

به گزارش ایرنا، »رضا اردکانیان« وزیر نیرو دو هفته پیش در گفت و گو با ایرنا اعلام 
کرد: در ماه های اخیر وقفه ای برای سرمایه گذاری بخش خصوصی در انرژی های 

تجدیدپذیر به وجود آمد که یکی از دلایل این وقفه، تغییرات نرخ ارز است. 
به گفته وی، قرارداد احداث نیروگاه های تجدیدپذیر بر مبنای نرخ گذشته ارز بوده 
است، در حالی که مصرف آنها به صورت ارزی و دریافت وجه برق آنها به صورت ریالی 
است. اردکانیان تصریح کرد: برنامه هایی برای رفع این چالش در نظر گرفته ایم و به نظر 

می رسد این قراردادها مشمول تعدیل هایی خواهد شد.

با وجود ممنوعیت

وارداتبیشاز۱۲۰۰خودرودریکماه!
آمار گمرک ایران حاکی از این است که در شهریور امسال بیش از ۱۲۰۰ خودرو به ایران 

وارد شده است.
به گزارش ایسنا، بر اساس تازه ترین آمار گمرک ایران از تجارت خارجی شش ماهه 
نخست سال جاری، در این مدت ۱۳ هزار و ۷۷۱ دستگاه خودروی سواری به ارزش 
۳۹۷ میلیون و ۵۷۰ هزار دلار به ایران وارد شده است. واردات خودرو به ایران از ۲۰ 
کشور دنیا انجام شده که در این میان جمهوری کره با صادرات ۵۲۳۷ دستگاه خودرو، 
بیشترین سهم را در میان واردات خودروی سواری ایران به خود اختصاص داده است 
و پس از آن امارات متحده عربی با ۳۸۳۸ دستگاه و آلمان با ۱۵۰۹ دستگاه خودروی 
سواری، بزرگ ترین صادرکنندگان خودرو به ایران در این مدت به شمار می روند. واردات 
خودروی سواری به ایران در حالی به بیش از ۱۳ هزار و ۷۰۰ دستگاه رسیده است که 
براساس تصمیم وزارت صنعت، معدن و تجارت از ابتدای تیرماه امسال واردات خودروی 
سواری به کشور ممنوع شده است. از سوی دیگر مشاهده آمار گمرک ایران نشان 
می دهد که در پنج ماهه نخست سال جاری ۱۲ هزار و ۵۱۲ دستگاه خودروی سواری 
به ایران وارد شده بود و به این ترتیب می توان گفت که باقی خودروها یعنی تعداد ۱۲۵۹ 
دستگاه خودرو در ماه ششم یعنی در شهریور ماه به ایران وارد شده است. واردات این 
خودروها ممکن است مربوط به ثبت سفارش های قبلی باشد، اما در غیر این صورت 
لازم است که گمرک ایران توضیحاتی را درباره ادامه واردات خودروی سواری در عین 

ممنوعیت ارائه کند.

گمرک: 

9۰درصدکالاهایوارداتیدرسهروز
ترخیصشد

گمرک جمهوری اسلامی ایران در گزارشی از روند ترخیص کالا اعلام کرد: در نیمه 
نخست امسال تشریفات گمرکی ۷۲ میلیون و ۸64 هزار تن انواع کالای صادراتی و 

وارداتی انجام و ۹۰ درصد کالاهای وارداتی در سه روز ترخیص شده است.
به گزارش گمرک، ارزش کالاهای وارداتی و صادراتی در این مدت 4۵ میلیارد و ۳۰۵ 
میلیون دلار بود که سهم صادرات غیرنفتی ۲۳ میلیارد و ۱۲۳ میلیون دلار و سهم واردات 
۲۲ میلیارد و ۱۸۲ میلیون دلار است.  براساس این گزارش، تشریفات گمرکی این مقدار 
کالا در گمرکات کشور به روش الکترونیکی انجام و ۹۰ درصد در سه روز ترخیص و ۱۰ 
درصد باقیمانده نیز از لحاظ اعلام نظر سازمان ها یا کد رهگیری بانک زمان بیشتری 
برای ترخیص داشتند.  ترخیص درصدی کالا یکی از اقدام های گمرک برای تسریع در 
ترخیص کالا بود و سبب شد تا مدت زمان رسوب کالا به سه روز کاهش یابد.  برابر اعلام 
گمرک جزئی ترین اطلاعات ترخیص در تمامی گمرکات با کمک سامانه جامع گمرکی و 
پنجره واحد تجارت فرامرزی به لحظه قابل رهگیری بوده و مشخص است که چه کالایی 
به نام چه افرادی به تفکیک نوع کالا، مجوزها، وزن و ارزش از کدام گمرکات ترخیص و از 

طریق چه کامیونی به کدام انبار بارگیری و تخلیه شده است. 

وزیر راه و شهرسازی:

وارداتلاستیکازسویتعاونیکامیونداران
حمایتمیشود

وزیر راه و شهرسازی گفت: این وزارتخانه، با حمایت همه جانبه و تخصیص ارز دولتی، 
از واردات لاستیک از سوی تعاونی کامیون داران حمایت می کند.

عباس آخوندی روز یکشنبه در حاشیه بازدید از محور گرمسار- سیمین دشت- فیروزکوه 
در استان سمنان، در گفت وگو با خبرنگاران افزود: وزارت راه و شهرسازی برای اساس 

چارچوب کاری و قانون، پشتیبانی لازم را از صنف کامیون داران کشور انجام می دهد. 
وی خاطرنشان کرد: وزارت راه و شهرسازی با وجود آنکه از نظر قانونی، بخشی از وظیفه 
افزایش رفاه و پشتیبانی از کامیون داران را برعهده ندارد، اما با نهادهای مختلف برای رفع 
مشکلات این افراد در تلاش است.  آخوندی ادامه داد: توزیع لاستیک بین کامیون داران 
در حوزه کاری دیگر نهادهای دولتی است، ولی با همکاری با وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، بحث توزیع لاستیک به خوبی در کشور در حال انجام است.  وی اضافه کرد: 
پیشرفت عملیات ساخت محور حرم تا حرم قطعه گرمسار- سمنان رضایت بخش است 
و تاکنون عملیات ساخت ۷۳ کیلومتر آن به اتمام رسیده است.  وزیر راه و شهرسازی 
تصریح کرد: با پایان ساخت محور گرمسار- سیمین دشت- فیروزکوه ۲ محور اصلی 
کشور به یکدیگر متصل می شود و بر اساس برنامه ریزی های انجام شده، درصدد اتمام 

قطعه گرمسار- فیروزکوه در کوتاه ترین زمان ممکن هستیم. 

صادراتسیبزمینیوربگوجهفرنگی
ممنوعشد

 گمرک ایران ممنوعیت صادرات سیب زمینی، رب گوجه فرنگی و خوراک دام و طیور 
را ابلاغ کرد. در پی افزایش قیمت برخی محصولات کشاورزی مانند گوجه فرنگی و 
سیب زمینی و مشتقات آن مانند رب گوجه فرنگی به دلیل کاهش تقاضا تصمیم بر آن 
شد که صادرات این محصولات متوقف شود. گوجه فرنگی اولین محصولی بود که به این 
دلیل وارد بحث ممنوعیت شد و ممنوعیت آن از آخرین روزهای تابستان اجرا شد و در 
همین حین فشارها برای ممنوعیت صادرات سیب زمینی و رب گوجه فرنگی نیز افزایش 
یافت. بر همین اساس با تصمیم وزارت جهاد کشاورزی و بخش نامه وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، گمرک ایران ممنوعیت صادرات سیب زمینی، رب گوجه فرنگی و خوراک دام 
و طیور را از روز پنج شنبه به گمرکات اجرایی ابلاغ کرده است. زمان ممنوعیت صادرات 
این محصولات تا اطلاع ثانوی اعلام شده است. در نامه محمود حجتی، وزیر جهاد 
کشاورزی به وزارت صنعت، معدن و تجارت دلیل این ممنوعیت صادرات، محدودیت 
عرضه سیب زمینی در بازار داخل و همچنین ضرورت تامین خوراک دام و طیور عنوان 
شده است. این تصمیم در حالی اجرا شده است که چند روز قبل علی معقولی، مدیر 
کل مرکز واردات و امور مناطق آزاد و ویژه گمرک ایران گفته بود که تصمیمات خلق الساعه 

صادرات را مختل می کند و بازارهای صادراتی را از بین می برد.

انتقاد از کلافه شدن سرمایه گذاران

ضرروتارائهبستهحمایتیبرایتسهیل
سرمایهگذاری

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی گفت:علی رغم 
وجود پنجره واحد سرمایه گذاری یا مرکز خدمات سرمایه گذاری،سرمایه گذاران باید 
انجام دهند. سیدمهدی فرشادان  درخصوص  ادارات مختلف  را در  کارهای موازی 
حمایت از سرمایه گذاری در کشور، گفت:در حال حاضر اصطلاحا برای صدور یک 
با  انگیزه سرمایه گذاری  باید طی شود که طبیعی است  مجوز، هفت خوان رستم 
و محاسبات مجلس شورای  بودجه  برنامه،  روبرو می شود. عضو کمیسیون  چالش 
اسلامی ادامه داد:علی رغم وجود پنجره واحد سرمایه گذاری یا مرکز خدمات سرمایه 
گذاری،سرمایه گذاران باید کارهای موازی را در ادارات مختلف انجام دهند. نماینده 
مردم سنندج، دیواندره و کامیاران در مجلس دهم شورای اسلامی گفت: سرمایه گذاران 
باید برای سرمایه گذاری مدت ها دوندگی انجام دهند که این صحیح نیست و باید ساز 
و کار سرمایه گذاری تسهیل شود. فرشادان در ادامه گفت وگو با خبرگزاری خانه ملت 
تصریح کرد:باید از سرمایه، سرمایه گذاران حمایت شود و در این راستا براساس آمایش 
سرزمینی، سرمایه گذاران حمایت شوند نکته بعد اینکه بانک ها نیز در ارائه تسهیلات 

بانکی عملکرد مناسبی ندارند.

طغیان دلار که در ماههای اخیر مهمترین مولفه تغییر قیمت ها در بازار اقتصادی 
ایران بوده است، اکنون اثرات منفی خود را بر سوخت و مشخصا بنزین نیز به جا 
گذاشته و باعث شده قیمت این فرآورده به کمتر از ۱۲ سنت به قیمت دلار سامانه نیما 

برسد،قیمتی که بنزین ایران را بعد از ونزوئلا ارزانترین بنزین دنیا کرده است.
آمار غیر رسمی از قاچاق روزانه ۲۰ میلیون لیتر بنزین از ایران به کشورهای همسایه 
خبر می دهد، خبری که پیش از این رئیس فراکسیون کارگری مجلس شورای اسلامی 
نسبت به آن هشدار داد و اعلام کرد بخشی از آمار مصرف سوخت و دامنه افزایش آن را 

باید در قاچاق بنزین جستجو کرد .
بررسی ها نشان می دهد فاصله قیمتی بنزین ایران با کشورهای همسایه مهمترین 
دلیل رشد صعودی قاچاق بوده است ،چنانکه گفته می شود  "قیمت بنزین با ارز 
آزاد در ترکیه اکنون حدود ۱۹هزار و ۳۰۰ تومان در افغانستان حدود ۱۱۲هزار و 

4۰۰تومان و در پاکستان حدود  ۱۲ هزار و ۷۰۰ تومان  برآورد شده است" .
این فراورده همچنین در  "آذربایجان حدود ۸۰۰۰تومان، در اردن حدود ۲۵ هزار و 
۳۰۰ تومان، در امارات متحده عربی حدود ۱۱هزار و ۵۰۰تومان و در عراق حدود ۱۰ 

هزار و ۷۰۰ تومان قیمت دارد و این قیمتها باعث رونق قاچاق شده است."
 *پرداخت یارانه سوخت به خانوار برای جلوگیری از گرانی

نیکولاس مادرو، رئیس جمهور ونزوئلا  که ارزانترین بنزین دنیا را دارد اعلام کرده 
است، به منظور جلوگیری از میلیاردها دلار ضرر به این کشور بنا دارد یارانه بنزین 

داخلی را حدف و قیمت بنزین این کشور را تاسطح بین المللی افزایش دهد.
راهکار ونزوئلایها در حالی از سوی کارشناسان اقتصادی ایران رد می شود ، که رشد 
قیمت بنزین در ایران به معنای رشد قیمتی سایر کالاهاست و در شرایط کنونی بستر 
اقتصادی کشور ظرفیت چنین تحریکی را ندارد، لذا برای کنترل قاچاق و مصرف 

سوخت باید راهکارهای دیگری بکار گرفته شود .
خادمی ،عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی در گفتگو با خبرنگار خانه 
ملت می گوید:  نوسانات قیمت دلار به همراه کاهش ارزش پول ملی در مقایسه باسایر 
پول های رایج دنیا نطیر دلار و یورو و همچنین ثابت ماندن قیمت بنزین از سال ۹4 

تاکنون باعث شده، یارانه دولتی بنزین به جیب قاچاقچیان سرازیر شود.
وی می افزاید : برای کنترل قاچاق و جلوگیری ازز هدررفت منابع انرژی و مالی کشور 

باید هرچه سریعتر به راهکاری متوسل شد ،که قاچاق بنزین را از صرفه اقتصادی 
خارج کند.

به گفته این نماینده مجلس واقعی کردن قیمت بنزین و به جای آن پرداخت یارانه 
مستقیم سوخت به خانوار راهکاری است که می تواند ضمن کنترل قاچاق از تبعات 

منفی واقعی سازی آن بکاهد.
 *تله یارانه نقدی در مدار تکرار

پرداخت یارانه سوخت به خانوار مخالفان زیادی دارد، که باعث می شود نتواند به 
آسانی راهی صحن علنی شود ، مخالفان سرسختی که معتقدند پرداخت یارانه نقدی 
با هر عنوانی همان  تله پرداخت یارانه نقدی است که خلاص شدن از آن اگر غیرممکن 

نباشد با هزینه های هنگفت اجتماعی و سیاسی همراه خواهد بود.
در ادبیات اقتصادی ، پرداخت یارانه به بخش هایی صورت می گیرد که دولت بنا 
دارد مردم را به استفاده از آن تشویق کند ، چنانکه پرداخت یارانه نشر کتاب به معنای 
حمایت از تولید و انتشار و توسعه کتابخولنی در کشور است ؛بنابر این فرمول پرداخت 
یارانه آن هم بصورت مستقیم برای بنزین به معنای حمایت از مصرف بیشتر بنزین 
است ،در حالیکه درسایر انواع انرژی مثل آب و برق با مدیریت بهینه کاهش مصرف و 

تغییر الگوی مصرف تا حدود قابل قبولی نهادینه شده است.
با این وجود حذف مطلق  یارانه انرژی نیز از مصادیق نئولیبرالیسم محسویب می 
شود، که به عقیده مخالفان می تواند شکاف طبقاتی را افزایش داده و حتی برخی 

مشاغل اقتصادی را نیز دستخوش طوفان کند.
علیرضا محجوب ، عضو کمیسیون اجتماعی مجلس که از نخستین کسانی بودکه 
نسبت به افزایش قاچاق سوخت هشدار داد ،معتقد است : شرایط کنونی پرداخت 
یارانه دولتی به بنزین که بصورت پنهان صورت می گیرد به معنای پرداخت یارانه بیشتر 
به افراد مرفه ای که دارای  خودرهای شش و هشت سیلندری هستند ،یعنی دولت  

یارانه کافی برای خیابان نوردی مازارتی و پورشه ها پرداخت می کند.
این نماینده تهران ری و شمیرانات همچنین پرداخت یارانه مستقیم سوخت به مردم 
را اشتباه استراتژیک دولت دانسته و می گوید: پرداخت نقدی اشتباه جبران ناپذیری 
است که به معنای اتلاف منابع است ، معنی ندارد دولت ماهانه رقمی مثل 6۰۰ هزار 
تومان به هر خانوار بپردازد تا بتواند قیمت بنزین را واقعی کند ؛ آنوقت منابع مالی لازم 

برای تکمیل خطوط مترو یا تقویت ناوگان مسافربری عمومی نداشته باشد.
محجوب معتقد است برای جلوگیری از قاچاق سوخت باید به راه حل های کم هزینه 
تری رسید که می تواند مبتنی بر کنترل مرزها و جلوگیری از خروج بنزیل از مرزهای 
کشورمان باشد. به نظر می رسد ،استفاده از الگوهای جهانی به منظور کنترل مصرف 
سوخت و تطبیق و بومی سازی آنها  بتواند راهگشا باشد ،چنانکه برخی کشورهای 
اروپایی به خریداران خودروهای هیبریدی و برقی یارانه داده و یا مالیات های قابل 
توجهی بر مصرف سوخت اعمال می شود و عواید آن در بخش توسعه خدمات 

عمومی نظیر  ناوگان حمل و نقل  هزینه می شود.

تکانه های دلار به نفع قاچاق سوخت چگونه متوقف می شود؟

تله یارانه نقدی در مدار تکرار 

سامانه نظارت ارز )سنا( که میانگین نرخ فروش ارز در صرافی 
های مجاز سراسر کشور و حواله های ارزی در سامانه نیما را 
منتشر می کرد، در حالی به روز رسانی شده که دیگر نرخ ها 
به صورت ساعتی همان روز اعلام نمی شود بلکه متوسط نرخ 

خرید و فروش روز کاری گذشته است.
 https://www.sanarate.ir سامانه سنا به نشانی اینترنتی
را بانک مرکزی طراحی کرده تا محملی برای اعلام نرخ ارز در 
صرافی های مجاز اعم از صرافی های بانکی و دیگر صرافی های 
دارای مجوز باشد؛ از این رو در تارنمای آن میانگین معاملات 

انجام شده به صورت ساعتی بروز رسانی می شد.
اعلام نرخ ها به صورت ساعتی این خوبی را داشت که عملکرد 
و رفتار بازار در ساعات روز مشخص باشد؛ برای نمونه در ساعات 
آغازین روز اگر نرخ ها بالاتر می رفت، نشان دهنده خرید و 
فروش هایی بود که روز گذشته در قالب »معاملات فردایی ارز« 
در بازار انجام می شد اما به تدریج نرخ ها متعادل شده و در میانه 

روز نرخ بازار مشخص می شد. 
در ماه های اخیر که سامانه ارزی نیما برای خرید و فروش 
حواله های ارزی راه اندازی شده بود، نرخ ها در سنا نشان می 
داد که فروشندگان حواله های ارزی که اغلب پتروشیمی ها 

هستند، در چه ساعتی از روز ارز به بازار عرضه می کنند.

مشاهدات و پیگیری خبرنگار ایرنا از سامانه سنا نشان می 
داد که فروش ارز صادرات غیرنفتی اغلب حوالی ساعت ۱4 
بعدازظهر به بعد انجام می شد زیرا با آغاز عرضه، نرخ ها در سنا 
به اصطلاح بازاری ها »می شکست« و چند کانال پایین می آمد.
در همین زمینه یکی از صرافان با تایید این مطلب به ایرنا گفته 
که اغلب پتروشیمی ها ارز خود را در ساعات پایانی روز و حوالی 
ساعت ۱6 به نیما عرضه می کنند و حجم بالای عرضه، قیمت 

ها را پایین می آورد.
با این حال تارنمای این سامانه در ۲ هفته اخیر و همزمان با آغاز 
روند کاهشی نرخ ها در بازار آزاد، برای به روز رسانی در دسترس 
نبود؛ هرچند برخی از فعالان بازار ارز این موضوع را به خط و 
نشان دادستانی تهران درباره ممنوعیت اعلام نرخ لحظه ای ارز 
نسبت می دادند اما این توجیه از دو منظر قابل استناد نبود؛ 
نخست اینکه سنا میانگین نرخ خرید و فروش قطعی ثبت شده 
در بازار و نیما را نشان می داد و اغلب نرخ اعلامی آن پایین تر 
از کف بازار بود و دیگر اینکه »تمامی حقوق مادی و معنوی این 
پایگاه متعلق به بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران است« و 
بانک مرکزی هیچگاه با اعلام نرخ غیرواقعی و بالاتر، بازاری که 

باید آن را مدیریت کند، به هم نمی زند.
در هر صورت تارنمای سنا بار دیگر در دسترس عموم مردم 

قرار گرفته اما نکته قابل تامل اینکه ساعت اعلام میانگین نرخ 
ها از آن رخت بسته است و گردانندگان آن ترجییح داده اند همه 
اسعار عمده را در یک جدول ساماندهی کنند؛ این در حالی 
است که در تارنمای پیشین، یورو، یوان و درهم امارات صدرنشین 
بود و نرخ آنها به صورت ساعتی اعلام می شد و بقیه اسعار در 

جدول جانبی فقط نرخ خرید و فروش را اعلام می کردند.
عنوان  به  بخشی  اختصاص  جدید،  تارنمای  دیگر  تفاوت 
»گزارش خرید و فروش ارز در سامانه نیما« است که به میانگین 

نرخ حواله های ارزی اختصاص دارد.
با همه این تغییرات، سنا یک تفاوت اصلی با گذشته دارد و 
آن اینکه دیگر نرخ ارز را در همان روز را اعلام نمی کند بلکه در 
جداولی که طراحی شده، نرخ های اعلامی به روز کاری قبل 
اختصاص دارد و میانگین هفتگی و ماهانه خرید و فروش اسعار 

ثبت می شود.
به  شود  ذکر  نامش  نخواست  که  پایتخت  صرافان  از  یکی 
خبرنگار ایرنا توضیح داد که سامانه سنا که صرافی ها در آن 
اعلام نرخ می کنند، با آنچه که در تارنمای سنا از سوی بانک 
مرکزی اعلام می شود، تفاوت دارد؛ در سامانه سنا، صرافی ها 
می توانند نرخ خرید و فروش هایی را که انجام داده اند، ثبت 
کنند که میانگین معاملات آنها در سراسر کشور در بانک مرکزی 

برآورد شده و در سامانه اعلام نرخ سنا )سنا ریت( اعلان عمومی 
می شود.

وی افزود: آنچه سایت سنا در گذشته به صورت ساعتی اعلام 
می کرد، چندان دقیق نبود و در رویه جدید، میانگین مجموع 
معاملات انجام شده در روز بعد اطلاع رسانی می شود تا نرخ 

اعلامی دقیق باشد.

دیگر نرخ ها به صورت ساعتی اعلام نمی شود 

تعییننرخدقیق،پیامدخداحافظی»سنا«بازمان

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: وقتی قبول داریم که فعلا کشور در شرایط جنگ 
اقتصادی است باید پذیرفت این شرایط الزامات خود را دارد که مجموعه ساز و کارهای 
کشور، مجموعه امکانات و ظرفیت ها چه در حاکمیت و چه در بین مردم باید به سمت دفاع 

محکم از عزت ملی در راستای دفع توطئه دشمن باید حرکت کند. 
سیدعلی ادیانی با بیان این مطلب در گفت و گو با خبرآنلاین اظهار کرد: مردم در این 
سال ها نشان داده اند که به پای نظام می ایستند و در چهارچوب باورهای ملی خود 

دشمن را ناامید می کنند. 
وی تاکید کرد: اکنون به لحاظ فقر منابع مالی  در برخی موارد نیاز داریم تا دولت و 
سیاست ها به سمتی برود که بتواند منابع مالی را جذب کرده و از آن سو مانع ریخت و پاش 

ها و هزینه های اضافه شود. 
وی بیان کرد: اینکه آیا مردم تحمل و ظرفیت افزایش قیمت بنزین و سایر حامل انرژی را 
دارند یا خیر باید گفت؛  چنین موردی در دستور کار مجلس و حتی دولت نیست به عنوان 
یک پیش فرض این مساله مطرح می شود. یک فرض این است که آیا باید قیمت بنزین و 

حامل های انرژي تجدید نظر کنیم یا خیر؟ 
ادیانی تصریح کرد: زمان فعلی متناسب با زمان جنگ اقتصادی نیست، دولت متاسفانه 
در لایحه بودجه پیشنهاد حذف کارت هوشمند سوخت را داد و مجلس به آن رأی داد و 
دوباره فوریتی تصویب کرد مبنی بر اینکه کارت هوشمند سوخت باقی بماند؛ آن مقطع 
زمانی بنده به عنوان نایب رییس کمیسیون انرژی اعلام کردم کار دولت مبنی بر حذف 
کارت هوشمند سوخت اشتباه است. یعنی در اصل این کار با محاسبات اقتصادی و انرژی 

کشور قابل انطباق نبود. 
 نماینده قائمشهر و سوادکوه گفت: خوشبختانه اکنون بعضی از دولتمردان و مسوولان 
اعلام کرده اند که موافق برگشت  کارت هوشمند سوخت هستند که کاری عقلایی است 
زیرا روزانه تا ۱۵میلیون لیتر قاچاق سوخت و بنزین داریم که از جیب مردم و بیت المال در 

اصل هدر می رود. 
ادیانی درباره چگونگی قاچاق این حجم عظیم از بنزین توضیح داد:  خلاء قانونی وجود 
ندارد در اصل شاهد خلاء در سیاست ها و اجرا هستیم  برای نمونه باید توجه داشت 
که حذف کارت هوشمند سوخت کاری اشتباه بود نتیجه این کار در شرایط فعلی قابل 

مشاهده است و دود آن اکنون به چشم مسوولان فرو می رود. 
وی افزود: باید مدیریت هوشمندانه نسبت به سوخت کشور به ویژه بنزین و گازوییل 

اعمال شود. 
ادیانی در پاسخ به این سووال که آیا دولت می تواند با بازگرداندن کارت سوخت در 
ممانعت از قاچاق سوخت موفق شود، گفت: قطعا می تواند زیرا زیرساخت های این کار 
آماده است اکنون دریافت گازوییل با کارت سوخت رانندگان انجام می شود و خودروهای 
سواری با استفاده از کارت سوخت جایگاه داران بنزین دریافت می کنند لذا زیرساخت 
های اصلی یا فرآیند کارت موجود است اما متاسفانه مصرف سقف ندارد و بعضی افراد 
مصرف بی رویه دارند و کسانی که خارج از الگوی مصرف صحیح از بنزین استفاده می 

کنند باید پول متناسب با قیمت تمام شده بنزین را پرداخت کنند.

ادیانی بیان کرد: این مساله خلاف عدالت است که کسی که سرمایه دار است به همان 
نسبت از یارانه استفاده کند که کسی که محروم و فقیر است بنابراین این شیوه باید تغییر 

کند.
وی ادامه داد: نکته دیگر اینکه قانون هدفمندسازی یارانه ها برای این تصویب شد که 
یارانه انرژي را به سمت کمک به قشر آسیب پذیر هدایت کنیم و نه اینکه اقشار پردرآمد از 
فقرا و محرومان بتوانند یارانه بیشتری را دریافت کنند این روند قطعا نیاز به اصلاح ساختار 
و سیاست دارد که بنده فکر می کنم مجلس هم با این کار موافق است. زیرا با این کار قشر 
محروم و ضعیف جامعه که نیاز به مساعدت از محل یارانه انرژي هستند، کمک بیشتری 
دریافت خواهند کرد و در مقابل به کسانی که سودبری بیشتری دارند مانند اقشار مرفه و 

دارای سرمایه های آنچنانی هستند نباید یارانه انرژي تعلق گیرد. 
عضو کمیسیون انرژي مجلس بیان کرد:  از این اقشار باید قیمت حامل های انرژي به 

طور کامل دریافت شود تا بتوان به قشر ضعیف و آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 
وی درباره قیمت متناسب و منطقی بنزین توضیح داد: بر اساس قانون هدفمندی یارانه 
ها قرار بود در پایان برنامه پنجم توسعه قیمت بنزین و حامل های سوخت معادل ۹۵درصد 
قیمت فوب خلیج فارس محاسبه شود اکنون دو سال از پایان برنامه پنجم گذشته و هنوز 

این مساله محقق نشده است. 
عضو کمیسیون انرژي مجلس گفت: آخرین قیمت مربوط به هفته قبل است که قیمت 
بنزین مطابق فوب خلیج فارس بیش از ۳هزار تومان بود؛ اکنون بحث اینجاست که آیا 
مردم باید همین قیمت را بپردازند؛  طبیعتا قشر پایین و محروم جامعه نباید این قیمت 
را بپردازند اما دلیلی ندارد به کسانی که از تمکن مالی برخوردارند، بنزین و یا حامل های 

رایگان و نیمه بها پرداخت شود زیرا خلاف عدالت است.
 به گفته وی اگر مبنای قیمت گذاری این قانون باشد، قیمت هر لیتر بنزین باید به ۲۸۵۰ 

تومان برسد. 
ادیانی در پایان درباره زمان احتمالی افزایش قیمت بنزین و حامل های انرژی خاطر 
نشان کرد: این مساله در اختیار دولت است که با توجه به شرایط فعلی کشور امیدوارم  
دولت با هماهنگی مجلس بتواند تصمیم درستی برای دفاع از حقوق مردم و جلوگیری از 

اتلاف سرمایه های ملی یعنی بنزین و حامل های انرژي بگیرد. 

عضو کمیسیون انرژی: افزایش قیمت بنزین فعلا مطرح نیست 

قیمتواقعیبنزینچقدراست؟

عضو کمیسیون برنامه، بودجه ومحاسبات مجلس توضیح 
داد که براساس اصلاح قانون بودجه سال ۹۷ کدام جریمه وام 

های بانکی بخشوده می شود.
محمد حسینی  با اشاره به اصلاح قانون بودجه سال ۹۷ 
اظهار داشت: حکم قانون گذاردر بند )و( تبصره ۱6 قانون 
بودجه مبنی بر این بود افرادی که وام گرفته اند در صورتی که 
اصل و سود را براساس قرارداد اولیه پرداخت  کنند سود مرکب 

آن توسط بانک ها بخشوده شود.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس ادامه 
داد: براساس قانون قرار بود این بخشودگی تا پایان شهریور 
ماه اجرایی شود اما به دلیل ابهاماتی که در متن قانون وجود 

داشت، این حکم اجرایی نشد.
فراهان در مجلس دهم  و  آشتیان  تفرش،  نماینده مردم 
شورای اسلامی به ابهامات قانون اشاره کرد و گفت: ابهام 
بانک ها برای اجرای این حکم قانون عدم شفافیت قرارداد 
اولیه وام های است، چرا ممکن است فردی وامی را سال های 
گذشته دریافت کرده باشد و پس از آن یا آن را استمهال کرده 
یا با وام دیگری وام اولیه را تسویه کند، بنابراین این ابهام در 

متن قانون کار را برای اجرا سخت کرده بود.
وی بیان داشت: از این لحاظ بانک ها حق داشتند که قانون 
را اجرا نکنند چرا که اگر مراد قانون گذار بر این بود که کل 
سودهای دوران استمهال بخشوده شود از این لحلظ به منابع 
مالی بانک ضربه وارد می شد چرا که بانک از تامین سودهایی 
که در سنوات گذشته درترازنامه های شان به عنوان درآمد 

یاد کرده اند و از محل همین سود سپرده به سپرده گذاران 
پرداخت می شود که با بخشودگی در واقع این منبع تامین 

نمی شود.
حسینی در ادامه گفت وگو با خبرگزاری خانه ملت، با اشاره 
به اصلاح صورت گرفته توضیح داد: در صلاحیه زمان اجرای 
این حکم از قانون تا پایان سال تمدید شد همچنین این 
موضوع باز شد که بخشودگی جرایم بر اساس قرارداد اولیه 
است و به بانک ها تکلیف شده که سودهایی که به جرایم 

تعلق می گیرد بخشوده شود.
 این نماینده مجلس تاکید کرد: بخشودگی جرایم سودها 
مشمول ماده 44 قانون پولی و بانکی شده است تا اگر بانکی 
بانک مرکزی  انتظامی  امر استنکاف کرد در هیات  این  از 

پیگیری شود.
وی در خصوص تفاوت اصل قانون با اصلاحیه اعمال شده، 
گفت: با این تغییر در واقع اختیار به بانک ها داده شده است 
و دیگر لازم نیست هیات مدیره بانک برای بخشودگی سود 
جرایم اقدام کند، در حال حاضر با پرداخت اصل و سود وام 
شعب می تواند بدون نیاز به مجوز هیات مدیریت نسبت به 
بخشودگی سودهایی که به جریمه 6 درصد تعلق می یابد 

اقدام کند.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه ومحاسبات مجلس بیان 
داشت:  بخشودگی جرایم بانکی کمک به تولید کنندگان 
است و می تواند راهگشایی برای بازپرداخت تعدادی از وام 

های سررسید شده و معوق بانکی باشد.

 یک عضو کمیسیون برنامه، بودجه ومحاسبات مجلس مطرح کرد

کدامجریمهوامتولیدکنندهبخشودهمیشود؟
 مدیرکل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی 

تاثیر دوگانه کاهش نرخ ارز بر بازار مسکن را تشریح کرد.
علی چگنی د درباره آثار بازار ارز بر مسکن اظهار داشت: بازار ارز بر 
مسکن اثر چند گانه دارد. یعنی کاهش نرخ ارز بر بازار مسکن، هم 

اثر کاهندگی دارد و هم اثر فزایندگی.
وی ادامه داد: تأثیر کاهندگی آن به دو موضوع انتظارات جامعه 
در خصوص کاهش قیمت ها و جو روانی آن بازمی گردد. به این 
معنا که وقتی قیمت ارز کاهش می یابد ، انتظارات تورمی در بازار 
مسکن هم فروکش می کند.  وی تأکید کرد: از نظر علمی برای 
اینکه این اتفاق رخ بدهد، باید قیمت ارز به صورت معنادار و پایدار 
کاهش یابد. تا کنون نیز این اتفاقات تا حدی شکل گرفته است که 
سبب می شود قیمت ها در بازار مسکن تا حدی افت کند. چگنی 
دومین عامل اثرگذاری کاهندگی نرخ ارز بر بازار مسکن را هزینه 
ساخت آن دانست و افزود: هزینه ساخت و ساز نیز وابسته به نهاده 
های ساختمانی است که بخشی از این نهاده ها، وارداتی است 
یا اینکه بخشی از مواد اولیه تولید این مصالح در داخل، از محل 
واردات تأمین می شود. در هر دو صورت به طور مستقیم ، قیمت 
تمام شده ساخت و ساز اثر می پذیرد چراکه کاهش قیمت ارز باعث 
کم شدن قیمت مصالح و ابزارهای مورد نیاز برای ساخت مسکن از 
قبیل آسانسور خواهد بود. وی درباره اینکه کاهش نرخ ارز چگونه 
می تواند منجر به افزایش نرخ در بازار مسکن شود، گفت: با کاهش 
نرخ ارز، کسانی که سرمایه شان را با هدف سود، وارد بازار ارز کرده 
اند، از این بازار خارج شده و معمولا به سمت بازار مسکن می روند. 
این حرکت سرمایه به سمت بازار مسکن، تقاضای مسکن را افزایش 

داده و منجر به رشد قیمت می شود. 
البته  شد:  یادآور  شهرسازی  و  راه  وزارت  در  مسئول  مقام  این 
اینها باید بصورت دقیق بررسی شود؛ اما آنچه ما تاکنون از بررسی 
اثرگذاری متقابل بازارها بر یکدیگر متوجه شده ایم، تأثیر چندانی 
نداشته است. به عبارت دیگر در دو هفته ای که تغییرات گسترده ای 
در بازار ارز داشته ایم، این تغییرات اثری بر بازار مسکن نداشته اند. 
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی با 
بیان اینکه تقاضای مسکن در شهریور ماه نسبت به ماه قبل از آن 
)مرداد ماه امسال( روند کاهشی داشت، ادامه داد: شواهد نشان 
می دهد در حال حاضر نیز متقاضیان ورود به بازار مسکن افزایش 
چندانی نداشته است. البته متقاضیانی که از طریق بازار ارز وارد بازار 
مسکن شده اند، اکثرا غیر مصرفی هستند که برای سرمایه گذاری 
وارد این بازار می شوند. وی در واکنش به گمانه هایی که درباره 
کاهش ۲۵ درصد قیمت مسکن در بهمن ماه امسال مطرح می 
شود، بیان داشت: من چنین چیزی را نشنیده ام و چنین حسی هم 
ندارم. ولی ممکن است تورم تا پایان سال تا حدی افزایش یابد ولی 
قیمت مسکن همین قیمت های جاری باشد اگر این ثبات قیمت 
مسکن را بر تورم عمومی تقسیم کنیم، عملا به این نتیجه می رسیم 
که قیمت مسکن کاهش یافته است. همان اتفاقی که در سال های 
گذشته رخ داده بود به این صورت که تورم عمومی روند افزایشی 
داشت اما قیمت مسکن ثابت مانده بود وقتی این ثبات قیمتی را 
بر تورم عمومی تقسیم کردیم، نشان داد که نرخ مسکن رشد منفی 
داشته است. چگنی یادآور شد: قیمت مسکن بر اساس قیمت های 

جاری تا آخر امسال تغییر خاصی نخواهد کرد.

مدیرکل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی :

قیمتمسکنتاپایانسالتغییرنمیکند
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توهین به یک ایرانی و اختلاف در تیم های ملی فوتبال

 فدراسیون کجای کار است؟
و  بزرگسالان  تیم ملی  بین  اختلاف 
امید و توهین  آشکار دستیار کی روش به 
حمید استیلی موضوعی است که اگر به 
تبعات جبران  نشود،  فوری  آن رسیدگی 
ناپذیری برای فوتبال ملی ایران به همراه 

خواهد داشت.
ماجرای استفاده یا عدم استفاده تیم ملی 
امید از امکانات مجموعه PEC در هفته ای 
که گذشت باعث شد تا کادرفنی دو تیم 
خجالت  از  اظهارنظرهایشان  با  بارها 
از  پس  حال  این  با  دربیایند.  یکدیگر 
صحبت های روز شنبه کارلوس کی روش 
مبنی بر اینکه تمام تیم های ملی می توانند 
استفاده  فوتبال  ملی  مرکز  مجموعه  از 

کنند و مصاحبه استیلی با سایت فدراسیون فوتبال مبنی بر اینکه تیم ملی بزرگسالان 
و امید باهم تعامل دارند، به نظر می رسید که این غائله ختم به خیر شده اما به یکباره 
"میک مک درموت" دستیار کی روش در کانال رسمی تیم ملی فوتبال صحبت هایی تند 
و بی ادبانه ای را علیه حمید استیلی بازیکن سابق تیم ملی و مدیر تیم امید انجام داد که 

دوباره آتش زیر خاکستر را برانگیخت.
به نظر می رسد فدراسیون فوتبال باتوجه به رقابت های مهمی که هم تیم ملی امید – 
رقابت های انتخابی المپیک ۲۰۲۰- و هم تیم ملی بزرگسالان – جام ملت های آسیا - در 
پیش دارند و امکانات محدودی که در اختیار دارند، نتوانسته با برنامه ریزی درست، بستر 
را برای استفاده هر دو تیم از امکانات موجود فراهم کند و این یک ایراد بزرگ است که 

اکنون اختلاف نظرهای افراد اجرایی و فنی در این دو تیم را علنی کرده است.
صحبت های دستیار کی روش درباره مدیر تیم ملی امید به وضوح نشان می دهد خلاء 
مدیریت کلان و دلسوز در فوتبال و برنامه ریزی در تیم های ملی توسط فدراسیون فوتبال، 
جدی است و همین مساله باعث شده که هر بخش از مجموعه این فدراسیون حرف 
خودش را بزند و نگاهی به منافع کلی فوتبال ملی ایران وجود نداشته باشد، این در حالی 
است که در زمان ریاست محمد دادگان و محسن صفایی فراهانی، همواره تصمیمات 

رئیس فدراسیون فوتبال فصل الخطاب همگان بود.
مهم تر از همه اینکه اکنون این ضرورت احساس می شود که در مجموعه فدراسیون 
فوتبال یک بار برای همیشه یک نفر اعلام کند که خط قرمز اظهارنظرهای توهین آمیز 

کادر فنی تیم ملی کجاست؟
مسوولان فدراسیون باید به این پرسش پاسخ دهند که تا کی باید با این نوع دیالوگ های 

توهین آمیز از جانب کی روش و دستیاران خارجی اش کنار آمد؟
آیا عدم مدیریت رفتارهای گذشته کی روش زمینه ساز این موضوع نبوده که امروز 
دستیار خارجی او هم این جسارت را به خود می دهد که به یک بازیکن پرافتخار، مربی 
فوتبال و مدیر تیم  ملی امید این گونه حمله کند و پا را از دایره اختیارات و مسوولیتش فراتر 

بگذارد و در نهایت هم به هیچ کس پاسخگو نباشد؟
آیا اگر این اظهارات دستیار کی روش از جانب علی کریمی یا یک منتقد داخلی 
فدراسیون و علیه شخص رییس فدراسیون فوتبال صورت می گرفت بازهم کمیته اخلاق 

و رییس فدراسیون موضوع را رها می کردند؟ 
بنظر فصل الخطاب بودن یک نظر، مهره گمشده ی مدیریتی است که سال هاست 
فوتبال ملی ایران را رنج می دهد و همین نقص نیز باعث شده به قول وزیر سابق ورزش، 
جای کارگر و کارفرما در تیم ملی فوتبال تغییر کند.  امید است که فدراسیون فوتبال 
حداقل در موضوع توهین و رفتارهای خلاف اخلاق و انسانی مربیان شاغل در تیم ملی 
فوتبال ایران حساسیت بیشتری به خرج دهد و نگذارد در یک موضوع اختلافی که هر 
دو طرف درگیرش از مسوولان تیم های تحت مدیریت خودش است، این گونه توهین 

آمیز به یک فرد با سابقه "افتخار فوتبال ملی ایران" در خاک کشور توهین شود.

درپی کسب عنوان سومی ایران در پاراآسیایی؛

صالحی امیری: موفقیت ورزشکاران تداوم 
پیروزی های رزمندگان است

رئیس کمیته المپیک روز یکشنبه با انتشار پیامی خطاب به نام آوران پاراآسیایی، 
موفقیت ورزشکاران را تداوم بخش پیروزی های رزمندگان اسلام در جبهه های جنگ 
عنوان و اظهار امیدواری کرد که در تمام عرصه های ورزشی پیام صلح، همزیستی و 
همبستگی ملت از مسیر ورزش ادامه یابد.  »سید صالحی امیری« در بخشی از این 
پیام که دیروزدر پایگاه اطلاع رسانی کمیته ملی المپیک منتشر شد، نوشت: درخشش 
دلاور مردان و ورزشکاران جانباز و معلول ایران در بازی های پارآسیایی جاکارتا با اهتزاز 
چندین باره پرچم مقدس کشورمان، دل میلیون ها ایرانی را در سراسر جهان شاد کرد. 
در ادامه پیام رئیس کمیته المپیک آمده است: این توفیق در سایه الطاف الهی، تلاش و 
برنامه ریزی و حمایت همه جانبه مسئولان پارالمپیکی و دعای خیر مردم بار دیگر به ثمر 
نشست.  وی اظهار امیدواری کرد با تدوام همین راهبرد در بازی های پارالمپیک ٢٠٢٠ 
توکیو هم اهتزار پرچم ایران را شاهد باشیم. کاروان »خودباوری و امید« ایران در سومین 
دوره بازی های پاراآسیایی در جاکارتا، با کسب 136 نشان ارزشمند ) 51 طلا، 4۲ نقره 

و 43 برنز( بر سکوی سومی قاره کهن ایستاد.

طباطبایی درباره تیم شهیدقندی صحبت کند

 فتحی :به وزارت ورزش زنگ می زدند تا پست بگیرند
سرپرست باشگاه استقلال با بیان اینکه مامه تیام برای ماندن در استقلال یک 
میلیون دلار می خواست، گفت: سهم خواه ها به وزارت ورزش زنگ می زدند تا در 

استقلال پست بگیرند.
انتقادهایی که هادی طباطبایی پیشکسوت  به  امیرحسین فتحی در واکنش 
استقلال از این تیم می کند، گفت: نقد از نظر ادبی و منطقی شرایط خاصی 
دارد و باید مبتنی بر عقل، عدل، آگاهی و منطق باشد. نقدهای هادی طباطبایی 
هیچکدام از این ویژگی ها را نداشت. نقد او مبتنی بر آگاهی نیست. تمام آیتم هایی 
که ایشان به هواداران القا می کند صد درصد غلط است. مثلا اینکه می گویند آقای 
فتحی بازیکنان استقلال را رد کرده است. جباروف چهار ماه قبل از آنکه بنده بیایم 
قراردادش تمام شده  و رفته بود. جباروف در ترکیه و زمان مدیریت افتخاری گفته بود 

می خواهم در کشوری دیگری بازی کنم.
وی افزود: سیدمجید حسینی هم از استقلال رفته و با ترابوزان اسپور قرارداد بسته 
بود. ۲۰ روز قبل از مدیریت بنده این اتفاق افتاده بود. بنده نقشی نداشتم. اینکه 
می گویند ما قرارداد حسینی را از 6۰۰ به 35۰ هزار دلار مخفی کرده ایم باید بگویم 
اجازه مخفی کردن اطلاعات وجود ندارد. بنده در ازای 1۰۰ هزار دلار با رایزنی و 
با توان علمی و حقوقی همکارانم مبلغ دریافتی از ترابوزان بابت این انتقال را به 6 

برابر رساندم و بلافاصله در تمام روزنامه های ترکیه و سایت باشگاه هم منتشر شد.
سرپرست باشگاه استقلال درباره جدایی امید ابراهیمی تاکید کرد: کار قرارداد 
ابراهیمی با الاهلی تمام شده بود. وقتی آمدم اثری از آقای ابراهیمی وجود نداشت.
فتحی با اشاره به مشکلات تمدید قرارداد مامه تیام تصریح کرد: وقتی در هیات 
مدیره بودم درباره تیام صحبت شد. گفتند تیام یک میلیون دلار قرارداد می خواهد 
با شرط 5۰۰ هزار دلار نقد. تیام گفته بود 5۰۰ هزار دلار روی میز بگذارید و عکس 
بگیرید تا بعدا بیایم و مذاکره کنم! بنده در جهت حفظ تیام امروز مدیرعامل شدم، 
فردا حکم گرفتم و پس فردا به استانبول رفتم. برای تیام سه بار بلیت هواپیما گرفتم 
و هتل رزرو کردم که البته بعدا پولهایش را گرفتم. تیام به دروغ گفت ایران هستم 
ولی متوجه شدیم در دوبی هست. قبل از آنکه بنده بیایم تیام با باشگاه عجمان 

قرارداد بسته بود.
امید  دانم.  می  بعید  که  است  ناآگاه  احتمالا  طباطبایی  آقای  داد:  ادامه  وی 
نورافکن هم رفته بود ولی آقای طباطبایی یادش رفت او را نام ببرد. نورافکن در قبال 
5۰ هزار دلار حق ترانسفر به بلژیک رفته بود. از طریق فیفا پیگیرم تا حق رشدش 

را بگیرم.
فتحی خاطرنشان کرد: طباطبایی آگاه است ولی با قصد دیگری این حرفها را 
می زند تا به تیم لطمه بزند. به مردم و هوادار اطلاعات غلط ندهیم و کار عوامفریبی 

و پوپولیستی نکنیم.
وی بدون نام بردن از هادی طباطبایی وی را به سهم خواهی از استقلال متهم 
کرد و یادآور شد: پیشکسوتان سرمایه های باشگاه هستند و سهم خواه نیستند. 
سهم خواه کسانی هستند که ده ها بار ده ها نفر را واسطه کردند تا به آنها پست 
بدهم ولی ندادم. سهم خواه کسانی هستند که به مسئولان وزارت زنگ زدند تا در 

باشگاه پست بگیرند.
سرپرست باشگاه استقلال که میهمان تلفنی برنامه ورزش از نگاه دو بود، خطاب 
به طباطبایی گفت: شما سال ۷۸ بازیکن بنده بودید. شما چند دوره مدیریت 
کردید؟ کسی مخاطب شماست که 3۰ سال مدیریت ورزشی کرده و در فوتبال 
مملکت بوده است. شما به هواداران بگویید چقدر مدیریت ورزشی داشته اید؛ با چه 
تحصیلاتی؟ شما چطور به خودتان اجازه دادید با سه سال بازی در استقلال اینطور 
صحبت کنید و بگویید اگر منصورخان پورحیدری و ناصرخان نیستند، من هستم. 
اگر مظلومی، روشن و حاجیلو هم حرفی بزنند که نمی زنند )این جمله ناقص می 
ماند( شما چرا درباره شهید قندی یزد صحبت نمی کنید. دو سال هم صبا باتری 
بودید. از باشگاه بهمن که بازیکن من بودید صحبت کنید و بگویید چرا این باشگاه 

منحل شده است. چرا فقط از استقلال حرف می زنید؟
وی ادامه داد: طباطبایی بلافاصله بعد از بازی با السد گفت آقای فتحی اعلام 
کرده است که 35۰ هزار دلار از تیام گرفتیم. این اطلاعات غلط است. یک ماه قبل 
از بازی با السد بنده در امارات بودم و این پول را گرفتم. همیشه سه روز قبل از بازی 

صحبتهایی مطرح می شود. اگر از کی روش سئوال کنید چرا سردار آزمون را دوباره 
دعوت کرده و یا چرا رامین رضاییان در اردوی تیم ملی است، اینجا ضعف نیست 
چون نیم نگاهی به نیمکت تیم ملی هم هست ولی اگر مشکلی درباره حسینی یا 

طارق همام پیش بیاید، علتش مدیریت استقلال است.
سرپرست باشگاه استقلال در پایان گفت: مگر جایگاه استقلال متزلزل است؟ 
و داخلی  و خارجی ها  بازیکنان  به  باید  مگر هفته بیست و هشتم لیگ است؟ 
بازد  تیم می  بر می گردد. جالب است که وقتی  ها فرصت داد. قطعا استقلال 

طباطبایی می گوید مدیریت ولی وقتی می برد حرف دیگری می زند.

این  مقابل  امروز  اگر  گفت:  ایران  فوتبال  تیم  پیشکسوت 
رفتارها واکنشی نشان ندهیم، دفعه بعد تدارکات تیم پورتو علیه 
علی پروین و آبدارچی بنفیکا علیه احمدرضا عابدزاده صحبت 

می کند.
دستیار  مصاحبه  مورد  در  گفت وگویی،  در  عزیزی  خداداد 
کارلوس کی روش علیه حمید استیلی و توهینی که به پیشکسوت 
فوتبال ایران کرده است گفت: این اتفاق جدیدی نیست متأسفانه 
چند سال است که شاهد این مشکلات هستیم و صحبت در مورد 
آن فایده ندارد.من با اهالی رسانه رابطه خوبی دارم و همیشه آنها 

به من لطف داشته اند اما باید انتقادی را بیان کنم چرا گاهی با 
حمایت بیجا وژچشم پوشی کردن از برخی مسائل کار را به اینجا 

می رسانند که این مشکلات به وجود بیاید.
* استیلی از کم حاشیه ترین فوتبالیست های ایران بوده 

است
است  ایران  فوتبال  بزرگان  جزو  استیلی  حمید  افزود:  وی 
بی احترامی به او بی احترامی به فوتبال است. یک روز می گفتند 
او این طور است  محمد مایلی کهن آن صحبت ها را می کند و 
یا آن طور روز بعد دیگری انتقاد کرد و گفتند او این طور است 
یا آن طور. استیلی که دیگر جزو بی آزارترین و کم حاشیه ترین 
فوتبالیست ها و اعضای فوتبال ایران است او هیچ وقت با کسی 
مشکلی نداشته، استیلی کسی بود که درون زمین به اندازه 6 نفر 
می دوید و زحمت می کشید. وقتی فهمیدم او مدیر تیم امید شده 

بسیار خوشحال شدم چرا که می دانم چه تفکرات خوبی دارد.
پوشی  چشم  اتفاقات  این  از  که  می دهم  قسم  را  همه   *

نکنیم
اتفاقات  این  تأکید کرد: چندین سال است  ادامه  عزیزی در 
می افتد، یک زمان این حرف را کی روش سرمربی تیم ملی می زد 
می شد آن را به شکلی حذف کرد اما همه را قسم می دهم که 
چشمان خود را روی این اتفاق نبندند که دستیار این مربی به 

یکی از پیشکسوتان فوتبال ایران توهین می کند.
وی در ادامه تصریح کرد: خواهشم این است که چشمانمان مان 
فردا  باشیم  نداشته  واکنشی  امروز  اگر  نبندیم  اتفاق  این  به  را 
آبدارچی  و  می کند  مصاحبه  پروین  علی  علیه  پورتو  تدارکات 
بنفیکا در مورد احمدرضا عابدزاده نظر می دهد دیگر بس است 
که  دستیاری  بدهد.  نشان  را  خودش  اینجا  باید  ایرانی  غیرت 
علیه استیلی صحبت می کند چه رزومه ای در فوتبال دارد؟ او 
چه کسی است که از استیلی حرف می زند. الان جایی است که 
همبازی های استیلی، علی دایی، عابدزاده، کریم باقری، مهرداد 
میناوند، مهدی مهدوی کیا، علی کریمی و ... باید در این مورد 
جبهه بگیرند، اما مطمئن باشید منافع خیلی ها اجازه این کار را 

نمی دهد که بخواهند از استیلی حمایت کنند.
* به جای حمایت به خاطر منافعشان سکوت می کنند

وی افزود: ما مثلی داریم و می گوییم باد از هر طرفی که بوزد 
به آن سو چهارشاخ می زنیم الان خیلی ها این طور هستند به 
جای اینکه اقدام به حمایت کنند می گویند به خاطر منافع مان 
چشم پوشی کنیم و چون او دستیار کی روش است شاید به ضرر 

ما شود.
عزیزی در ادامه تصریح کرد: مهدی تاج را دوست دارم، هر چند 
خیلی ها به او انتقاد دارند اما من نظرم این است که او به فوتبال 

ایران کمک کرده از تاج خواهش می کنم با این مسئله برخورد 
کند تا فردا هر کسی که از خیابانی در پرتغال رد می شود علیه 
فوتبال ما صحبت نکند. درگیری بین سرمربی و م دیر تیم امید 
به وجود آمده که در مورد بازیکنان یا امکانات است اگر کی روش 
صحبت کند باز میتوان این موضوع را حل کرد اما دستیار او چه 

جایی دارد که چنین حرفی می زند.
* آنهایی که در اردوها با استیلی به هم چسبیده بودند چرا 

سکوت کردند
پیشکسوت فوتبال ایران در مورد انتشار صحبت های مربی تیم 
ملی از کانال فدراسیون فوتبال عنوان کرد: به هر حال کار ایراد 
دارد الان جایی است که پیشکسوتان باید موضع گیری کنند و 
اجازه ندهند که این اتفاقات رخ دهد. امثال دایی و عابدزاده و 
با او هم اتاق بودند، خودی  هم دوره های استیلی و افرادی که 
نشان دهند، من آنقدر با استیلی در اردوها صمیمی نبودم ولی 
در این رابطه از او حمایت می کنم.  افرادی که دائم در اردوها با 
را می بندند. بودند چرا الان چشم شان  استیلی بهم چسبیده 
اگر یک بار موضع گیری درستی صورت بگیرد دیگر این اتفاقات 
نمی افتد. من این فرد را حقیقتاً نمی شناسم و تازه متوجه حضور 
او شدم که یک مربی که در امارات بیکار بوده حالا در فوتبال ایران 

چنین اظهارنظراتی علیه بزرگان می کند.

عزیزی در واکنش به توهین دستیار کی روش به استیلی:

 دفعه بعد تدارکات پورتو علیه پروین حرف می زند!

دوومیدانی قم در ماه های سپری شده از سال 139۷ موفق به کسب 56 مدال از 
میادین داخلی و بین المللی و همچنین کسب چند عنوان قهرمانی تیمی دوومیدانی 

ایران شده اما همچنان در حسرت داشتن یك مکان اختصاصی است.
سال  139۷ برای دوومیدانی که یکی از 44 هیأت ورزشی فعال در استان قم است تا 
کنون بسیار پربار و موفق بوده است، به ویژه اینکه دوومیدانی با اعزام تاریخ ساز اولین 
و تنها ورزشکار و مربی به یکی از مهمترین رویدادهای برون مرزی سال ۲۰1۸ یعنی 

المپیک جوانان جهان برای ورزش قم تاریخ ساز شده است.
* دوومیدانی قم در جمع برترین های 5 قاره دنیا

هیأت دوومیدانی استان قم که در سال های اخیر به ویژه در سال جاری عملکرد 
بی نظیری از خود بر جای گذاشته، اکنون دو نماینده در بازی های المپیک جوانان 
دنیا دارد، رقابت هایی که با حضور استعدادهای ورزش جهان از پنج قاره به میزبانی 

کشور آرژانتین برگزار می شود.
تنها دوومیدانی کار قمی اعزامی به این رخداد مهم برون مرزی مهدی رضایی دونده 
رشته 1۰۰ متر است که عنوان نخستین ورزشکار تاریخ ورزش قم در المپیک جوانان 
جهان را یدک می کشد، ضمن اینکه علی رضایی رئیس هیأت دوومیدانی استان قم به 
عنوان نخستین مربی تاریخ ورزش قم در کسوت سرمربی و سرپرست تیم ملی ایران 

راهی این بازی ها در شهر بوینس آیرس آرژانتین شده است.
* 56 مدال رهاورد دوومیدانی کاران قم در سال 97

نگاهی گذرا به دستاوردهای مهم دوومیدانی قم در ماه های سپری شده از سال 
139۷ در نوع خود جالب توجه و جذاب است، زیرا از کسب 56 مدال میادین داخلی 
و برون مرزی خبر می دهد، در شرایطی که 5۲ مدال کسب شده نتیجه درخشش 

دوومیدانی کاران قم در مسابقات مختلف کشوری است.
همچنین چهار مدال دیگر حاصل اعزام دوومیدانی کاران قم به رقابت های بین المللی 
و آسیایی سال جاری است که سه مدال آن توسط رضا ملک پور دونده رشته های 4۰۰ 
متر و 4۰۰ متر با مانع به دست آمده و دیگر مدال را مهدی رضایی با کسب نشان برنز 

مسابقات ۲۰1۸ قهرمانی نوجوانان آسیا نصیب ورزش قم کرد.
* قهرمانی دووومیدانیکاران قم در تمام رده های سنی کشور

موفقیت  به  باید  قم  دوومیدانی  سال 139۷  موفقیت های  و  افتخارات  تشریح  در 
قمی ها در کسب عنوان قهرمانی تمام رده های سنی مسابقات امسال اشاره کرد، 
اتفاقی که در تاریخ ورزش قم و کشور بی نظیر بوده زیرا استان قم بالاتر از کلانشهرهای 

پر از امکانات و منابع متنوع مالی توانست قهرمانی دوومیدانی نوجوانان، جوانان و 
بزرگسالان ایران را از آن خود کند و برترین استان ایران در این رشته لقب بگیرد.

کسب عنوان قهرمانی در مسابقات دوومیدانی مدارس متوسطه دوم کشور برای 
نخستین بار دیگر دستاورد مهم و شاخص دوومیدانی قم در نیمه نخست سال جاری 
است که سه قهرمانی قم در پیکارهای نوجوانان، جوانان و بزرگسالان ایران را کامل کرد 

و شایستگی دوومیدانی قم را بیش از پیش به اثبات رساند.
* اعزام دونده قمی به بازی های آسیایی 2018

انتخاب رضا ملک پور برای عضویت در ترکیب تیم اعزامی دوومیدانی کشورمان به 
در  آسیایی ۲۰1۸  بازی های  یعنی  قاره کهن  ورزشی سال جاری  رویداد  مهمترین 
جاکارتا و پالمبانگ اندونزی دیگر رخداد مهم در دوومیدانی قم است که با رکوردشکنی 

ملک پور در دو 4۰۰ متر با مانع ایران شیرینی آن چند برابر شد.
* مدال برنز آسیا در ویترین افتخارات دوومیدانی قم

مسابقات ۲۰1۸ قهرمانی دوومیدانی رده سنی نوجوانان آسیا تیر ماه امسال در شرق 
قاره کهن به انجام رسید، مسابقاتی که تایلندی ها از آن میزبانی کردند و دوومیدانی قم 
با حضور علی رضایی به عنوان مربی تیم ملی توسط مهدی رضایی در رشته 1۰۰ متر 
موفق به کسب مدال برنز قهرمانی نوجوانان آسیا شد که برای نخستین بار اتفاق افتاد.

* کسب سهمیه دوومیدانی المپیک برای نخستین بار
مدالی که مهدی رضایی از مسابقات قهرمانی نوجوانان قاره کهن به ارمغان آورد 
یک موفقیت دیگر یعنی مجوز حضور در بازی های المپیک رده سنی جوانان جهان 
در کشور آرژانتین را نصیب ورزش قم کرد، دستاوردی که برای نخستین بار در تاریخ 

ورزش قم رقم خورد.
در سال 139۷ که برای دوومیدانی  قم تعداد زیادی از افتخارات برای اولین  بار رخ 
داد، علی رضایی رئیس هیأت دوومیدانی قم به عنوان سرمربی تیم  ملی اعزامی به 
المپیک جوانان جهان انتخاب شد، کسی که حالا تجربیات زیادی از مربیگری در 

میادین بین المللی، آسیایی، جهانی و المپیک دارد.
* موفقیت مربیان دوومیدانی قم در دوره بین المللی

دوومیدانی قم در کنار فعالیت های متنوع خود در بخش های همگانی و قهرمانی 
که منجر به توسعه بیش از پیش این رشته و کسب مدال های متنوع شده، در قسمت 
با اعزام دو نماینده به دوره مربیگری سطح یک بین المللی به نام های  آموزش نیز 
محمدرضا اسحاقی و علی اصغر  منفرد و موفقیت آنها در این دوره یک گام موثر و موفق 

دیگر برداشت.
 اسحاقی: دوومیدانی هنوز یک مکان اختصاصی برای تمرین ندارد

دبیر هیأت دوومیدانی استان قم در گفت وگویی اظهار کرد: تمامی این افتخارات در 
حالی نصیب دوومیدانی قم شده که دوومیدانی به عنوان یکی از 44 هیأت ورزشی قم 
هنوز یک مکان اختصاصی برای تمرین ندارد، در شرایطی که تمامی هیات های فعال 
حداقل دارای یک مکان اختصاصی هستند اما هیاتی با این افتخارات بی نظیر هنوز 

فاقد یک مکان اختصاصی و حتی یک دفتر مناسب است!
محمدرضا اسحاقی تصریح کرد: حال در نظر بگیریم اگر این هیأت که توانسته با 
حداقل امکانات به چندین دستاورد مهم به عنوان اولین های تاریخ ورزش استان قم و 
کشور دست یابد، امکاناتی در حد فقط سایر هیأت های استانی داشت دوومیدانی قم 

مدعی سهمیه و مدال مسابقات جهانی و المپیک نمی شد؟
 وی افزود: البته باید به این نکته مهم هم اشاره کرد که قرار بود توسط اداره کل ورزش 
و جوانان استان قم سالن سرپوشیده و اختصاصی دوومیدانی احداث شود که باید 
منتظر ماند و جواب این سوال مهم را از مدیر کل ورزش و جوانان پرسید، سالنی که نه 
تنها باعث تحول ورزش دوومیدانی در سطوح جهانی و المپیک خواهد شد بلکه زمینه 
تحول عظیم در ورزش بانوان قم در تمام رشته های ورزشی را فراهم می کند زیرا بانوان 
به واسطه موقعیت مذهبی استان قم و شرایط اقلیمی امکانات و فضای محدودی برای 

ورزش دارند.

56 مدال دونده های از میادین داخلی و بین المللی

دوومیدانی قم در حسرت سالن سرپوشیده

کاروان اعزامی ایران به بازی های پاراآسیایی ۲۰1۸ جاکارتا 
که با مجموع 136 مدال مختلف بر سکوی سومی قاره کهن 
ایستاد، در یک رشته صدرنشینی و در پنج رشته نایب قهرمانی 
آسیا را در اختیار گرفت که این روند از رشد و ارتقای برخی 

رشته های ورزشی کشورمان در قاره کهن حکایت دارد.
این سومین دوره این بازی ها از 14 تا ۲1 مهر ماه به میزبانی 
اندونزی برگزار شد و ایران با ۲۰9 ورزشکار در 13 رشته ورزشی 

51 طلا، 4۲ نقره و 43 برنز کسب کرد.
به  بازیها  از  این دوره  در  در ذیل جایگاه ورزش کشورمان 

تفکیک هر رشته در قاره آسیا بررسی شده است:
* گلبال صدرنشین قاره آسیا

ایران که در این دوره توانست در 1۲ رشته منهای بوچیا 
مدال آوری کند، در گلبال با یک طلا و یک برنز در ۲ بخش 
زنان و مردان و از بین چهار تیم برتر در صدر آسیا قرار گرفت 
بعدی  های  رده  در  جنوبی  کره  و  چین  ژاپن،  های  تیم  و 
ایستادند. در گلبال 6 نشان )۲ طلا، ۲ نقره و ۲ برنز ( توزیع 

شد.
* نایب قهرمانی ایران در پنج رشته پرمدال

در »وزنه برداری« 1۰ پولاد مرد ایران به روی تخته رفتند که 
از مجموع 6۰ نشان )۲۰طلا، ۲۰نقره و ۲۰برنز( توزیع شده 
با کسب چهار طلا، چهار نقره و ۲برنز از بین 19تیم برتر بعد از 

چین نایب قهرمان آسیا شدند.

اما پرمدال آورترین رشته ایران که به »دوومیدانی« اختصاص 
داشت، ورزشکاران با کسب ۲9 طلا،۲5 نقره و ۲۷ برنز در بین 
۲6 کشور برتر این رشته بعد از چین سکوی دومی قاره کهن را 

به نام خود ثبت کردند.
در این رشته 459 مدال )161 طلا، 156 نقره و14۲ برنز( 
توزیع شد که بعد از ایران، ازبکستان و ژاپن بیشترین نشان را 

دریافت کردند.
پس از دوومیدانی »کماندران« ایران در این رویداد با کسب 
۲ طلا، ۲ نقره و یک برنز جایگاه دومی قاره کهن را تصاحب 

کردند.
کشورهای چین، هند، کره جنوبی، ژاپن و ایران در زمره پنج 
کشور برتر این رشته بودند که در مجموع ۲6 نشان ) 9طلا، 9 

نقره و هشت برنز ( توزیع شد.
»والیبال نشسته ایران« که در این رویداد در بخش مردان یک 
طلا و زنان یک نقره دشت کردند، بعد از چین نایب قهرمانی 
آسیا را یدک می کشند و از ژاپن و ازبکستان هم به عنوان چهار 

تیم برتر این رشته یاد می شود.
نایب  طلا  یک  کسب  با  ایران  که  ای  رشته  آخرین  اما  و 
قهرمانی آسیا را به نام خود ثبت کرد، »بسکتبال با ویلچر« 
است که چین، ایران، کره جنوب، ژاپن و تایلند در زمره برترین 
های این رشته قاره کهن قرار دارند. سهم مدال بازی ها برای 

این رشته 6 نشان مختلف بود.
* سه عنوان سومی ایران در آسیا

ایران در سه رشته »شطرنج«، »تیراندازی« و »جودو« این 
دوره از بازی ها توانست جایگاه سومی در آسیا را کسب کند 
که شطرنجبازان نابینا با کسب 4 طلا، 6 نقره و چهار برنز علاوه 
بر نقش مهم در صعود کاروان ایران در جدول رده بندی سکوی 

سومی قاره کهن را در اختیار بگیرد.
اندونزی، فیلیپین، هند، ویتنام، میانمار، قزاقستان و ایران 
که برترین های این رشته در قاره کهن هستند، ۷۰ نشان )۲4 

طلا، ۲4 نقره و ۲۲ برنز( را شکار کردند.
»تیراندازی« ایران نیز با 3 طلا و یک نقره بعد از کشورهای ها 

چین و کره جنوبی مقام سومی آسیا را دارد که در این رشته 39 
نشان )13طلا، 13نقره، 13 برنز( بین هفت کشور برتر چین، 
کره جنوبی، ایران، تایلند، هند، امارت متحده عربی و عراق 

توزیع شد.
ژاپن،  چین،  ایران،  ازبکستان،  جنوبی،  کره  جودو  در 
قزاقستان، مغولستان و چین تایپه برترین های این رشته بودند 
که کشورمان با کسب ۲مدال طلا، ۲ مدال نقره و 3 برنز سوم 
آسیا شد. در این رشته 59 نشان ) 15طلا، 14 نقره و 3۰ برنز 

( توزیع شد.
*  7نشان در شنا و ارتقا جایگاه چهارمی آسیا

در شنا »شاهین ایزدیار« که با 6 طلا و یک نقره تاریخ سازی 
کرد توانست جایگاه ایران در این رشته را به مقام چهارمی ارتقا 
دهد و عناوین اول تا سومی آسیا به چین، ژاپن و ازبکستان 
تعلق گرفت. در این رشته 31۷ نشان )1۰۷ طلا، 1۰5 نقره و 

1۰5 برنز( بین 1۸ کشور برتر توزیع شد.
در »دوچرخه سواری« ایران تنها به یک برنز بسنده کرد که با 

این نشان در جایگاه دهمی آسیا ایستاد. 
چین، کره جنوبی و مالزی در سه سکوی نخست آسیا جای 
گرفتند و در این رشته ۷6 نشان )۲۷طلا، ۲6 نقره و ۲3 برنز ( 

بین 1۰ کشور برتر این رشته توزیع شد.
ایران در »تنیس روی میز« تنها با کسب یک برنز و در جمع 
1۸ کشور برتر در جایگاه شانزدهم آسیا ایستاد. چین، کره 
جنوبی و تایلند سه عنوان نخست آسیا در این رشته را به خود 
تنیس روی میز 159 نشان )4۲طلا،  به  اختصاص دادند. 

4۲نقره و 59 برنز( اهدا شد.
بیشترین نشان های توزیع شده به رشته های دوومیدانی 
با ) 159( مدال و  )459 (، شنا ) 31۸( و تنیس روی میز 
کمترین آن به والیبال نشسته، بسکتبال با ویلچر و گلبال هر 

کدام با 6 مدال اختصاص داشت.
بر اساس گزارش ها در مجموع ٦٨٥ مدال توزیع شد که از 
این تعداد ٣٠٠ نشان برای زنان، ٣٤٣ مدال برای مردان و ٤١ 

گردن آویز در میکس و تیمی بوده است.

یک رشته صدرنشینی و در پنج رشته نایب قهرمانی آسیا 

ارتقای جایگاه ایران در ورزش آسیا
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روانپزشک کودکان مطرح کرد

راهکارهایی برای درمان ناخن جویدن 
کودکان

روانپزشک کودکان توضیحاتی در مورد درمان ناخن جویدن کودکان و جدا کردن محل 
خواب کودک از والدین ارائه داد.  کتایون رازجویان در آستانه برگزاری سی و پنجمین 
همایش سالانه انجمن علمی روانپزشکان ایران درارتباط با موضوع ناخن جویدن کودکان 
اظهار داشت: این مسئله یکی از عادت های رفتاری بسیار شایع در کودکان است که 
می تواند باعث ناراحتی والدین و اقدام جهت درمان و رفع مشکل شود.  وی افزود:ناخن 
جویدن می تواند تنها یک عمل عادتی باشد ولی در مواردی می تواند همراه با سایر 
اختلالات باشد. در غالب کودکان ناخن جویدن آنها ناشی از استرس و اضطراب نیست 
بلکه امکان دارد  با انجام این عمل احساس خوشایندی به آنها دست داده و این مسئله 
سبب شده که به مرور این موضوع تبدیل به عادت در آنها شود.  این روانپزشک کودکان 
گفت: البته هر چه که میزان تنش در کودکان افزایش یابد سبب می شود که این رفتار نیز 
بیشتر در آنها انجام گیرد. در صورتی  که شدت این مسئله چندان زیاد نباشد ٬می توان دبا 
افزایش سن کاهش یابد و از بین برود برای همین والدین نباید خیلی به آن حساس شوند  
چرا که نتیجه معکوس خواهد داد.  رازجویان گفت: والدین باید ابتدا بتوانند از روش هایی  
که دسترسی کودکان را به ناخن کمتر می کند استفاده کنند مثلًا هنگام تماشای فیلم 
کودک دستکش دستش کند یا دست هایش را زیر خودش بگذارد. اما در صورتی که این 
وضعیت خیلی در کودک شدید باشد یا باعث تغییر شکل ناخن شده یا عوارض گوارشی 

برای کودک ایجاد کند باید جهت مشاوره و درمان به روان پزشک مراجعه کنند.
 زمان مناسب جدایی محل خواب کودک از والدین

 دبیر علمی سی و پنجمین همایش سالانه انجمن علمی روانپزشکان در مورد سوالی 
مبنی بر اینکه کودکان از چه زمانی باید جدا از والدین خود بخوابند، گفت: واقعا سن دقیق 
نمی توان در این زمینه اعلام کرد و بستگی به فاکتورهای متعددی مانند فرهنگ جامعه 
دارد ولی توصیه می شود که از زمان شیرخوارگی این اقدام انجام گیرد و کودک در تخت 
جداگانه ای به خواب رود.  وی بیان داشت: اگر در شیرخوارگی جدا خوابیدن از والدین 
انجام نگرفته بهتر است  صبر کنند تا زمان اضطراب جدایی طبیعی کودک کاهش یاد که 
این زمان معمولا بعد از ۳ سالگی است.  اینکار نیاز به ارامش و صبر والدین دارد و لازم است 
زوجین در این مورد باهم هماهنگ عمل کنند.  رازجویان خاطرنشان کرد: غالبا در زمان 
جدا کردن کودکان از خاموش بودن اتاق و تاریکی احساس هراس دارند بنابراین بهتر است 
که مقداری نور و روشنایی برای اتاق آنها در نظر گرفته شود. در گام بعدی از روش پاداش 
استفاده شود به طوری که برای تشویق کودک به او جایزه های کوچکی ارائه تا به مرور بتوان 

آنها را به جدا خوابیدن آموزش داد.

حس بویایی انسان بر پایه شناسایی خوب و بد شکل گرفته است

بوی بد نشانه خطر و بوی خوب نشانه بی خطر 
بودن است؟

سیستم بویایی انسان طی میلیون ها سال به گونه ای تکامل یافته که نسبت به بوی بد حساس 
شده و از تماس با اشیا و موادی که برای سلامت وی خطرناک هستند، اجتناب می کند. این 
روند می تواند ناشی از تجربه پیشین و یا به صورت غریزی باشد. انسان نیز مانند سایر موجودات 
جهان دارای روند تکاملی خاص خود بوده و حواس پنج گانه اش طی این روند تکاملی، رشد 
کرده است. اگرچه انسان به نسبت بسیاری از حیوانات دارای قدرت بینائی، شنوایی و بویایی 
ضعیف تری است اما باوجود ضعیف تر بودن این حواس، آن ها همچنان برای بقای نسل بشر 
سودمند بوده و مفید هستند. تکامل انسان به نوعی است که اگر شما هیچ گاه بوی تعفن ناشی 
از تجزیه جسد را حس نکرده باشید هم نسبت به این بو احساس نامطبوعی داشته و از تماس با 
آن اجتناب خواهید کرد. این موضوع ناشی از روند تکاملی انسان بوده و به منزله نوعی سیستم 
دفاعی است. در این میان سؤال مهمی وجود دارد که بر اساس آن این موضوع مطرح می شود 
که آیا حس بویایی انسان بر مبنای تشخیص خوب و بد شکل گرفته و اشیا و موادی که ازنظر 
انسان بدبو هستند، برای وی مضر بوده و خطرناک محسوب می شوند؟ پاسخ دانشمندان به 
این سؤال، مثبت است زیرا روند تکاملی حس بویایی انسان به گونه ای بوده که حساسیت زیادی 
نسبت به بوی مواد سمی و خطرناک داشته و نسبت به فساد مواد نیز حساس است. برای نمونه 
حس بویایی انسان از بوی ماهی گندیده و فاسد، بیزار است و این موضوع به دلیل وجود آلودگی 
باکتریایی شدید در لاشه ماهی ها است که ساختار تکاملی انسان به نوعی شکل گرفته که نسبت 
به این بو واکنش نشان داده و به فرد نسبت به خطر بیمار شدن براثر تماس با ماهی آلوده یا 
مصرف آن هشدار داده و وی را نسبت به این ماده، بی رغبت می کند. از سوی دیگر این مسئله 
نیز حقیقت دارد که انسان نسبت به بوی مواد غذائی که به واسطه مصرف آن ها یک بار مسموم 
شده است، حساس تر بوده و این تجربیات قبلی در تصمیم گیری وی برای تماس و دریافت 
برخی مواد، تأثیرگذار است. این تجربه به صورت فردی توسط همه انسان ها دیده می شود اما 
تکامل انسان به نوعی است که اگر شما هیچ گاه بوی تعفن ناشی از تجزیه جسد را حس نکرده 
باشید هم نسبت به این بو احساس نامطبوعی داشته و از تماس با آن اجتناب خواهید کرد. 
این خصیصه، ناشی از روند تکاملی انسان بوده و به منزله نوعی سیستم دفاعی است. به باور 
پژوهشگران، حس نفرت از بوی گندیدگی اجساد، بین انسان و بسیاری از حیوانات به صورت 

مشترک دیده شده و درنتیجه روند تکاملی رخ داده در حدود ۴۲۰ میلیون سال پیش است.

کدام ویتامینها، یبوست را از شما دور می کنند؟
یبوست زمانی اتفاق می افتد که حرکات روده کند می شود. اگر شما کمتر از ۳ بار در 
هفته عمل دفع را انجام دهید، حتما به یبوست مبتلا شده اید. بسیاری از عادات غلط 
زندگی و یا برخی شرایط پزشکی در ابتلا به این عارضه مقصرند؛ از قبیل عدم نوشیدن 
مایعات کافی، عدم ورزش، استرس بیش از حد، انسداد روده، بیماری روده مانند سندرم 
روده تحریک پذیر، سرطان کولون، سرطان رکتوم و ... با این حال مصرف بسیاری از 
ویتامین ها در کنار داروهای بدون نسخه می تواند این عارضه را از شما تا حد زیادی دور 
کند. البته قبل از مصرف هر نوع مکمل ویتامین یا خرید آن باید با پزشک تان مشورت کنید 
چون بسیاری از ویتامین ها برای نوزادان، مبتلایان به بیماری های گوارشی، مبتلایان به 

بیماری های مزمن و ... ممکن است مفید نباشند:
اسید فولیک: به عنوان فولات یا ویتامین ب 9 نیز شناخته شده است. کمبود اسید 
فولیک گاهی اوقات باعث یبوست می شود. در صورت امکان به جای مصرف مکمل 
های اسید فولیک، غذاهای غنی از آن را مصرف کنید. غذاهای غنی از فولات عبارتند از 
اسفناج، نخود، غلات صبحانه و برنج غنی شده با اسید فولیک. حد بالای اسید فولیک که 

اکثر بزرگسالان می توانند تحمل کنند، 1۰۰۰ میکروگرم است.
 ویتامین ب 12: کمبود این ویتامین می تواند باعث یبوست شود. اگر یبوست شما 
به دلیل کمبود ویتامین ب 1۲ باشد، افزایش مصرف روزانه آن می تواند به کاهش علائم 
کمک کند. غذاهای غنی از ویتامین ب 1۲، سوای مکمل ها عبارتند از جگر گاو، ماهی 
قزل آلا، ماهی سالمون، ماهی تن. اکثر بزرگسالان روزانه باید ۲.۴ میکروگرم ویتامین ب 

1۲ در طول روز دریافت کنند.
ویتامین سی: یک ویتامین محلول در آب است. چون بدن مقدار مشخصی ویتامین 
سی را میتواند استفاده کند، دوز زیاد آن می تواند اسهال ایجاد نماید. اما تنها در صورتی 
که یبوست داشته باشید این تاثیر به مزاق شما خوش می آید. توصیه می شود دوز 1۰۰۰ 
میلی گرمی از این ویتامین را سه مرتبه در روز مصرف کنید تا حرکات روده تان افزایش یابد. 

با این حال مصرف بیش از حد مضر است و باعث حالت تهوع و گرفتگی معده می شود.
ویتامین ب 5: یا اسید پانتوتنیک باعث تحریک انقباض ماهیچه ای در سیستم گوارشی 
شده و به عمل دفع کمک می کند. میزان توصیه شده برای مصرف روزانه ویتامین ب 5، 
برای اکثر بزرگسالان 5 میلی گرم است. بیشتر زنان شیرده باید روزانه 7 میلی گرم از این 

ویتامین را دریافت کنند.
 ویتامین ب 1: یا تیامین، به بهبود فرایند هضم کمک می کند و سطوح پایین آن با 
علائمی از قبیل یبوست همراه است. اکثر زنان باید روزانه 1.1 میلی گرم و مردان 1.۲ 

میلی گرم ویتامین ب 1 مصرف کنند.

یک متخصص پزشکی ورزشی هشدار داد

کودکان را درگیر ورزش های رقابتی نکنید
یک متخصص پزشکی ورزشی گفت: ورزش هایی که در مدارس برای بچه ها در نظر 
گرفته می شود نباید آنها را وارد رقابت و تنش کند. فشارهای زیاد ورزشی می تواند باعث 
آسیب در آنها شود. دکتر شاهین صالحی با بیان این مطلب افزود: بچه ها چه در سنین 
کودکی چه در سنین نوجوانی نیازمند فعالیت بدنی با رعایت برخی احتیاط ها هستند 
چون در سن رشد قرار دارند. زمانی که از سن رشد حرف می زنیم یعنی صفحات استخوانی 
در آنها به صورت کامل شکل نگرفته است و حالت غضروفی دارد. وی ادامه داد: صفحات 
رشد که در حالت غضروفی هستند در صورت فشارهای نامناسب دچار آسیب می شوند، 
به  همین علت ورزش هایی که در این سنین انجام می شود شامل نکات مختلفی است. 
اوایل نوجوانی  و  صالحی اظهار کرد: معمولا دوست نداریم بچه ها در سنین کودکی 
درگیر ورزش های رقابتی، بلند کردن وزنه های سنگین یا ورزش هایی با احتمال آسیب 
به صفحات رشد و شکستگی اسخوان و مشکلات ستون فقرات شوند. این متخصص 
پزشکی ورزشی با تاکید بر اینکه بچه ها می توانند بسیاری از ورزش ها را انجام دهند، گفت: 
می تواند این ورزش ها را به سه دسته تقسیم کرد که ورزش های هوازی یکی از این دسته ها 
محسوب می شود که تقریبا همه بدون هیچ مشکلی می توانند آن را انجام دهند که شامل 
دویدن در محیط مدرسه و بالا و پایین رفتن از پله ها  و تحرکاتی در زنگ های تفریح است. 
وی ادامه داد: البته این مورد بستگی به شرایط محیطی مدارس هم دارد. برخی از مدارس 
حیاط های بزرگی دارند و در برخی نه و البته پیشنهاد می شود که این نوع ورزش ها تنها 
در زنگ ورزش انجام شود. صالحی تصریح کرد: دسته دیگری از ورزش ها نظیر شطرنج یا 
دوومیدانی که در مدارس قابل انجام است می تواند باعث افزایش مهارت و چابکی دانش 
آموزان شود. برخی از ورزش ها هم مانند بازی طراحی شده اند، همان بازی هایی که ریشه 
در سنت غنی کشورمان هم دارد. »لی لی« یکی از همین بازی ورزش هاست، همه این 

ورزش ها می تواند افزایش مهارت، چابکی و تعادل بچه ها شود.

یک متخصص اطفال گفت: دلایل زیادی در شب 
ادراری کودکان موثر هستند که برخی از آن ها جنبه 

جسمی و برخی دیگر جنبه روحی و روانی دارند.
کرد:  اظهار  اطفال  متخصص  محتشمی  علی 
که  دارد  گوناگونی  دلایل  کودکان  ادراری  شب 
دیگر  برخی  و  با مسائل جسمی  آن ها  از  برخی 
با روح و روان در ازتباط هستند؛ در اغلب موارد 
کودک با هر دو مسئله درگیر است؛ بعضی عوامل 
از جمله کمبود هورمون آنتی دیورتیک یا کاهش 
ظرفیت مثانه، عفونت های ادراری، عوامل روانی و 
استرس ها می توانند موجب شب ادراری کودکان 

شوند.
این متخصص اطفال با اشاره به اینکه شب اداری 
۲ نوع است، بیان کرد: شب ادراری اولیه بیشتر 
جنبه ارثی دارد و از ابتدا بوده و قطع نشده است، 
شب ادراری ثانویه بعد ها در اثر یک عامل به وجود 
می آید، در شب ادراری ثانویه حتما باید علت اصلی 
رفع  ادراری،  عفونت  درمان  مانند  شود،  درمان 
آلرژیک،  بیماری های  و  خودایمنی  سندرم های 

درمان بیماری های متابولیک مثل دیابت.
راه های درمان شب ادراری در کودکان

محتشمی ادامه داد: برای اصلاح این مشکل، 
قبل از دارو درمانی باید رفتار درمانی کرد و این امر 
مستلزم همکاری توامان والدین و کودک است، 
برای درمان این مشکل در کودکان باید در مرحله 
اول  به پزشک متخصص ارولوژیمراجعه کرد تا با 
پزشکی  آزمایش های  و  جسمی  معاینات  انجام 
مثل انگل، کلیه، اسفنکترها، مثانه و اوره بتوان 
تشخیص داد کودک در چه مرحله ای از عفونت 

است.
وی افزود: اگر شب ادراری کودک ادامه دار بود 
مراجعه به روانپزشک بهترین کار است، همچنین 
برای  از تشک هشداردهنده )زنگ دار(  می توان 
بیدار شدن کودک هنگام تخلیه ادرار استفاده کرد؛ 
استرس های روانی، اجتماعی و عوامل اضطراب زا 
می تواند نقش مهمی در بروز شب ادراری داشته 

باشد، باید این عوامل به حداقل ممکن کاهش 
یابد.

این متخصص  اطفال تشریح کرد: کودک نباید 
با فاصله کوتاهی پس از مصرف مایعات ادرار کند 
و این زمان باید به مرور افزایش یابد؛ علاوه بر این 
کودک نباید از مواد تحریک کننده مثل ادویه جات، 
فلفل، سرکه، نوشیدنی های گازدار و افزودنی های 
خوردن  از  کند،  استفاده  زیاد  مقدار  به  خوراکی 
نوشابه های دارای کافئین هم جدا خودداری شود.
محتشمی با تاکید بر اینکه باید به کودک آداب 
این زمینه  آموزش داد، گفت: در  را  توالت رفتن 
باید  و  اول است  والدین شرط  پشتکار و حوصله 
با روش های شکل دهی رفتار همراه با تشویق و 
محیط  تغییر  شود؛  داده  آموزش ها  این  تقویت، 
کودکانی  استرس  کاهش  برای  توالت  فضای  و 
که از رفتن به دستشویی امتناع می کند، توصیه 
از تکنیک های  می شود؛ در این ارتباط استفاده 

تشویقی ضروری است.
کودک  که  آن  از  پس  ساعت  چند  افزود:   وی 
خوابید، حتما او را بیدار کنید تا به دستشویی برود، 
این کار بهتر است ۳ ساعت پس از خواب انجام 
شود، مراجعه به مشاور روان درمان برای استفاده 
از تکنیک های تغییر رفتار و شرطی سازی کمک 

زیادی به کاهش شب ادراری کودک می کند.
اینکه  بر  تاکید  با  اطفال  متخصص  این 
استرس های روانی، اجتماعی و عوامل اضطراب 
زا می تواند نقش مهمی در بروز شب ادراری داشته 
به حداقل ممکن  این عوامل  باید  باشد، گفت: 
کاهش یابد، برای این منظور ترس های کودک را 
شناسایی کنید و برای رفع آن ها با مشاور در تماس 

باشید.
محتشمی تشرح کرد: ایجاد آرامش برای کودک 
به منظور کاهش تنش و استرس یکی از گام های 
گفتن  است،  کودک  مشکل  رفع  برای  مثبت 
داستان، حرف زدن با کودکان، بازی با او، تفریح 
و قرار دادن او در محیط های شاد از عوامل ایجاد 

آرامش در کودک است.
وی با بیان اینکه خجالت، کم رویی، گوشه گیری 
و احساس افسردگی از جمله عوارض روانی شب 
افزایش  ادراری است، گفت: این عوامل موجب 
او  درمان  در  تاخیر  نتیجه  در  و  کودک  اضطراب 
به رویش  را  می شود، سعی کنید مشکل کودک 
نیاورید و به او اطمینان دهید که مشکلش قابل 

درمان است.
این متخصص تغذیه با تاکید بر اینکه نباید کودک 
را در صورت شب ادراری توبیخ کرد، ادامه داد: از 
تنبیه کودک و به کار بردن روش های سخت گیرانه 
یا مصرف نکردن  جدا خودداری کنید، کاهش  
مایعات پس از ساعت هفت عصر توصیه می شود،  
به  را  کودک  حتما  رختخواب،  به  رفتن  از  قبل 

دستشویی ببرید تا مثانه اش را کاملا تخلیه کند.
آب  ضد  رویه  با  را  او  تشک  افزود:  محتشمی 
پوشانده و در اتاق از بوگیر ها یا خوشبوکننده های 
هوا استفاده کنید تا اگر شب ادراری اتفاق افتاد 
باعث آزار بیشتر کودکتان نشود،  باید به کودک 
آموزش داد تا به میزان دریافت مایعاتش در شب 
توجه کند و به هنگام تخلیه ادرار، مثانه را کاملا 

خالی کند.
وی با تاکید بر اینکه باید به کودک آموزش داد 
تا به هنگام تخلیه ادرار، مثانه را کاملا خالی کند، 
گفت: کودک را متوجه کنید که پس از شام مصرف 
مایعات را به حداقل برساند تا ادرار کمتری تولید 
شود برای این منظور بهتر است که شام کودک 

بدون نمک باشد.
تنبیه  از  کرد:  یادآوری  اطفال  متخصص  این 
کودک و به کار بردن روش های سخت گیرانه جدا 
خودداری کنید، پس از اقدامات فوق در صورت 
ناکامی برای کنترل شب ادراری می توان درمان 
دارویی را زیر نظر پزشک متخصص شروع کرد، اما 
باید توجه داشت که آموزش مهارت کنترل ادرار 
از درمان دارویی مهم تر است، زیرا معمولا با قطع 

دارو، شب ادراری مجددا عود می کند.

کابوسیکهشبهاسراغکودکانمیآید

شب ادراری فرزندمان را چگونه درمان کنیم؟

 

بینایی غیرطبیعی بر رشد مغز اثر می گذارد
گروهی از پژوهشگران در بررسی جدیدی نشان دادند که بینایی غیر طبیعی در کودکی 

می تواند بر رشد مغز اثر بگذارد.
 )UBC("بریتیش کلمبیا" ،)UWaterloo("گروهی از پژوهشگران دانشگاه های "واترلو
و "آکلند")University of Auckland( دریافته اند که بینایی غیرطبیعی در دوران کودکی 

می تواند بر رشد مناطقی از مغز که مسئولیت توجه را بر عهده دارند، اثر بگذارد.
پژوهشگران موفق شدند تفاوت های میان چگونگی پردازش اطلاعات بصری را در افراد 
مبتلا به تنبلی چشم مشخص کنند. آنها برای این کار باید ابتدا نشان می دادند که هنگام 

باز بودن هر دو چشم، مغز می تواند توجه را از چشم تنبل منحرف کند.
"بن تامپسون")Ben Thompson(، استاد دانشگاه واترلو گفت: درمان های کنونی 
برای تنبلی چشم، مراحل ابتدایی پردازش بصری را در مغز هدف قرار می دهند. نتایج 
این پژوهش نشان می دهند که هدف درمان های جدید باید فرآیندهایی در سطوح بالاتر 

مانند توجه باشند.
تنبلی چشم یا "آمبلوپی")amblyopia(، نوعی ضعف در بینایی است که ریشه در 
یا  و   )Strabismus("استرابیسم" یا  چشم  انحراف  به  کودکی  که  هنگامی  دارد.  مغز 
 )Anisometropia( "تفاوت قابل توجه در خطای انکساری میان چشم ها یا "آنیزومتروپیا
مبتلاست، به این شرایط دچار می شود. این شرایط موجب می شوند که مغز، اطلاعات 
چشم ضعیف تر را هنگام رشد مغز نادیده بگیرد. چشم پزشکان پیش از این، انواع گوناگون 
تنبلی چشم را به طور یکسان درمان می کردند زیرا نقص های بصری به نظرشان یکسان 

بودند.
پژوهشگران در این پروژه، از بیماران خواستند به مجموعه ای از نقاط به خصوص که 
روی صفحه رایانه و بین نقاطی دیگر در حال حرکت بودند، توجه کنند. نقاط به خصوص، 
تنها با یک چشم)چشم ضعیف( قابل دیدن بودند اما دیدن نقاط دیگر، فقط با چشم 
دیگر)چشم قویتر( ممکن بود. نشان دادن تصاویر متفاوت برای افرادی که دید طبیعی 
دارند و افراد مبتلا به آنیزومتروپیا، مشکلی ایجاد نکرد. هر دو گروه توانستند بر عوامل 
حواس پرتی غلبه و با موفقیت نقطه های مورد نظر را دنبال کنند اما افراد مبتلا به انحراف 
چشم نتوانستند هنگام دیدن با چشم ضعیف تر، توجه خود را به نقاط مورد نظر معطوف 
دارند. "امی چاو")Amy Chow(، دانشجوی دکتری دانشگاه واترلو گفت: یکی از دلایل 
قابل توجه برای داشتن بینایی ضعیف در افراد مبتلا به تنبلی چشم، چگونگی سرکوب 

چشم توسط مغز است.
انحراف چشم، در کودکی قابل اصلاح است اما کارآیی درمان تفاوت دارد. یافته های 

این پژوهش، کمکی برای ابداع روش های درمانی بهتر تنبلی چشم خواهد بود.

استخراج صدای افراد از همهمه ممکن شد
زمانی که در محلی شلوغ انبوهی از افراد در حال صحبت کردن با یکدیگر هستند، 
به سختی می توان صدای فرد خاصی را تشخیص داد و از گفته های او مطلع شد، اما 

فناوری بر این چالش هم غلبه کرده است.
 اگر چه برخی بلندگوهای هوشمند مانند گوگل هوم و آمازون اکو از توانایی های خوبی 
در این زمینه برخوردار هستند، اما آنها هم در تشخیص یک صدا از میان چند صدای 
همزمان دچار مشکل می شوند. به تازگی محققان مرکز تحقیقاتی Idiap در سوئیس با 
همکاری گوگل راه حلی برای این مشکل یافته اند. آنها با طراحی دو شبکه عصبی مبتنی 
بر هوش مصنوعی و ترکیب کارکردهای آنها با یکدیگر استخراج صدای فرد هدف در یک 
جمع بزرگ و پرسروصدا را ممکن کرده اند. از دو شبکه عصبی طراحی شده یکی وظیفه 
شناسایی صدای تک تک افراد و دیگری وظیفه استخراج آنها را بر عهده دارد. تلاش برای 
طراحی این سیستم از ابتدای سال جاری میلادی آغاز شده و آزمایش آن با موفقیت در 
آزمایشگاه هوش مصنوعی و علوم رایانه دانشگاه ام آی تی انجام گرفته است. این سیستم 
که پیکسل پلیر نام دارد، با دریافت ویدئوهایی از یوتیوب توانسته صدای تک تک افراد 
هدف را از آنها استخراج کند. تغذیه این سیستم و افزایش توان یادگیری آن از طریق تغذیه 
آن با استفاده از انبوهی از نمونه های صدا صورت گرفته که تعداد آنها بالغ بر ۳۴ میلیون 
مورد است. میزان خطای این سیستم در ابتدا در حدود 55.9 درصد بوده که بعد از مدتی 

به ۲۳.۴ درصد کاهش یافته است.

غذاهایی برای سوزاندن چربی  شکم
ماهی سالمون می تواند در سوزاندن چربی شکم به طور موثر کمک کند زیرا یکی از 

غنی ترین منابع برای ویتامین D است.
با افزایش سن، به طور معمول چربی بیشتری در قسمت میانی بدن انسان تجمع می 
کند. متاسفانه، این نوع چربی می تواند تاثیر چشمگیری در زیبایی ظاهری انسان داشته 

باشد و همچنین احتمال ابتلا به برخی مشکلات سلامت را افزایش دهد.
آنچه به نام چربی احشایی شناخته می شود به واسطه تحت تاثیر قرار دادن تولید هورمون 
ها و افرایش التهاب که خطر ابتلا به بیماری قلبی، دیابت نوع ۲ و برخی انواع سرطان را 

افزایش می دهند می تواند بر وضعیت سلامت انسان تاثیرگذار باشد.
کاهش میزان غذای مصرفی و افزایش فعالیت جسمانی از جمله گزینه هایی هستند که 
می توانید برای کاهش سطوح چربی در بدن خود مد نظر قرار دهید. در این میان، افزودن 
برخی مواد غذایی به رژیم غذایی نیز می تواند هرچه بیشتر به شما در خلاص شدن از شر 

این چربی های مزاحم و دردسرآفرین کمک کند.
ماهی سالمون

ماهی سالمون سرشار از پروتئین )حدود ۳7 گرم در هر 1۴۲ گرم ماهی پخته( است که 
این درشت مغذی در فرو نشاندن گرسنگی و احساس سیری بهتر از چربی و کربوهیدارت 
عمل می کند. احساس سیری برای مدت زمانی طولانی تر به پرهیز از مصرف تنقلات 

ناسالم و پرخوری کمک می کند.
ماهی سالمون می تواند در سوزاندن چربی شکم به طور موثر کمک کند زیرا یکی از 
غنی ترین منابع برای ویتامین D است. این ماده مغذی به طور مستقیم در تولید هورمون 
ها و تنظیم اشتها درگیر است. همچنین، چندین مطالعه نشان داده اند که ویتامین D در 

ارسال سیگنال برای سوزاندن چربی شکم نقش دارند.
بروکلی

 Journal of the Academy of Nutrition and Dietetics بنابر مطالعه ای که در نشریه
منتشر شد، ارتباطی بین افرادی که به میزان فراوان سبزی های رنگارنگ )به ویژه سبز، زرد 
و نارنجی( مصرف می کنند و سطوح پایین چربی احشایی، چربی خطرناکی که اطراف 
اندام ها تجمع می کند، وجود دارد. همچنین، این سبزی ها نشان داده اند که به کاهش 

التهاب کمک می کنند.
بروکلی یکی از بهترین گزینه هایی است که می توانید برای کمک به کاهش چربی بدن 
در رژیم غذایی خود بگمجانید زیرا یکی از معدود سبزی های حاوی کلسیم است. این ماده 
معدنی نشان داده است که کاهش چربی به ویژه در اطراف ناحیه شکم را افزایش می دهد. 
همچنین، بروکلی یکی از مواد غذایی با بیشترین حجم و کمترین کالری )1 فنجان تنها ۲5 
کالری دارد( است، از این رو، می توانید مقدار زیادی بروکلی را بدون نگرانی از افزایش وزن 

مصرف کنید. در واقع این سبزی چلیپایی به کاهش وزن نیز کمک می کند.
ماست یونانی کم چرب

ماست یونانی یکی از بهترین منابع برای تامین پروتئین )حدود ۲۰ گرم در هر فنجان( 
است و محتوای این ماده مغذی در ماست یونانی دو برابر بیشتر از ماست معمولی است. 
ماست یونانی می تواند شما را برای مدت زمان طولانی تر سیر نگه دارد و به کنترل اشتها 

کمک کند که این شرایط می تواند به معنای چربی شکم کمتر باشد.
همچنین، ماست سرشار از کلسیم )حدود ۲۰۰ میلی گرم در هر فنجان( است. دو 
مطالعه ارتباط بین کلسیم و سطوح کمتر چربی شکم را نشان داده اند. کلسیم به چند 
دلیل در این زمینه برجسته شده است: کارشناسان بر این باورند که کلسیم ممکن است 
به افزایش چربی سوزی کمک کند، جذب چربی را کاهش دهد و آهنگ سوخت و ساز را 

اندکی تسریع کند.
افزون بر این، ماست حاوی پروبیوتیک ها نیز است که این باکتری های مفید به گوارش 
کمک می کنند. بنابر مطالعه ای که در نشریه Nutrition and Metabolism منتشر شد، 

پروبیوتیک ها ممکن است در کنترل وزن نیز نقش داشته باشند.
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اجتماعی

اعدام  اینکه احکام  بابیان  سخنگوی قوه قضاییه 
صادره در رابطه  با مفاسد  اقتصادی قطعی است، 

گفت: به هیچ وجه این احکام قابل اغماض نیست.
روز  ای  اژه  محسنی  غلامحسین  الاسلام  حجت 
خبری  نشست  دومین  و  سی  و  صد  در  یکشنبه 
اظهارداشت  از ابتدای شهریور تاکنون ١٩٦ نفر به 
علت تخلفات ارزی و قاچاق سازمان یافته دستگیر 
شده اند که از این تعداد 13 نفر طی روزهای اخیر در 

تهران بازداشت شدند.
وی افزود: برای ٤٩ نفر از این افراد کیفرخواست 
صادر شده است و پرونده 100نفر هم به دادگاه رفته، 

تعیین وقت شده و درحال رسیدگی است.
*دستگیری ١٧ عامل نفوذ در سیستم بانکی 

سیستان و بلوچستان
وی ادامه داد: در استان سیستان و بلوچستان ١٧ 
و  ارزی  بانکی  نفوذ در سیستم  اعمال  به دلیل  نفر 
دریافت ١٠٠ میلیون دلار دستگیر شده اند.محسنی 
اژه ای گفت: در استان های خراسان رضوی و همدان 
بعضی  در  اند.  شده  بازداشت  نفر  و ٧  ترتیب ٤  به 

استانها هم یکی دونفر بازداشتی داشته ایم.
تعدادی  شدن  قطعی  از  قضاییه  قوه  اول  معاون 
و  داد  خبر  کالا  و  سوخت  قاچاق  زمینه  در  احکام 
گفت: در استان کرمانشاه احکام قطعی شده ابلاغ 
شد که از جمله آنان می توان به نریمان بختیاری به 
محکومیت ١٥ سال حبس و مصادره اموال، صدیق 
ظاهری، حسن نیک روش، هومن بهره مند، محمدها 
یوسف شاهی، حسن عزیزی، محمد مرادی و سردار 
محمدی هر کدام به ٥ سال حبس، مصادره و ضبط 

اموال محکوم شده اند.
محسنی اژه ای درباره رسیدگی این پرونده ها در 
تهران گفت: از ١٣ متهم در تهران آخرین دفاعیات 
اخذ و قرار شد لایحه ای تقدیم کنند و در استان فارس 
هم دادگاه ویژه تشکیل شد که با توجه به ویژه بودن 
آینده نتیجه روشن می شود. در  تا یک ماه  دادگاه 
اصفهان دادگاه ویژه تشکیل و پرونده به آنان ارجاع 
شد اما هنوز تعیین وقت نشده است. در استان هایی 
که ضرورت تشکیل دادگاه ویژه احساس نمی شد 

پرونده ها برای رسیدگی به تهران ارجاع شد.
* احکام قطعی مفسدان اقتصادی

احکام  بیان  به  ادامه  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
و  کرد  اشاره  نیز  از محکومان  تعدادی  قطعی شده 
گفت: برخی از اینها کسانی هستند که در نظام ارزی 
کشور دخالت داشتند و برخی نیز در قضایای قاچاق 

سوخت یا کالا نقش داشته اند.
به  را  استان کرمانشاه  در  احکام قطعی شده  وی 
شرح زیر اعلام کرد: نریمان بختیاری فرزند قهرمان 
15 سال حبس و مصادره اموال؛ محمدرضا آمریون 
فرزند علی اکبر 15 سال حبس و مصادره اموال؛ وحید 
محمدی فرزند محمدمراد 15 سال حبس و مصادره 
اموال، صدیق ظاهری فرزند حسن 5 سال حبس ، 
حسین نیک روش فرزند عبدالله 5 سال حبس، هومن 
بهره مند فرزند نبی الله 5 سال حبس و مصادره اموال، 
محمدهادی یوسف شاهی فرزند نجم الدین 5 سال 
حبس و مصادره اموال،حسن عزیزی 5 سال حبس، 
محمد مرادی فرزند محمدحسین 5 سال حبس و 
سال  احمد 5  فرزند  محمدی  سردار  اموال،  ضبط 
حبس و ضبط اموال، خانم بهیه آستین چیده فرزند 
ابراهیم 5 سال حبس.معاون اول دستگاه قضا ادامه 
داد: همچنین در شیراز حکم دکتر نصیر کاظمی 
فرزند راه خدا که به احتکار دارو اقدام کرده بود، قطعی 
شده و به 12 سال حبس و جزای نقدی معادل ارزش 

کالا و دو سال محرومیت محکوم شده است.
حجت الاسلام محسنی اژه ای به بیان احکام قطعی 
اعلام  شرح  این  به  را  آنها  و  اشاره  بندرعباس  شده 
قاچاق  در  مشارکت  اتهام  به  جهانی  علیرضا  کرد: 
شلاق،  ضربه   30 حبس،  سال   15 سازمان یافته، 
جزای نقدی، علی نسرین به اتهام مشارکت در قاچاق 
شلاق،  ضربه  حبس، 30  سال  یافته، 15  سازمان 
جزای نقدی، محمدنفر سفید دشتی 2 سال حبس، 
30 ضربه شلاق، جزای نقدی، خانم حمیده احمدی 

2 سال حبس، 30 ضربه شلاق، جزای نقدی.
آرش حسینی به عنوان معاونت در جرم 6 ماه حبس، 
پوریوسفی  احمد  نقدی،  جزای  شلاق،  ضربه   10
محرومیت،  سال   5 نقدی،  جزای  حبس،  سال   2
 5 نقدی،  جزای  حبس،  سال   2 پورهادی  مزدک 
آلبرت 2  فرزند  نرسیسیان  کوبک  محرومیت،  سال 
سال حبس، جزای نقدی، 5 سال محرومیت، رسول 
شاهرخی فرزند حسین 2 سال حبس، جزای نقدی، 
حبس،  سال  نادری 1  حسین  محرومیت،  سال   5
جزای نقدی، عقیل احمدی پور فرزند قاسم 6 ماه 
حبس. علیرضا عسگری فرزند عزیزالله 6 ماه حبس، 
آبکنار  حسرتی  سجاد  حبس،  ماه  خداداد 6  صابر 
فرزند سیروس به اتهام مشارکت در قاچاق کالا 2 سال 
حبس، جزای نقدی، وحید مشهور فرزند محمدعلی 
6 ماه حبس، سینا درویش زاده 2 سال حبس، جزای 
اتهام  به  آبکنار فرزند سیروس  نقدی، رضا حسرتی 
فرزند  آبکنار  حسرتی  علی  حبس،  ماه   6 معاونت 

سیروس به اتهام معاونت 6 ماه حبس.
سخنگوی قوه قضاییه در ادامه احکام قطعی شده 
یک پرونده مفاسد مالی در استان فارس را که قاچاق 
و دخالت در ارز نیست، به این شرح زیر اعلام کرد: 
مجید فاتحیان فرزند محمد، کارمند اداره ثبت اسناد و 
املاک، 10 سال حبس، 3 سال انفصال،  بازگرداندن 
معادل مالی که رشوه گرفته، جزای نقدی و 74 ضربه 
شلاق، حمیدرضا فرخی، کارمند اداره ثبت 10 سال 
حبس، 3 سال انفصال، برگرداندن معادل مالی که 

رشوه گرفته، جزای نقدی، 74 ضربه شلاق.
اتهام  به  ثبت  کارمند  فرزند صفدر،  ایرج اسلامی 
ارتشاء 2 سال حبس، 3 سال انفصال، معادل وجوه 

علی  نقدی، 74 ضربه شلاق 4-  اخذ شده جزای 
اورنگی نژاد، فرزند شنبه علی، کارمند ثبت به اتهام 
ارتشاء 10 سال حبس، 3 سال انفصال، جزای نقدی، 

74 ضربه شلاق.
اکبر 2 سال حبس، 3 سال  فرزند  رازی،  عبدالله 
نقدی، 74 ضربه شلاق، مصطفی  انفصال، جزای 
اسکندری، فرزند مرتضی 10 سال حبس، 3 سال 
انفصال، جزای نقدی، 74 ضربه شلاق، عبدالرسول 
هروی، فرزند محمدحسین 10 سال حبس، 3 سال 
انفصال، جزای نقدی، 74 ضربه شلاق، حجت الله 
خورشیدی، پیمانکار ساخت و ساز که رشوه را پرداخت 
پرداخت رشوه محکوم  بدلیل  اموال  به ضبط  کرده 

شده است.
اموال  ضبط  حسین،  علی  فرزند  شیروانی  بهرام 
فرزند  علیزاده،  محمدباقر  رشوه،  پرداخت  بدلیل 
رشید، ضبط اموال به دلیل پرداخت رشوه و 74 ضربه 
شلاق، محمدهادی کوشش فرزند حاجی آقا، ضبط 

اموال بدلیل پرداخت رشوه، 74 ضربه شلاق
*حکم 8.5 سال حبس برای نفوذی دوتابعیتی

اژه ای درباره یک پرونده عامل نفوذ دو  محسنی 
تابعیتی که دستگیر و حکم او صادر شده است، گفت: 
گزارش دوتابعیتی بودن او توسط وزارت اطلاعات با 
جرم نفوذ در مراکز حساس و جمع آوری اطلاعات 

اعلام شده است.
وی ادامه داد: این متهم به ٨ سال و نیم حبس حکم 
قطعی و ضبط اموالی که محصول کرده بود، محکوم 

شد.
* یک میلیارد رشوه برای آزادی جزایری

جزایری  شهرام  اظهارات  درباره  ای  اژه  محسنی 
مبنی بر فرار به علت بدهی مالیاتی گفت: او در طول 
این مدت حرف های واحدی نزده است اما بعید می 
دانم به صرف بدهی مالیاتی بخواهد از این طریق از 
کشور خارج شود چون ریسک بالایی دارد. افرادی 
آزاد  را  او  با یک میلیارد رشوه  مراجعه می کنند که 
کنند. هنوز قراری برای او صادر نشده و پرونده در حال 

تحقیقات مقدماتی است.
متهمان  پرونده  درباره  قضاییه  قوه  اول  معاون 
فعالان محیط زیستی گفت: هنوز برای این پرونده 
رفته  دادگاه  به  پرونده  و  نشده  صادر  کیفرخواست 

است.
*  2بازپرس تعلیق شدند

های  بازداشتی  درباره  قضاییه  قوه  اول  معاون 
زیرمجموعه قوه قضاییه در روزهای اخیر گفت: یک 
بازپرس تعلیق شد و پرونده او در حال رسیدگی است؛ 
دو بازپرس هم در تهران و کرج در روزهای اخیر تعلیق 
شدند و پرونده در حال رسیدگی مقدماتی است. چند 
وکیل از کانون وکلا و کارشناسان وابسته به قوه قضاییه 
هم تحت تعقیب قرار گرفته اند که احکام شان هنوز 

قطعی نشده است.
*پرونده حادثه اهواز به تهران ارجاع شد

معاون اول قوه قضاییه در خصوص آخرین وضعیت 
گفت:  اند،  کرده  قصور  اهواز  حادثه  در  که  افرادی 
تا کنون از ١١ نفر تحقیق شد و یک نفر در بازداشت 
به سر می برد. این افراد نظامی هستند و در سازمان 
قضایی نیروهای مسلح به اتهامات آنان رسیدگی می 

شود.
هدایتی  حسین  پرونده  درباره  ای  اژه  محسنی 
صندوق  و  سرمایه  بانک  پرونده  که  آنجا  از  گفت: 
پرونده  این  هنوز  است  مشترک  فرهنگیان  ذخیره 
کیفرخواست نخورده است. بنابراین پرونده این فرد 

هم هنوز به دادگاه نرفته است.
درخصوص  قضاییه  قوه  سخنگوی  از  خبرنگاری 
شکایت وکلای سید محمد خاتمی از سردار نقدی 
در سال ٩٥ و آخرین وضعیت این پرونده و اینکه طبق 
اظهارات وکلای خاتمی تا کنون پرونده شریعتمداری 
برنگشته  هنوز  شده  مطالبه  دادستان  سوی  از  که 
است، پرسید که محسنی اژه ای خواستار نام وکلای 
رئیس دولت اصلاحات شد و گفت: پرونده ای که در 
دادسرا مطرح می شود دو جهت است یکی اینکه راکد 
است و کاری روی آن انجام نمی شود که این خلاف 
است اما اگر کارهایی مانند احضار، تحقیق و غیره 

انجام شود زمانبر است.
وی ادامه داد: اینکه اسامی وکلا را خواستم به این 
دلیل است که پیگیری کنم اولا دادستان پرونده را 
گرفته یا نه ؛ اگر گرفته چرا گرفته و آیا الان نزد اوست 

یا نه.
* متهمان فرار نکنند 

بر  مبنی  به خبرنگاری  پاسخ  در  ای  اژه  محسنی 
باقری  و  پرونده مظلومین  نفر در  بودن چند  فراری 
این  اینکه  گفت:  آنان  محاکمه  چگونگی  و  درمنی 
اینکه  دانم؛  نمی  نه  یا  هستند  فراری  همه  نفرات 
متهمان برخی پرونده هاکه با قرار آزاد شده بودند، فرار 
کردند خبر ندارم. وی ادامه داد: اما اینکه این افراد 
را مانند مدیرعامل سکه ثامن برمی گردانند، باید از 
نیروی انتظامی تشکر کنم که در سال های اخیر در 
این خصوص فعالتر عمل کرده و ارتباط شان با پلیس 
بین الملل زیادتر شده است. معاون اول قوه قضاییه 
از افراد در مظان اتهام خواست اگر داخل کشور خود 
هستند، جایی نروند، در دادگاه حضور یابند و از خود 
در برابر اتهامات وارده دفاع کنند که این بسیار برای 

آنان بهتر است.
وی اضافه کرد: اخیرا فردی محکوم شد و طرف را 
در خارج از کشور بازداشت کردند و او در آن کشور در 
زندان است. خانواده او دست به دامن قوه قضاییه 

شده که او را به داخل کشور برگردانند.
*مهریه های تقسیط شده تعدیل می شود

های  پرونده  خصوص  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
مهریه و پیشنهادهای جدید درباره این موضوع گفت: 
افرادی که درخواست اعسار آنان در پرداخت مهریه 

پذیرفته شده و با درخواست تقسیط شان موافقت 
شده بود، با افزایش قیمت سکه این افراد نمی توانند 
مانند گذشته تقسیط را پرداخت کنند لذا با روسای 
که  افرادی  شد  صحبت  ها  استان  دادگستری  کل 
مهریه تقسیط شده دارند، این تقسیط تعدیل و بسته 

به توانایی اش در صورت احراز، پرداخت انجام شود.
افزایش  بر  مبنی  داد: درخواست خانم  ادامه  وی 
تمکن مالی همسرش و افزایش پرداخت تقسیطی 
مهریه، در صورت صحت داشتن، باید مبلغ تقسیط 

را افزایش دهد.
اقتصادی  مفاسد  پرونده  در  صادره،  احکام   *

قاطعانه است
محسنی اژه ای درباره اینکه آیا رسیدگی به پرونده 
های اقتصادی با توجه به استیذان رهبری قاطعانه 
اطلاعات  وزارت  از  قضاییه  قوه  گفت:  نه،  یا  است 
برای  جد  صورت  به  تا  خواسته  انتظامی  نیروی  و 
های  صرافی  شده،  سازماندهی  افراد  شناسایی 
غیرمجاز و صرافی های مجازی که تخلف می کنند، 

اقدام کنند.
وی افزود: اگر این توقع را داریم همه آنان را اعدام 
افساد فی  باید در حد  کنیم، نمی شود چون جرم 
الارض احراز شود و در غیر این صورت حکم حبس 
برای آنان صادر می شود. اما سرعت رسیدگی و احکام 

صادره، در پرونده مفاسد اقتصادی قاطعانه است.
معاون اول قوه قضاییه خاطرنشان کرد: از وزارت 
اطلاعات درخواست کردیم عناصر اصلی را پیدا کنند 
چون قوه قضاییه به تنهایی نمی تواند افراد اصلی و 
آنانی را که به عناصر خارجی وصل هستند، شناسایی 

کند.
* شهرداران به خاطر کسب درآمد قوانین را زیر 

نگذارند
محسنی اژه ای در پاسخ به این پرسش که آیا قوه 
قضاییه به تخلفات شهرداری ها می تواند ورود کند 
یا نه، اظهار داشت: شهرداری یا کمیسیون مربوطه 
جاهایی اختیار دارد مثلا ساختمان را تخریب نکند و 
جریمه بگیرد اما این بدین معنا نیست که همه جا از 
تخریب صرفنظر کند و جریمه بگیرد. اما اگر شهرداری 
یا کمیسیون ماده 100 از حدود اختیار خود خارج 

شده باشند، دادگستری می تواند ورود کند.
*احتکار خودرو

محسنی اژه ای درباره احتکار خودروها و رسیدگی 
یا  کند  احتکار  نمی کند دولت  فرقی  آن گفت:  به 
افراد حقیقی غیر دولتی و اگر ثابت شود در صورت 
کلان بودن، قوه قضاییه ورود می کند. هر انباری که 
کالاست الزاما احتکار نیست بلکه گاهی انبار برای 

نگهداری یکسری کالاها است.
وی افزود: مواردی اگر جایی است که اعلام شد به 
وزارت صمت و این وزارت بگوید اینها در چند ماه آینده 
استفاده می شود، احتکار نیست. در مورد خودرو هم 
وضعیت چنین است اگر باید عرضه شود اما عرضه 
نمی کنند احتکار محسوب می شود اما اگر چنین 
نباشد و وزارت مربوطه هم اطلاع دارد و درحال پیش 

فروش است، نمی توان گفت احتکار شده است.
*دو بازداشتی در پرونده سکه ثامن

سخنگوی قوه قضاییه با بیان اینکه ٢ نفر در پرونده 
سکه ثامن بازداشت هستند، گفت: فقط ٢ نفر به 
شکایت  برای  تهران  دادسرای  در  رسمی  صورت 
مراجعه کرده اند. مدعی العموم وارد شده و تلاش 
بر شناسایی اموال این فرد است. افرادی که در این 
پرونده شراکت، مباشرت یا معاونت داشته اند بعدا از 

آنها تحقیق می شود.
دست  ای  برگه  ای  اژه  محسنی  اظهارات  از  پس 
وی دادند و او گفت اکنون اعلام کردند تا این لحظه 
١٣٠٠ نفر از مدیرعامل سکه ثامن شکایت کرده اند. 
البته مشخص نیست این شکایات از تهران بود یا از 

کل کشور.
* پرونده افراد پشت پرده مفاسد اقتصادی در 

صورت احراز جرم، رسیدگی می شود
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به ایرنا درباره مبارزه 
با افراد پشت پرده و مسئول در مفاسد اقتصادی مانند 
قضیه پرونده مظلومین گفت: پرونده ای در این زمینه 
تشکیل شد و درحال رسیدگی است؛ اگر چنانچه 
جرمی اثبات شود به پرونده در دادگاه رسیدگی می 

شود.
مرحله  در  سیف  خدمت  انفصال   *

تجدیدنظرخواهی است
معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به پرسش یکی از 
خبرنگاران مبنی بر گلایه دادستان کل کشور از دیوان 
محاسبات نسبت به انفصال خدمت سیف، گفت: 
را  آقای سیف  امسال  اوایل  دیوان محاسبات کشور 

انفصال خدمت کرده است.
و  خدمت  از  انفصال  حکم  صدور  داد:  ادامه  وی 
تخلف توسط قوه قضاییه پیگیری نمی شود و اگر 
جرمی واقع شود دستگاه قضایی آن را رسیدگی می 

کند.
محسنی اژه ای تصریح کرد: طبق اطلاعاتم پرونده 

در مرحله تجدیدنظر خواهی است.
سخنگوی قوه قضاییه در مورد کمک به بخش تولید 
در کشور گفت: در این بخش قوانین مناسبی داریم و 
همه دستگاه ها باید سعی کنند موانع تولید رفع شود.

وی افزود: مساله اشتغال و تولید در شرایط فعلی 
کشور امر مهمی است و توصیه ما به قضات این است 
که اگر در مساله تولید جرمی صورت گرفت تا جایی که 
امکان دارد به تشکیلات اقتصادی کمتر لطمه بخورد.

سخنگوی قوه قضاییه در مورد ارسال پیامک های 
تهدید آمیز به برخی نمایندگان مجلس گفت: در هیچ 
مورد فردی نمی تواند تهدید کند و در این مورد خاص 
از محتوای پیامک ها اطلاعی ندارم ولی اگر فردی که 
تهدید شده اعلام شکایت کند، قابل رسیدگی است. 
معاون اول قوه قضاییه درباره اخبار برخی رسانه های 
تفرقه افکن میان ایران و عراق گفت: به نظر ما برخی از 
مسائلی که در این رسانه ها عنوان شده جرایم امنیتی 
هستند و تعدادی هم در این زمینه احضار شدند و 
گفته اند ما از فلان جا این خبر را گرفته ایم و بعدا آن 
را برداشته ایم.  وی ادامه داد: حتی آن منبع و مرجعی 
هم که به آن استناد شده بود، احضار شده است و 
پرونده آن در حال رسیدگی است؛ اما هنوز منجر به 

کیفرخواست نشده و پرونده به دادگاه نرفته است.
وی در پاسخ به سوال خبرنگار دیگری در خصوص 
کاغذ  حامل  کانتینر  چند  کشف  وضعیت  آخرین 
قاچاق در بندرعباس گفت: بله در خصوص این پرونده 
حکم صادر شده است که پرونده مهم و قابل توجهی 
است. البته دو سه پرونده در آن وجود داشته است که 
برخی از احکام آن قطعی شده و پاره ای از موارد حکم 
آن هنوز قطعی نشده است.محسنی اژه ای افزود: در 
دادگاه های ویژه برای اعلام اسامی دستمان باز است؛ 
اما در این پرونده چون از قبل تشکیل شده است، باید 

احکام قطعی شود تا بتوان اسامی را اعلام کرد.

  سرپرست اورژانس کشور:

هزار دستگاه آمبولانس به اورژانس کشور 
اضافه می شود

 سرپرست اورژانس کشور گفت: هم اکنون 4 هزار و 500 دستگاه آمبولانس در کشور 
داریم که هزار دستگاه هم به زودی خریداری شده و به ناوگان اورژانس اضافه می شود.

پیرحسین کولیوند قبل از ظهر یکشنبه در دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی 
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( با اشاره به اینکه حدود 43 سال پیش 
فوریت های پزشکی  ایران با 10 پایگاه راه اندازی شد، اظهار کرد: با انقلاب اسلامی ایران 
اورژانس پیش بیمارستانی توسعه خوبی پیدا کرد و در دوران دفاع مقدس در جبهه ها 
و مداوای مجروحین نقش اساسی داشته است. وی ادامه داد: طی مدت کوتاهی در 
سه سال گذشته به همت وزیر بهداشت دکتر هاشمی، ناوگان زمینی اورژانس افزایش 
قابل توجهی داشت و هم اکنون 4500 دستگاه آمبولانس داریم که هزار دستگاه هم 
به زودی خریداری شده و به ناوگان اورژانس اضافه می شود. کولیوند افزود: نگاه وزیر 
بهداشت به اورژانس ممتاز است و تأکید دارند که مردم ما حقشان بهترین هاست و نیروها 

و ناوگان را در همین راستا تقویت کردیم.
کاهش 55 درصدی مرگ و میر مادران باردار

سرپرست اورژانس کشور با اشاره به اینکه در طرح تحول سلامت اورژانس هوایی 
راه اندازی شده هم اکنون که 3۹ بالگرد داریم که بالغ بر 23 هزار مجروح را جابه جا 
کردند و از این تعداد، 65 درصد بلافاصله وارد اتاق عمل شدند و در نقاط صعب العبور 
55 درصد مرگ ومیر مادران باردار را کاهش دادیم. وی عنوان کرد: اورژانس در ایام محرم 
و عزاداری ها با حضور در مساجد، حسینیه ها و تکیه ها بدون منت خدمت گذاری کرده و 
این خدمات رایگان است و مردم پولی پرداخت نمی کنند. کولیوند خبر داد: پایگاه های 
جاده ای  مخصوصاً پایگاه های روستایی را توسعه دادیم چون حق هم وطنان روستایی 

است که تیم تخصصی فوریت های پزشکی در کنارشان حضور داشته باشند.
مرکز 2۴۷ و خدمات نوین اورژانس قلب

سرپرست اورژانس کشور با اشاره به اینکه خدمت رسانی به بیماران دچار سکته حاد 
قلبی و حاد مغزی از دیگر اقدامات مهم اورژانس است، بیان کرد: این بیماران اگر در 
کمتر از ۹0 دقیق به بیمارستان منتقل شوند، بدون عارضه زنده می مانند. وی ادامه 
داد: هم اکنون چهار کشور دستگاه ثبت نوار قلب را تولید می کنند و توسط 2 سیم کارت 
اطلاعات و صدا را ارسال می کنند و سپس به متخصص ارسال شده و با تشخیص 
انتقال داده  متخصص به مرکز 247 که خدمات نوین اورژانس قلب معروف است، 
می شود و تاکنون بالغ بر 36هزار نفر را در کمتر از 60 دقیقه به بیمارستان منتقل کردیم.
کولیوند خاطرنشان کرد: به برکت طرح تحول سلامت برای شهرهای بزرگ موتور 

آمبولانس ایجاد کردیم که این مهم با همت و تلاش وزیر محترم بهداشت انجام شد.
 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

300 میلیارد ریال تسهیلات به طرح های 
صنعتی در قم پرداخت شد

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: امسال صاحبان 10طرح 
صنعتی از بانک های عامل استان 300 میلیارد ریال تسهیلات سرمایه در گردش و 
ثابت در قالب رونق تولید دریافت کردند. محمود سیجانی روز یکشنبه در جلسه کارگروه 
تسهیل و رفع موانع تولید دراستانداری قم اظهار داشت: 42 مورد طرح به ارزش سه 
هزار و 400 میلیارد ریال به بانک های عامل درقم جهت دریافت تسهیلات معرفی که 
10 طرح موفق به دریافت تسهیلات شدند. وی افزود:درحال حاضر پرداخت تسهیلات 
به ارزش 2 هزار و 200 میلیارد ریال دربخش صنعت،100 میلیارد ریال در بخش جهاد 
کشاورزی و 130 میلیارد ریال در صنعت گردشگری به تصویب رسیده است. وی ادامه 
داد: واحدها برای برون رفت از مشکلات و رونق چرخه تولید نیازمند دریافت تسهیلات 
از بانک ها هستند که امیدواریم همراهی بیشتری تا پایان سال صورت گیرد.مدیرعامل 
انجمن کامیون داران قم نیز درادامه این جلسه با اشاره به این که مهمترین معضل این 
صنف نداشتن پایانه است گفت: چندسالی است که این موضوع را پیگیری می کنیم 
ولی در اختصاص زمین با مشکل روبرو هستیم. سعید لاجوردی گفت: با راه اندازی 
این پایانه وضعیت ورود و خروج کامیون ها و ساماندهی نیازهای آنها پیگیری خواهد 
شد.  وی همچنین از پایین بودن نرخ کرایه کامیون داران انتقاد کرد و گفت: طی چند 
سال اخیر نرخ کرایه تغییر نکرده این در حالی است که قیمت قطعات خودروهای 
کامیون بسیار افزایش یافته و این امر باعث شده است تا کامیونداران متضرر شوند. وی 
گفت:طبق پیگیریهای صورت گرفته از سوی دستگاه های مربوطه به هر راننده یک 
جفت لاستیک با قیمت مناسب ارائه شده ولی این امر کافی نیست چرا که نیاز رانندگان 
بیش از این است. وی تاکید کرد: باید خدمات مناسبی به این صنف ارائه شود در غیر 
این صورت زمین گیر خواهند شد.  معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای قم نیز دراین جلسه با اشاره به این که درگیر استعلام ها از دستگاه های مربوطه 
جهت دریافت زمین پایانه برای کامیون داران هستیم گفت: زمینی به مساحت 32 
هکتار اختصاص یافته است که در حال دریافت استعلام های آن هستیم. حمید سالاری 
افزود: در صورتی که زمین واگذار شود بخشی از مشکلات این صنف نیز حل خواهد 
شد. قم دارای 6هزار راننده فعال درحوزه حمل و نقل بار با خودروهای نیمه سنگین 
و سنگین اعم از نیسان، کامیونت و تریلر است که سه هزار تن آنان راننده خودروهای 
سنگین و برون شهری هستند که به حمل بار محصولات کشاورزی، میوه و تره بار و گاز 

مایع و تولیدهای صنعتی اقدام می کنند.

معاون استاندارقم: 

وضعیت واحدهای صنعتی راکد قم بررسی شود
 معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم گفت: باید از سوی 
دستگاه های متولی وضعیت واحدهای صنعتی راکد در این استان بررسی و تعیین 
تکلیف شود تا شاهد فعالیت آنها و ارتقای تولید باشیم. مهرداد غضنفری روز یکشنبه 
در جلسه ستاد تسهیل رفع موانع تولید اظهار داشت: هدف از برگزاری جلسه ها و 
کارگروه های مختلف حل مشکل واحدهای صنعتی و تولیدی است که باید موانع 
موجود در زمینه تولید رفع شود تا با قدرت بیشتر به تولید و صادرات ادامه دهند. وی 
افزود: بلاتکلیف ماندن واحدها درست نیست و این امر باید از سوی صاحبان واحدها و 
دستگاه های مربوطه پیگیری شده و مورد بررسی قرار گیرد.  وی ادامه داد: از دستگاه 
های اجرایی می خواهیم مصوبه هایی را که در جلسه های مختلف به تصویب می رسد 
را به موقع عملیاتی کنند تا دچار مشکل نشویم. معاون استاندار قم همچنین با بیان این 
که در حال حاضر 10 درصد پرونده های معرفی به بانک ها تسهیلات خود را دریافت 
نکرده اند گفت: تا پایان سال فرصت زیادی باقی نمانده است، از این رو بانک های عامل 
باید گزارشی از وضعیت این تعداد پرونده ها را ارائه کنند. غضنفری تصریح کرد: بانک 
های عامل در استان قم تسهیلات خوبی به واحدها در جهت رونق تولید ارائه کرده اند 
که این عملکرد در سطح کشور خوب است. وی در بخش دیگری از سخنان خود بر راه 
اندازی نیروگاه های کوچک تاکید کرد و گفت: در مسیر خط انتقال سرشاخه های دز 
به قم هشت نقطه با ظرفیت 2 مگابایتی تامین برق در نظر گرفته شده است که سرمایه 
گذار آن نیز وجود دارد و در همین راستا باید مزایده آن برگزار شود. غضنفری اضافه 
کرد: شرکت توزیع نیروی برق استان قم باید در این زمینه ورود پیدا کرده و مجوزهای 
لازم را پیگیری کند. وی در ادامه به چگونگی ایجاد واحدهای تولیدی هیدروکربن ها 
در قم اشاره کرد و گفت: دستگاه تخصصی باید در این زمینه اعلام نظر کنند و اعضای 
کارگروه های مربوطه با منطق در این زمینه رای دهند. وی اضافه کرد: اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان قم باید مصادیق موضوع فعالیت این گونه واحدها را احصا کند و 
در راستای آن تصمیم گیری شود. وی در پایان تاکید کرد: نیروگاه برق10 مگابایتی در 
جاده کوه سفید قم با همراهی بانک های عامل تا دهه فجر امسال به بهره برداری برسد.

 مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان:

 مجتمع خوار و بار و خشكبار درمیدان
 میوه و تره بار احداث می شود 

شهرداری  کشاورزی  فرآورده های  و  شهری  مشاغل  ساماندهی  سازمان  مدیرعامل 
اصفهان گفت: واحدهای عمده فروش خشکبار خیابان های جهاد، صارمیه و ولی عصر 
ساماندهی شوند.  محمد مجیری اظهار کرد: از آنجا که تعدد واحدهای خشکبار در 
خیابان های جهاد، صارمیه و ولی عصر به دلیل تردد ماشین های سنگین و ... مزاحمت 
هایی را برای ساکنان این خیابان ها ایجاد کرده است، طرح ساماندهی این مشاغل در 
دستور کار قرار گرفته تا این مجموعه ها در میدان میوه و تره بار اصفهان مستقر شوند.    
وی با بیان اینکه ساخت مجتمع خوار و بار و خشکبار شامل 45 واحد به همراه دفتر کار در 
میدان میوه و تره بار اصفهان و به منظور استقرار این مجموعه ها آغاز شده، تصریح کرد: 
فازهای بعدی این پروژه تا رسیدن به تعداد 115 واحد خشکبار ادامه می یابد. در این 
زمینه مذاکرات اولیه با اتحادیه خشکبار انجام شده و واحدهای صنفی خشکبار در این 
مکان مستقر خواهند شد.  مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشاورزی شهرداری اصفهان، پیشرفت فیزیکی ساخت 45 واحد خشکبار را بیش از 60 
درصد ذکر کرد و افزود: این تعداد واحد تا پایان سال، آماده واگذاری به صنف خشکبار 
بوده و صاحبان کسب و کار می توانند در محل مستقر شوند.    وی با بیان اینکه واحدهای 
صنفی پیشین این مشاغل در خیابان های جهاد، ولی عصر و صارمیه با هماهنگی 
شهرداری منطقه تغییرکاربری خواهد داد، اضافه کرد: پس از واگذاری واحدهای مربوط به 
صنف خشکبار، محل های قبلی طی فرآیندی چندماهه تعطیل می شود تا پس از سال ها 
مطالبه شهروندان این منطقه برای ایجاد آرامش در این مناطق محقق شود.  مجیری تاکید 
کرد: پروژه تجمیع واحدهای خشکبار در میدان میوه و تره بار اصفهان، بسیار حائز اهمیت 
است زیرا تاکنون چنین مجموعه ای در کشور وجود نداشته به طوری که در مذاکره با 
کارشناسان صنف خشکبار از شهرهای تبریز و تهران، این افراد اذعان داشتند که این 

مجموعه به بهترین مجموعه توزیع خشکبار در کشور تبدیل خواهد شد.  

مدیر دفتر مدیریت مصرف آبفای قم خبر داد؛

اجرای طرح توزیع و نصب کاهنده مصرف 
آب در قم  

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت آب و فاضلاب استان از اجرای طرح توزیع و نصب 
تجهیزات کاهنده مصرف آب در قم خبر داد و گفت: مشترکین می توانند برای بهره مندی از 

مزایای این طرح با شماره 122 تماس بگیرند.
حسن فرمانی انتظارم با اشاره به مصوبه هیئت وزیران مبنی بر ضررت نصب لوازم کاهنده 
مصرف در دستگاه های اجرایی گفت: طی این مصوبه تمام دستگاه های دولتی باید در 
راستای کاهش 20 درصدی مصرف آب اقدامات لازم را انجام دهند تا مشمول نرخ دوبرابری 
تعرفه نشوند. وی در همین راستا از نصب ادوات کاهنده  مصرف با همکاری یکی از شرکت 
های دانش بنیان استان در دستگاه های اجرایی قم خبر داد و گفت: تا کنون بیش از 700 
کاهنده مصرف در 12 دستگاه  اجرایی استان نصب شده و سایر دستگاه ها نیز در برنامه قرار 
دارند. مدیر دفتر مدیریت مصرف و مطالعات کاهش آب بدون درآمد شرکت آب و فاضلاب 
استان قم خاطرنشان کرد: هزینه انجام شده برای نصب کاهنده های مصرف در دستگاه 
های اجرایی به صورت اقساطی از طریق قبوض آب بها دریافت می شود. وی کاهش حدود 
30 درصدی مصرف آب را از مزایای این طرح برشمرد و گفت: اجرای این طرح از ابتدای 
تیرماه آغاز شده است و امیدواریم بتوانیم در مدت زمان کوتاهی لوازم کاهنده مصرف را در 
تمام دستگاه های استان نصب کنیم. انتظام با اشاره به کمبود آب در کشور به ویژه در استان 
قم، سازگاری با کم آبی و اصلاح الگوی مصرف را مهمترین راهکارهای برون رفت از این شرایط 
دانست و گفت: ضروریست در نخستین قدم با رویکرد اصلاح ابزار نسبت به کاهش مصارف 
آب با بکارگیری تجهیزات کاهنده مصرف اقدام کنیم. وی در همین راستا یکی دیگر از برنامه 
های شرکت آب و فاضلاب استان را طرح توزیع و نصب تجهیزات کاهنده مصرف آب در 
منازل مشترکین اعلام کرد و گفت: متقاضیان می توانند برای بهره مندی از این طرح در تمام 

روزهای هفته و در تمام ساعات شبانه روز با شماره تلفن 122 تماس بگیرند.
کرد:  تاکید  قم  آبفای  درآمد  بدون  آب  کاهش  مطالعات  و  مصرف  مدیریت  دفتر  مدیر 
مشترکین می توانند هزینه های نصب تجهیزات کاهنده مصرف را هم به صورت نقد و هم به 

صورت اقساط یک ساله از طریق قبوض آب بها پرداخت کنند.

در افق 1۴0۴ به هنگام وقوع بحران محقق می شود؛

 اسكان 30 درصد از جمعیت قم 
در بوستان ها و پارک ها 

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم با بیان اینکه هم اکنون امکان اسکان 
اضطراری 17 درصد از شهروندان شهر در بوستان ها و پارک ها وجود دارد، بیان کرد: در افق 
1404 هدفمان رسیدن به اسکان 30 درصد از جمعیت خانوارهای قم در هنگام بحران در 

این اماکن است.
سید امیر سامع در جلسه شورای هماهنگی مدیریت بحران استان قم با اشاره به لزوم 
تدوین نقشه راه برای اسکان اضطراری مردم در شهر قم، اظهار کرد: باید نقشه راهی در این 
خصوص تدوین شود. وی افزود: تعدادی از بوستان های شهر قم با رویکرد مدیریت بحران و 
پدافند غیرعامل احداث شدند، در این بوستان ها سکوها و زیرساخت هایی همچون سرویس 

بهداشتی وجود دارد، البته به برق اضطراری در بوستان های قم نیاز داریم.
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم ادامه داد: هم اکنون امکان اسکان 
اضطراری 17 درصد از شهروندان شهر در بوستان ها و پارک ها وجود دارد که در افق 1404 
هدفمان رسیدن به اسکان 30 درصد از جمعیت خانوارهای قم در هنگام بحران در این اماکن 
است، در این راستا باید بوستان ها و پارک ها را در مناطق مختلف شهر قم به خصوص منطقه 

یک توسعه دهیم.
سامع افزود: هم اکنون دو هزار و 24 سکو برای اسکان اضطراری در بوستان های شهر 
قم وجود دارد که در افق 1404 به 3573 سکو می رسد، البته امکان اسکان اضطراری 
در زمین های خالی و ورزشگاه ها نیز وجود دارد، در خوشبیانه ترین حالت امکان اسکان 
اضطراری 62 درصد از شهروندان شهر قم در بحران ها وجود دارد. وی ایجاد سامانه هشدار 
سریع زلزله در شهر قم را ضروری دانست و خاطرنشان کرد: مطالعه برای ایجاد این سامانه 
شروع شده است، براساس مطالعات امکان اجرای سامانه در قم وجود دارد، حدود 14 

ایستگاه برای فعالیت شتاب نگار زلزله در قم نیاز است که دو ایستگاه هم اکنون وجود دارد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم مطرح کرد

افزایش درختكاری در ورودی جاده اراک
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: عملیات بازطراحی و اصلاح 
الگوی کاشت تقاطع سه راهی خرمشهر با رویکرد افزایش گونه ها درختی و درختچه ای و 

کاهش عرصه چمن کاری در دستور کار قرار گرفت و طراحی آن آغاز شده است.
پیام جوادیان با اشاره به اجرای پروژه توسعه فضای سبز و درختکاری و بهسازی فضای سبز 
ورودی شهر قم از سمت جاده اراک، اظهار کرد: با توجه به اینکه توسعه فضای سبز و اصلاح 
وضعیت بصری مبادی ورودی شهر قم از اولویت های کاری فضای سبز است و از طرف دیگر 
اهمیت توسعه فضای سبز پیرامونی شهر و توسعه کمربند سبز این پروژه در دستور کار سازمان 

پارک ها قرار گرفته است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تاکید بر اینکه توسعه فضای سبز 
علاوه بر افزایش سرانه سبز در کنترل گرد و غبار مخصوصا در جهت بادهای غالب شهر قم 
نقش مهمی ایفا می کند، تصریح کرد: بهسازی فضای سبز موجود و افزایش درختکاری 
عرصه ها در پروژه های سال جاری پیش بینی شده بود و در نخستین قدم عملیات بازطراحی 
و  درختی  گونه ها  افزایش  رویکرد  با  خرمشهر  راهی  سه  تقاطع  کاشت  الگوی  اصلاح  و 

درختچه ای و کاهش عرصه چمن کاری در دستور کار قرار گرفت و طراحی آن آغاز شد.
جوادیان بیان کرد: همزمان پروژه توسعه و بهسازی درختکاری حاشیه جاده اراک به همراه 
توسعه شبکه آب و اجرای سیستم آبیاری تحت فشار در برنامه کاری قرار گرفت و اسناد آن تهیه 

شده و در مرحله انتخاب پیمانکار است.
وی اذعان کرد: تلاش ما بر این است تا با توسعه سیستم آبیاری تحت فشار و افزایش 

بهره وری و راندمان آبیاری امکان درختکاری عرصه بیشتری فراهم شود.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم عنوان کرد:

اعزام 50 دستگاه اتوبوس از قم برای
 حمل و نقل زائرین اربعین

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: شهرداری قم جهت خدمات رسانی به 
زائرین اربعین حسینی به مرز مهران 50 دستگاه اتوبوس اعزام خواهد کرد.

حسین مومنی موحد با بیان اینکه 50 دستگاه اتوبوس جهت جابجایی زائرین اربعین 
حسینی به مرز مهران از سوی شهرداری قم اعزام خواهد شد، اظهار کرد: ناوگان اعزامی از 

شهر مهران و پارکینگ های اطراف زائرین را تا نقطه صفر مرزی جابجا خواهند کرد.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با تاکید بر نظارت بر روند خدمت رسانی این 
ناوگان در مرز مهران، تصریح کرد: دو واحد گشت، ناوگان اعزامی را در طول مسیر همراهی 

کرده و بر سرویس دهی آنها در طول مدت ماموریت نظارت دارند.
مومنی موحد بیان کرد: واحد سیار و اکیپ تعمیرگاهی سازمان نیز با کلیه تجهیزات در طول 
سفر  جهت خدمات رسانی به ناوگان، کاروان اعزامی را همراهی می کنند. وی با تاکید بر 
اینکه ناوگان اعزامی به گونه ای انتخاب شده اند که هیچ خللی در خدمات رسانی در این ایام 
در شهر قم ایجاد نشود، خاطرنشان کرد: 250 دستگاه اتوبوس بخش خصوصی به همراه 

مینی بوس های شهری خدمت رسانی به شهروندان را بر عهده دارند.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم  خبرداد

اعزام  تیم 85 نفره درمانی و امدادی
 هلال احمر قم به عراق

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم از اعزام کادر امدادی و پزشکی 85 نفره به کشور 
عراق برای ارائه خدمات درمانی خبر داد.

دکتر محمد گل فشان با اشاره به اعزام کادر امدادی و درمانی جمعیت هلال احمر استان 
قم با حضور 85 نفر به کشور عراق اظهار کرد: این تیم متشکل از پزشکان، متخصص جراح، 
متخصص زنان، پرستاران، تکنسین های دارویی و نجاتگران و امدادگران جمعیت هلال احمر 
هستند.وی با بیان اینکه این تیم ها با هدف ارائه ی خدمات درمانی و امدادی در شهرهای 
کربلا و نجف و همچنین مسیر نجف به کربلا مستقر می شوند، تصریح کرد: هماهنگی های 
لازم با وزارت صحه عراق و مرکز پزشکی سازمان حج و زیارت انجام شده است و تجهیزات 
دارویی و پزشکی، اتوبوس، خودروی ارتباطات و آمبولانس در اختیار کادر درمانی امدادی 
هلال احمر قرار می گیرد.مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم گفت: نیروهای جمعیت 
هلال احمر همانند سال های گذشته از نخستین روز آغاز پیاده روی زائرین کربلای معلا تا 
سالروز اربعین شهادت اباعبدالله الحسین علیه السلام در محل های مشخص شده مستقر 

می شوند تا بتوانند به زائران ایرانی و غیرایرانی به صورت مطلوب خدمات رسانی کنند.
 

عصر امروز برگزار می شود
همایش سه ساله کربلا در حرم حضرت معصومه)س( 
سومین همایش بزرگ »سه ساله کربلا«، گرامیداشت مقام حضرت رقیه سلام الله علیها، 

ویژه دختران و بانوان در حرم حضرت معصومه سلام الله علیها برگزار می شود.
به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها، همزمان با سالروز 
شهادت جانسوز حضرت رقیه سلام الله علیها، همایش بزرگ سه ساله کربلا ویژه دختران 
و بانوان در شبستان نجمه خاتون سلام الله علیها حرم مطهر، عصر روز دوشنبه ساعت  17 
در شبستان نجمه خاتون سلام الله علیها برگزار می شود.سخنرانی این همایش بزرگ را 
حجت الاسلام سید مهدی دیانی بر عهده دارد و در این مراسم با محوریت شخصیت حضرت 
رقیه، تربیت فرزندان در سیره حسینی و ابعاد قیام عاشورا و رویدادهای پس از واقعه عاشورا 
برای بانوان حاضر در این مراسم تبیین خواهد شد.قرائت قرآن کریم، برگزاری مراسم مداحی 
و تجلیل از 10 تن از خانواده های شهدای مدافع حرم که دارای فرزندان و دختران سه ساله 
هستند از دیگر برنامه های محوری  این مراسم است.لازم به ذکر است، این همایش بزرگ به 
همت واحد امور فرهنگی خواهران آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها همه ساله 

در آستان مقدس برای دختران سه ساله برگزار می شود.

سخنگوی قوه قضاییه :

حکم اعدام مفسدان اقتصادی قطعی است
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رئیس جمهور در دانشگاه تهران :

هر چقدر از آزادی دانشگاه بکاهیم، ضرر کرده ایم
رییس جمهوری تاکید کرد: ما هر چقدر از استقلال و آزادی دانشگاه بکاهیم ضرر 
کرده ایم، عیبی ندارد دانشجو و دانشگاه به احزاب کمک کنند اما دانشگاه نباید محل 

فعالیت احزاب باشد چون علم چهارچوب نمی شناسد و باز است.
حجت الاسلام و المسلمین »حسن روحانی« صبح یکشنبه در مراسم آغاز سال 
تحصیلی 98- 1397 دانشگاه ها و مراکز پژوهشی و فناوری کشور ضمن تبریک آغاز سال 
تحصیلی جدید افزود: این مراسم به عنوان احترام و کرنش در برابر علم، دانش، پژوهش 
و فناوری است و مخاطب این کرنش اساتید و دانشجویان عزیز هستند.وی خاطرنشان 
کرد: دانشگاه نقش بسیار مهمی در علم، فرهنگ، جامعه پذیری نسل جوان و انضباط و 
قانون مداری دارد و دانشجویان از این محیط بسیار می آموزند.رییس جمهوری با تاکید 
براین که دانشگاه و مراکز تولیدی باید باهم در ارتباط باشند، یادآور شد: دانشگاه ها باید 
با فناوری و پارک های علم وفناوری مرتبط باشند. ما هر چه از استقلال و آزادی دانشگاه 
بکاهیم ضرر کرده ایم، عیبی ندارد دانشجو و دانشگاه به احزاب کمک کنند اما دانشگاه 
نباید محل فعالیت احزاب باشد چون علم چهارچوب نمی شناسد و باز است.روحانی 
افزود: قرآن می گوید پیامبر از خدا بخواه دانش و علمت را زیاد کند. علم چیزی نیست که 

بگوییم یاد گرفتم، ما تا آخر عمر باید بیاموزیم، زگهواره تا گور دانش بجوی.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به تصویب لایحه در هیات دولت برای تسهیل 
آموزش عالی اشاره و تاکید کرد: این لایحه هجدهم شهریورماه به تصویب رسید که 

برمبنای آن هرکس بخواهد می تواند در رشته ها و مقاطع مختلف تحصیل کند.
رییس قوه مجریه ادامه داد: در این لایحه گفتیم اساس سنجش ها و ورودی ها 
در همه مقاطع تحصیلی جز مسائل علمی چیز دیگری نخواهد بود. تنها فرد در جرائم 
سنگینی چون تروریسم، قاچاق انسان و جرایم سازمان یافته و... به شرط داشتن تبعات 

اجتماعی در احکام دادگاه از تحصیلات تکمیلی محروم می شود.

* آسمان پُرستاره را برداشتیم
روحانی با بیان این که شما می خواستید ستاره کم شود ما آسمان پُرستاره را 
برداشتیم، افزود: این مهم ترین لایحه دولت دوازدهم برای دانشجویان دانشگاه ها است.

وی تاکید کرد: همانطور که وعده دادیم ما دانشگاه امن می خواهیم، دانشگاه امنیتی 
نمی خواهیم دانشگاه قانونمند، با نظم و انضباط می خواهیم، حزبی و جناحی نمی 
خواهیم . دانشگاه باید از این قیود آزاد باشد رییس جمهوری با بیان این که دانشگاه محل 
علم، پژوهش، پرسشگری و نقد است، تصریح کرد: دوستان نصیحت کردند ارتباط دولت 
با دانشگاه باید بیشتر شود ، خدا به ما توفیق دهد عامل به این نصیحت باشیم. روحانی 
در بخش دیگری از سخنان خود اظهارداشت: دانشگاه تهران به عنوان یک دانشگاه کهن، 
برتر یادآور خاطرات شیرین دوران دانشجویی است. روحانی به خاطرات دوران دانشجویی 
خود اشاره کرد و گفت: به 50 سال پیش بر می گردم آن زمانی که با همکلاسی ها وارد 
این دانشگاه تهران شدیم، اساتید مبرز، فرهیخته و به نام و دانشجویان پرتلاشی در اینجا 
وجود داشته و دارد. وی یادآور شد: برای مثال در همین دادگاه اخیر لاهه برخی از چهره 
ها از همین دانشگاه تهران بودند و یکی از همان افرادی که به وکالت از ایران سخن می 
گفت، جزو همکلاسی های ما در دوران دانشجویی در دانشگاه حقوق بود. رییس شورای 
عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: دانشگاه می تواند همان طور که امام راحل فرمودند 
مبدا تحولات باشد و همانگونه که رهبر معظم انقلاب بر آن تأکید کردند، دانشگاه می 

تواند مظهر اقتدار باشد.

* دانشگاه نقش بسیار مهمی در مدیریت آینده جامعه دارد
روحانی ادامه داد: در حال حاضر به مدیریت های جامعه که نگاه می کنیم از میز هیات 
دولت گرفته تا در مجلس شورای اسلامی و وزارتخانه های مختلف، اکثریت قاطع آنها 
پرورش یافته دانشگاه هستند، عده ای هم پرورش یافته حوزه و دانشگاه و عده ای هم 
پرورش یافته فقط حوزه هستند.وی تاکید کرد: دانشگاه نقش بسیار مهمی در مدیریت 
آینده جامعه دارد. اگر امروز نقصی از مدیران جدید گرفته و نقد واردی مطرح می شود 
باید بپذیریم به نوعی نقد بر دانشگاه هم هست، چون این افراد در همین مراکز تربیت 
شده  و دانش آموخته و فرهیخته شده اند، با ورود به دانشگاه احساس شخصیت بیشتر و 

نشاط بیشتر کرده اند. 
رییس جمهوری استاد و دانشجو را دو واژه بسیار زیبا و غرور آفرین ذکر کرد و یادآور 
شد: البته استاد که ما می گوییم به معنای عام کلمه است.روحانی با بیان این که نقش 
دانشگاه بسیار مهم است، اضافه کرد: علت موفقیت ما در دولت یازدهم از امید به آینده 
شروع شد، نه با کار و با برنامه ریزی، قبل از برنامه و کار و تلاش ما، دیدگاه مردم نسبت به 
آینده بود که جامعه را در مسیر جدیدی قرار داد.وی خاطرنشان کرد: در سال 9۲ که من 
انتخاب شده بودم، بنا بود دو ماه بعد دولت تشکیل دهیم، به محض انتخاب، قیمت دلار 
کاهش یافت و بازار آرام شد، با انتخاب، امید افزایش پیدا کرد ما هنوز کاری نکرده بودیم.

رییس قوه مجریه با طرح این سوال که چرا مردم به آینده بهتر با تعامل بیشتر با جهان، 
با آرامش بیشتر، با فضای امن تر و نه امنیتی تر امیدوار شده بودند، ادامه داد: هنرپیشه 
سینما، کارگردان، نویسنده کتاب و دانشجو هم امیدوار شده بود، چون می دانستند از 
سال 9۲، دیگر 16 آذر آزاد است، نقد آزاد است، می توانند حرف بزنند، سخن بگویند 

و نقد کنند.

*  نقد بیش از حد مانند نمک است
روحانی تصریح کرد: گاهی وقت ها برای انسان پذیرش انتقاد زیاد از لحاظ عاطفی 
ممکن است، سخت باشد، من هم وقتی در روزنامه و فضای مجازی 10 تا 1۲ انتقاد می 
خوانم، می گویم امروز بس است، زیرا هم وقت بیشتر ندارم و هم نقد بیش از حد می تواند 
مفید نباشد، نقد در حد خود هم مفید و هم لازم است.روحانی یادآور شد: اگر کسی 
برادر مومن خود را در فضای دوستانه دو نفری نصیحت کند به او زینت داده و مشکل 
را حل کرده است اما اگر همین نقد را در جمع عمومی بیان کند، او را نگران و شرمسار 
کرده است، در زندگی جمعی، خانوادگی و اجتماعی نیز چنین است، در زمینه دولت و 
حکومت هم می تواند تا اندازه ای صادق باشد.وی ادامه داد: در حال حاضر اساتیدی در 
کشور مقاله اقتصادی می نویسند و در آن زمینه مصاحبه و نقد می کنند، عده ای از اساتید 
نیز اصلا صحبت یا مصاحبه نمی کنند اما برای من نامه می نویسند، این اقدام تاثیرگذارتر 
است.رییس دولت دوازدهم یادآور شد: استادی که در بحث اقتصادی نقد دارد، برای من 
مستقیم نامه می نویسد و من هم به دقت می خوانم و پیام تشکر برای او ارسال می کنم.

روحانی با بیان این که کسی هم مصاحبه می کند و من هم آن را می شنوم، تصریح 
کرد: گاهی وقت ها نقد و اندازه بسیار مفید است، نقد بیش از حد مانند نمک است، اگر 
بیش از اندازه باشد، نمی توان آن را خورد.روحانی گفت: دانشگاه ها باید نقاد و پرسشگر 
باشند و دولت را نقد کنند و هیچ تردیدی در این بحث وجود ندارد؛ البته خواهش می 

کنم که این اقدام با اطلاعات کافی باشد.
وی به جلسه خود با اساتید اقتصاد که فردا برگزار می شود، اشاره کرد و افزود: عده 
ای از اساتید اقتصاد را فردا دعوت کرده ام که با آنها رودرو بنشینم و صحبت کنم، برخی 
از آنها به صورت نامه سرگشاده و عده ای به صورت خصوصی برای من نامه نوشتند، 

حرف هایی با آنها دارم که به صورت مستقیم می گویم.

* نیاز امروز جامعه ما امید به فردا است
رییس جمهوری تاکید کرد: وقتی ما از موضوعی نقد می کنیم باید شرایط کشور را 
دقیقا بدانیم که کجا هستیم، شما وقتی دستور ورزشی به یک نفر می دهید، سلامت و 
سن او را هم در نظر می گیرید؛ به همه نمی توان یک نسخه ورزشی داد، شرایط کشور 
شرایط یکسانی نیست.روحانی با بیان این که امید مردم به آینده کلید دولت یازدهم و 
دوازدهم است، گفت: مردم فضا را روشن می دیدند و مشاهده می کردند، هر روز گره ای 
گشوده می شود. پیامبر اکرم )ص( می فرمایند: بهترین عمل امید به گشایش ها است. 
یعنی ما بدانیم گره ها باز می شود، بن بست ها از بین می رود. اینکه ما نسبت به آینده 
امیدوار باشیم انتظار فرج است.وی ادامه داد: به جای گفتار درمانی باید امید درمانی کنیم، 
نیاز امروز جامعه ما امید به فردا است. نمی خواهم بگویم مردم امروز مشکلی ندارند به 
عنوان رییس جمهوری هر روز لیست قیمت اجناس را می بینم و مشاهده می کنم وضع 
زندگی مردم چگونه است مخصوصا آنهایی که حقوق ثابت دارند.رییس جمهوری تاکید 
کرد: چه خوشحال یا ناامید یا غصه دار باشیم از این مسیر عبور می کنیم اگر به انتظار روز 

بهتر و امید به شرایط خوب باشیم این راه کم هزینه تر می شود.

* در تاریخ آمریکا تیمی کینه توز تر از تیم فعلی کاخ سفید نبوده است
روحانی در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید براین که در تاریخ آمریکا تیمی 
کینه توزتر از تیم فعلی کاخ سفید نسبت به ایران، ایرانی و نظام جمهوری اسلامی نبوده 
است، تصریح کرد: آنها با جنگ روانی شروع کردند، هدف بعدی آنها جنگ اقتصادی و 
سپس تلاش برای ناکارآمد جلوه دادن است و هدف نهایی آنها مشروعیت زدایی برای 

تغییر رژیم در ایران است.
وی با تاکید بر این که از نظر سیاسی و سیاست خارجی قطعا ایران پیروز ماجرا و 

آمریکا شکست خورده است، گفت: فکر نمی کنم کسی در این تردیدی داشته باشد. 
رییس شورای عالی امنیت ملی تصریح کرد: همه می دانند آمریکا از نظر حقوقی و 
سیاسی و زیر پا گذاشتن تعهدات بین المللی دچار شکست شده و ما موفقیت و پیروزی 

به دست آورده ایم. 

* تدبیر و حقانیت ما را در شورای امنیت پیروز کرد 
روحانی ادامه داد: هدف نهایی آنان مشروعیت زدایی از نظام جمهوری اسلامی ایران 
است، از کجا این کار را شروع کردند، این کار را از جنگ روانی شروع کردند، وارد جنگ 

اقتصادی شدند و برای مشروعیت زدایی با ما می جنگند. 

وی افزود: ما از همه این موارد می توانیم با وحدت، اتحاد و یکپارچگی عبور کنیم و 
در بسیاری از موارد می توانیم آمریکا را شکست دهیم، شاید عده ای بگویند چرا شعار 
می دهید، شما با این همه قدرت، نفوذ اقتصادی و سیاسی آمریکا در دنیا چه طور می 

خواهید آنان را شکست دهید. 
وی با طرح این سوال که آمریکا از نظر سیاسی در این چند ماه در برابر جمهوری 
اسلامی ایران شکست خورده یا پیروز شده است؟، افزود: در دنیا جز چند کشور معدود 
هیچ کشوری نیست که در برابر تصمیم آمریکا برای خروج از برجام بگوید که این کشور 
کار درستی انجام داده است، آنها که خیلی احتیاط می کنند، اظهار تاسف می کنند، آنها 
که صریح تر حرف می زنند می گویند آمریکا اشتباه کرده است، آنها که صریح تر حرف 

می زنند می گویند کار خلاف قانون انجام داده است. 
رییس قوه مجریه تصریح کرد: آقای ترامپ تلاش کرد از شورای امنیت به ریاست خود 
برای ضربه زدن به ایران و تایید سیاست هایش درباره ایران استفاده کند، اما چه پاسخی 
گرفت؟ همه 14 عضو دیگر در شورای امنیت سازمان ملل از برجام تعریف کردند و ترامپ 
نتوانست به نتیجه برسد، آقایی که به ظاهر میزبان سازمان ملل بود، سازمان ملل در کشور 
اوست و او به سران کشورهایی که وارد این کشور می شوند ویزا می دهد و رییس دوره 

ای شورای امنیت است، اما دست خالی از شورای امنیت بیرون می آید. 
روحانی در ادامه این سوال را مطرح کرد که چرا آمریکا دست خالی بیرون آمد؟ می 
گویم حقانیت و تدبیر ما در این مساله ما را پیروز کرده است، روزی که آمریکا از برجام 
خارج شده بود )البته به وقت ما شب بوده است( توقع آمریکایی ها این بود که یک ساعت 
بعد یا حداکثر فردا صبح به وقت خودمان ما هم اعلام کنیم که از برجام خارج شده ایم، 
نتیجه چه می شد؟ بلافاصله پرونده به شورای امنیت باز می گشت، همه قطعنامه ها علیه 

ایران می شد و ما در دنیا تنها می شدیم و همه طرفدار آمریکا می شدند. 
وی تصریح کرد: نظام جمهوری اسلامی ایران تدبیر کرد، عجله نکرد، بدون عجله و 
دستپاچگی اعلام کرد که یک مهلت چند هفته ای می دهیم ببینیم بقیه کشورها چه می 
کنند؟ این چند هفته هنوز ادامه دارد، آیا ما ضرر کردیم؟ هر وقت بخواهیم از برجام خارج 

می شویم، خارج شدن مثل خراب کردن دیوار است، ساختن سخت است. 

* هر زمان که اراده کنیم می توانیم از برجام خارج شویم
رییس جمهوری ادامه داد: شما برای خروج مشکل ندارید، هر وقت می توانید خارج 
شوید، این که منفعت شما و کشور در کدام است مهم تلقی می شود، ماندن یا نماندن، 
برجام مهم نیست، منافع، امنیت و مصالح ملی ما مهم است. روحانی خاطرنشان کرد: 
ما همیشه افتخار می کردیم که در دوران مرحوم مصدق، انگلیس از ما در دادگاه لاهه 
شکایت کرد، تیم دکتر مصدق در لاهه اعلام کرد که این دادگاه صلاحیت رسیدگی 

ندارد، در مساله صلاحیت در نهایت دادگاه به نفع ایران رای داد. 
وی افزود: دادگاه نیز گفت که صلاحیت ندارم، زیرا یک طرف دولت و یک طرف 
شرکت است، البته توصیه های اجرایی کرد که به ضرر ما بود، اما امروز چگونه شد؟ امروز 
ما شکایت کردیم و شاکی هستیم که هم در صلاحیت پیروز شدیم و هم در اجرای 

موقت موفق شدیم.
رییس جمهوری تاکید کرد: ما دو موفقیت بزرگ در دادگاه لاهه بدست آوردیم که 
بدست تحصیلکردگان دانشگاه تهران و حقوقدانان و دیپلمات های خودمان به دست آمد، 
امیدواریم موفقیت هایی در دادگاه بین المللی دیگر داشته باشیم، حال ما موفق هستیم 
یا آمریکا؟ البته که ما موفق هستیم. روحانی گفت: مشکل ما از از اینجا ناشی می شود که 
آمریکا بر خلاف توافق و معاهده خود و مصوبات شورای امنیت سازمان ملل، از یک توافق 

نامه چند جانبه، بی دلیل خارج شده است. 
وی افزود: حَکَم در اختلاف ما و آمریکا دبیرخانه سازمان ملل و از آن بالاتر آژانس بین 
المللی انرژی اتمی است، این دو می گویند حق با ایران است و آمریکا اشتباه کرده است؛ 
ما از نظر سیاسی، نهادهای بین المللی، حقوقی و افکار عمومی موفق شده ایم؛ حتی در 

خود آمریکا برای دولت آمریکا این یک پیروزی نیست. 
وی با بیان این که آمریکا از نظر روانی و اقتصادی و بر خلاف قانون و ظالمانه وارد 
عمل شده است، افزود: شرکت های اروپایی آنهایی که با ما کار می کنند، اگر ادامه کار 
را با ما قطع کنند، توسط دادگاه اروپا جریمه می شوند و اگر توافق با ما را قطع نکنند 
توسط آمریکا جریمه می شوند، اصلًا چنین مقوله ای در تاریخ روابط اتحادیه اروپا و آمریکا 

تاکنون دیده نشده است. 
رییس جمهوری یادآور شد: اکثر رهبران اروپا در سفر نیویورک وقتی که فرصت بازتر 
بود با من مفصل صحبت کردند، یک نخست وزیر کشور مهم اروپایی گفت »اگر پنج 
سال پیش به من می گفتند روزی پیش می آید که در دعوا بین ایران و آمریکا اتحادیه 
اروپا پشت ایران قرار می گیرد، می گفتم از محالات تاریخ است؛ ما متحد آمریکا هستیم 
و امنیت ما به آمریکا گره خورده، اقتصاد ما به آمریکا گره خورده است؛ اینکه یک روزی 

ایران و آمریکا رو در روی هم قرار بگیرند، ما پشت سر ایران قرار بگیریم، امکان ندارد« 
روحانی تاکید کرد: امروز این مساله ممکن شده و اتحادیه اروپا در برابر آمریکا ایستاده 
است، در روزی که ترامپ می خواهد جلسه شورای امنیت تشکیل دهد روز قبل اتحادیه 
اروپا، چین و روسیه با ایران می نشینند و علیه آمریکا جلسه می گذارند، این حادثه کمی 
نیست، ما این موضوع را باز نمی کنیم، صدا و سیما این موضوع را برای مردم باز کند و 

دانشگاه باید باید به میدان بیاید و برای مردم توضیح بدهد. 
وی همچنین گفت: حادثه بزرگی از لحاظ سیاسی اتفاق افتاده، شما ممکن است 
بگویید اروپایی ها شرکت های خودشان را نمی توانند راضی کنند، بله این ممکن است؛ اما 

دولت ها همه پشت سر ایران هستند. 
وی افزود: گاهی ما هم حریف شرکت های خودمان نمی شویم، نه فقط شرکت های 
خصوصی گاهی حریف شرکت های دولتی هم نمی شویم، در همین ماجرای ارز هر روز 
با شرکت های خصوصی و دولتی مساله داریم؛ در دنیای امروز این گونه نیست که دولت 
آن هم در اروپا تصمیم گرفت، تمام شرکت های اروپا و بانک های اروپایی که اکثریت 
قریب به اتفاق آنها خصوصی هستند و بسیاری این بانک ها خود سهام آمریکایی ها دارند 
به راحتی بتوانند پشت سر آمریکا، سود و زیان خود را حساب کند، منافع خود را حساب 

می کند. 

* رفع مشکلات اقتصادی اولویت نخست کشور است
رییس جمهوری در ادامه با طرح این سوال که چرا امیدوار نباشیم که در بسیاری از 
قدم ها موفق بوده ایم؟ اظهار داشت: امروز اشکال از سوی بسیاری از روزنامه ها، فضای 
مجازی و صدا و سیما است که وقتی شرکت ها به ایران می آیند، آن را اعلام نمی کنند 
و خبری منتشر نمی شود، اما اکنون که در حال خارج شدن هستند، آنها را شمارش 
می کنند، چرا آن روز که این شرکت ها آمدند، خبرش را ندادید و منکر بودید؟ روحانی 
افزود: امروز مشکلات اقتصادی وجود دارد، اما می توانیم بهترین راه حل ها را پیدا کنیم 
و در این جا این دولت نیست که بهترین راه حل را پیدا می کند، همه ما هستیم که باید 

بهترین راه حل را پیدا کنیم. 
وی خطاب به دانشگاهیان گفت: اگر شما می دانید، راهکار ارائه دهید، تا کنون چندین 
نامه اساتید دانشگاه را خوانده ام، باید رو در رو بنشینیم و صحبت کنیم، یک بار هم در 
ماه رمضان این کار را انجام دادیم، باید ببینیم آنها چه می گویند. وی تصریح کرد: ما از 
دانشگاه انتظار بیشتری داریم، دانشگاه باید دولت را متعلق به خود بداند زیرا این دولت 

برای مردم است، چون این مردم هستند که به دولت رای داده اند. 
رییس جمهوری گفت: شما دانشگاهیان در همه دوره های انتخابات نقش بسیار 
ارزشمند و بالایی داشته اید، در انتخابات اخیر هم همینطور، مهم نیست که طرفدار کدام 

رقیب بودید، اصل حضور، تشویق و حضور مردم مهم است. 
روحانی ادامه داد: اگر دانشگاه در انتخابات حضور نداشته باشد، انتخابات گرم نمی شود، 
این دانشجویان دانشگاه ها هستند که در انتخابات حضور پیدا کرده و نقش ایفا می کنند. 
وی از همه دانشگاهیان برای شرکت در ادوار مختلف انتخابات بویژه در اردیبهشت 96 که 
کار بسیار بزرگ و مهمی انجام دادند، تشکر کرد و اظهارداشت: دولت برای شما است. ما 

همه باید به هم کمک کنیم تا راه بهتر را برای حل مسائل کشور پیدا کنیم . 

* برای تامین کالاهای اساسی 15 میلیارد دلار تا آخر سال هزینه خواهیم 
کرد

رییس جمهوری گفت: دولت تمام کالاهای اساسی مورد نیاز مردم و ضروری را در 
نظر گرفت و ۲5 قلم کالا را به حد نیاز جامعه با ارز ثابت 4۲00 تومان در اختیار آنها قرار 

داد، این اراده دولت است و اجرا نیز کرده است و تا آخر سال نیز به آن عمل می کند . 
روحانی خاطرنشان کرد: احتمالاً و تقریبا حدود 14 تا 15 میلیارد دلار تا آخر سال 
هزینه خواهیم کرد البته حداقل 13 میلیارد دلار نیاز است اما پیش بینی می کنم 15 
میلیارد دلار نیاز است، ما تعهد کرده ایم و تعهد و خواهیم داد که این مبلغ تامین می 
شود. وی افزود: حال چگونه این ارز تامین و به کالا تبدیل می شود و چگونه در بازار توزیع 
شده و به دست مصرف کننده می رسد، همه باید به هم کمک کنیم دولت به تنهایی قادر 

نیست در این مسیر همه درها را باز کند، همه باید دست به دست هم دهیم. 
وی یادآور شد: اگر بنا باشد با یک شایعه در فضای مجازی که بگویند یک جنس کم 
شده است، جنسی که ما به طور طبیعی آماده کرده ایم تا مردم در فروشگاه ها آن را 
بخرند، اگر آن جنس را در دو روز خریدند ، ۲8 روز قفسه ها خالی می ماند، بعد دوربین 

ها می آید روی قفسه وعکس می گیرند؛ 
رییس جمهوری گفت: مردم جنسی را که برای یک ماه تولید و توزیع شده ظرف 
سه روز خریده اند و قفسه های خالی شده است پس باید دوباره کالا تولید شده و آن را 
حمل و نقل کرده و به انبار برسانیم ؛ چه کسی این کار را کرده است، آیا مشکل از دولت 
یا از مردم یا از توطئه بیگانگان است؟روحانی ادامه داد: من نمی خواهم بگویم درصد 
مشکلات متعلق به چه کسانی است، باید مشکل را حل کنیم و دست به دست هم دهیم 
و شما دانشگاهیان باید در خط مقدم باشید. وی یادآور شد: ما اعلام کردیم برای نیازهای 
ضروری جامعه بجز کالاهای اساسی در یک سامانه ای به نام سامانه نیما ارز را تامین کرده 

و باز هم حدود 7500 تومان با اندکی بیشتر یا کمترتامین می کنیم. 

* مردم نگران 13 آبان نباشند، همه اش تبلیغات است
وی افزود: نیازمندی های دیگری هم ممکن است به حق یا ناحق وجود داشته باشد 
مانند این که من مسافرم و می خواهم پولی را از بازار آزاد تهیه کنم یا مریض دارم - گرچه 
وزیر بهداشت گفته اند نیازی نیست هیچ مریضی به خارج برود حال کسی می خواهد 
مریض خود را به خارج ببرد. - یا من می خواهم پول جمع کنم و در فلان کشور آپارتمان 
بخرم، اولی را من به جا و حق است می دانم ولی دومی را در شرایط کشور به جا نیست، 
اما تشخیص این آسان نیست و نمی شود اگر دستگاهی داشتیم که از پیشانی مردم می 
خواندیم که که چه در فکر آن ها است، دنیا به گونه ای دیگر می شد، خود پیغمبر گفت 
» و لو کنت اعلم الغیب لاستکثرت من الخیر و ما مسنی السوء« من هم اگر غیب بلد بودم 

نمی گذاشتم مشکلی برای من پیش آید. 
رییس جمهوری همچنین گفت: غیب هایی هست که ویژه خدا است که حتی انبیا 
هم نمی دانند و ما نمی توانیم ور اه آن کمک به همدیگر است و راه آن این است که در 
کنار هم قرار گیریم و به هم کمک کنیم و در راس آن دانشجویان ، اساتید و دانشگاه ما 

است، حال باید در این رابطه بین دانشگاه و دولت چکار کنیم. 
روحانی ادامه داد: رفع مشکلات اقتصادی فعلا اولویت نخست ما است و محیط زیست 
و آب برق هم جزو موارد بعدی است؛ خیلی مسائل داریم، شدت مصرف انرژی از آن 
دسته مشکلاتی است که باید از آن کم کنیم، دهها مشکل داریم که باید از آنها کم کنیم، 

اما فعلا مشکل اول ما این مساله است که با آرامش و امید بیشتر باید حل شود. 
وی یادآور شد: برخی ها در اذهان این شبهه را ایجاد کردند که دولت می گوید 
کالاهای اساسی را تامین می کنم از کجا این اتفاق می افتد؟ اگر دشمنان ما این شبهه را 

ایجاد کرده اند که وضعیت خیلی بد می شود. 
وی افزود: یک روز ناجوری به نام 13 آبان در پیش رو شما است، حال من رییس 
جمهوری می گویم که روز 13 آبان هیچ تاثیری نخواهد گذاشت، آمریکا هر کاری 
خواسته علیه ما انجام داده است و نه قبل از 13 آبان که قبل از 13 مهر همه کارها را 

کرده است و چیزی به 13 آبان وجود ندارد که مردم را نگران کند. 

* دولت به دنبال توسعه فضای باز مجازی است
رییس جمهوری در ادامه به تبلیغات این موضوع در فضای مجازی اشاره کرد و گفت: 
به هر حال تبلیغات وجود دارد، فضای مجازی ضمن همه خوبی هایی که دارد- دولت 

یازدهم و دوازدهم این فضا را ایجاد کرده است. 
روحانی تصریح کرد: فضای باز مجازی را ما دنبال کردیم ؛ اول به خاطر شما 
دانشگاهیان و در ادامه برای علم این کار را انجام دادیم؛ در دنیای امروز علم و پیشرفت 
علمی بدون آشنایی به فن دیجیتال -که زیر ساخت آن را دولت باید بیشتر فراهم کند 
و نرم افزارهای آن را دولت وشرکت ها با هم - و سواد فنآورانه آن را همه یاد بگیریم و 

درست استفاده کنیم؛ اگر این نباشد دانشجو ناموفق خواهد بود. 
وی افزود: در کشورهای اروپایی دانشجوی رده تحصیلات تکمیلی بدون دو تا امتحان 
نمی تواند وارد شود، نخست باید به فضای مجازی مسلط و دوم این که باید شیوه تحقیق 

را بلد باشد و اصلا راه ندارد که جز این دو امتحان را بدهد. 
وی خاطرنشان کرد: هیچ دانشگاهی این را نمی پذیرد، ما برای بعضی از امتحانات می 
گوییم زبان انگلیسی یا یک زبان خارجی را یاد بگیرد چون فضای مجازی هم به زبان دیگر 

نیاز دارد و همه چیز به فارسی نیست. 
رییس جمهوری زبان فنآورانه را شرط اصلی برای فضای مجازی دانست و تصریح 
کرد: این شرط اصلی است، شرط اصلی نه برای فارغ التحصیل شدن که برای ورد به 
کارشناسی ارشد و دکتری است و این شرط لازم است؛ البته ممکن است برخی فناوری 

های دیگر برای بعضی از رشته ها ضروری باشد که به آن وارد نمی شوم. 
روحانی گفت: در این شرایط که فضای مجازی را باز کردیم؛ ببینید پهنای باند، شرایط 
و زیر ساخت ها چه تغییری کرده، به زندگی، رفاه و کسب و کارر مردم کمک کرده است. 
وی با بیان این که فضای مجازی شمشیر دو لبه است، عنوان کرد: برخی شایعات در 
همین فضای مجازی فربه و بزرگ می شود و همه را تحت تاثیر قرار می دهد؛ ما باید در 

این شرایط حواسمان را جمع کنیم. 
رییس جمهوری گفت: نخست بحث روانی است و دیگر این که از امکانات به بهترین 
وجه استفاده کنیم؛ این که گفته شد دانشگاه کوتاه ترین راه و راه مستقیم را نشان می 
دهد درست است، البته علم هم این گونه است، علم و دانش راه کوتاه را به ما نشان می 
دهد.روحانی افزود: ما باید از این فضا و امکانات استفاده کنیم تا بتوانیم تحولی در مسائل 

اقتصادی و زندگی مردم هم بوجودبیاوریم. 
وی با بیان این که چند نکته مهم است، یادآور شد: نکته اول این که در مشکلات 
اقتصادی ما آغازگر جنگ اقتصادی و مقصر جنگ هم نبودیم و این معنای بسیار مفصلی 
دارد. رییس جمهوری ادامه داد: اگر این دولت در این مقطع سر کار نبود، چیز دیگری رخ 
می داد؛ همین حادثه و مشکلات به دست خودمان رخ می داد و به جای اینکه ما در برابر 
آمریکا مواجه باشیم، در برابر جهان مواجه می شدیم. روحانی با بیان این که در این زمینه 

یک کار سیاسی دقیق و عمیقی به خوبی انجام گرفت، افزود: این که این مشکلات مربوط 
به مدیریت است یا مربوط به تحریم ها می شود، من از شما می پرسم؛ همه اشخاصی 

امروز مدیر هستند، در دولت یازدهم هم مدیر بودند. 

* راه دولت دوازدهم همان راه دولت یازدهم است
وی تاکید کرد: من شهادت می دهم راه دولت دوازدهم همان راه دولت یازدهم است؛ 
چرا ما در دولت یازدهم مشکل نداشتیم ولی در دولت دوازدهم برای ما مشکل ایجاد شد؟ 
دلیل آن چیست؟ مدیرهایی که تغییر کردند اگر از مدیر قبلی قوی تر نبودند، حداقل 

مانند مدیرهای قبلی بودند. 
رییس جمهوری با یادآوری این که من نمی توانم بگویم که مشکلی نداریم، اضافه کرد: 
حتما اشکال داریم، حتما هم نقد داریم و حتما هم ممکن است یک اشتباه داشته باشیم، 
من منکر نیستم، اما مشکل اصلی چیست؟ مشکل اصلی یکی فشار تحریم و دوم فشار 

روانی است، این دو مورد وارد و تاثیرگذار شده است. 
روحانی خاطرنشان کرد: البته اگر همه کمک می کردیم این گونه نمی شد؛ اگر وارد 
کننده با ارز 4۲00 تومانی که برای واردات جنس به او دادیم، تقلب نمی کرد -که در حال 
حاضر پرونده آن در دادگاه است - شرایط دیگری داشتیم، عده ای سوء استفاده گر وجود 

دارند که منافع شخصی خود را بر مردم و نظام ترجیح می دهند. 
وی ادامه داد: بسیاری از طرح هایی که ما ایجاد می کنیم، ممکن است در آن سوء 
استفاده و رانت ایجاد شود که ما مجبوریم بخشنامه را تغییر دهیم و مسیر را اصلاح کنیم. 

* با وحدت از این دوره عبور خواهیم کرد
رییس جمهوری گفت: در این شرایطی فعلی اگر امید را در جامعه ایجاد کرده و اگر 
دست به دست هم بدهیم، از این مشکلات عبور خواهیم کرد؛ ضمن این که این شرایط 

می تواند در بعضی از جهات برای ما فرصت باشد. 
روحانی خاطرنشان کرد: در گذشته در دولت یازدهم تولیدات تولید کننده را کسی 
نمی خرید، همه انبارها پر از کالا بود، در نتیجه ما ناچار می شدیم به مردم وام بدهیم زیرا 
تمام تولید به دلیل کاهش تقاضا مانده بود اما در حال حاضر عکس این مسئله را نشان می 

دهد، در انبار کارخانه ها چیزی باقی نمی ماند و بلافاصله به فروش می رود. 
وی با بیان این که تولید یک سری مشکلات پیدا کرده است، تصریح کرد: امروز در 
حوزه صادرات، برای صادر کننده شرایط بهتر شده است؛ به گونه ای که ما برخی کالاها 
را نمی خواهیم صادر کنیم اما به دلیل تفاوت قیمت دلار این کالاها قاچاق می شود به 
نحوی کوله بری جهت معکوس پیدا کرده است. البته ما مسائل و مشکلات جدیدی داریم 

اما فرصت های جدید هم داریم. 
رییس دولت دوازدهم با طرح این سوال که خواهش من از دانشگاه چیست، گفت: 
امروز در این شرایط خاص اقتصادی بعضی از گره ها در اقتصاد وجود دارد که شما می 

توانید آن را حل کنید. 

* دانشگاه باید در کنار علم آفرینی ، کارآفرین هم باشد
روحانی اضافه کرد: در موضوعاتی که وجود دارد برخی از مواد و برخی از قطعات را 
ناچاریم از خارج وارد کنیم، در هر دو بخش می توان آنها را در داخل تولید کرد اما ما 
باید به آن جهت بدهیم تا کارشناسی های ارشد و دکترای ما در این مسیر قرار بگیرند. 

وی یادآور شد: در تعدادی از رشته ها ما خودکفا هستیم و به اندازه کافی استاد، 
دبیر، کتاب و دانشجو داریم اما در بعضی از رشته ها آن را کم داریم، باید در آن سرمایه 

گذاری کنیم. 
رییس جمهوری تصریح کرد: می گویند دانشجو چرا بیکار است؛ این تقصیر همه 
ماست، تقصیر دولت، دانشگاه و غیره است، همه باید دست به دست هم بدهیم، دانشگاه 
فقط علم آفرین نیست، دانشگاه باید کارآفرین هم باشد، علم آموز نیست، مهارت آموز هم 

باید باشد، خلاقیت باید به وجود آورد. 
روحانی اظهار داشت: دانشگاه برای این است که دانشجو خلاق شود، این خلاقیت و 
مهارت از بین نمی رود. مهم این است که ما چطور دانشجو را تربیت کنیم تا او به یک 
انسان فرهیخته کاربلد و مسئول تبدیل شود، ما چنین کسی را می خواهیم. علمی خوب 

است که با رفتار، اخلاق و کار کار توام باشد. 

* وزیرعلوم:  فضای بدون تنش، شرط اساسی توسعه علمی است
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری نیز در این مراسم  گفت: دانشگاه همواره مدافع 
عقلانیت و سیاست مدبرانه بوده و ایجاد فضای بدون تنش شرط اساسی برای توسعه 

علمی کشوراست.
منصور غلامی افزود: دانشگاه در تلاطم های دی ماه سال قبل با درایت لازم از هر 
گونه موج آفرینی پرهیز کرد و این مطالبات را مورد تحلیل و مداقه عالمانه قرار داد.وی 
ادامه داد:: نظام آموزشی و علمی همواره نهادی تغییر آفرین، اثرگذار و متعهد به آرمان 
های دینی بوده است و سهم آنها در تحقق انقلاب اسلامی ، جنگ تحمیلی، پیشرفت 
وتوسعه کشور سهمی در خور توجه بوده که استمرار آن در گرو بالندگی و حفظ جایگاه 

نهاد دانشگاه است.
غلامی افزود: قرار گرفتن دانشگاه ها در مرزهای دانش و رقابت با مراکز علمی جهان 
و شریک شدن در تولید علمی از مسیرهای جدی است.وی ادامه داد: نهاد دانشگاه 
مسوول انتقال فرهنگ ملی و دینی است و تنها مرکز تولید علمی و مادی نیست و نهادی 
اجتماعی و فرهنگی است که با کارویژه فرهنگ پذیری عمل می کند و مهمترین آن 

تولید انسانی آگاه و فرهیخته است.
وزیر علوم با اشاره به دستاوردهای علمی دانشگاه ها گفت: ایران در سال ۲017 
میلادی، در بین ۲5 کشور برتر علم دنیا با رشد 8.9 درصد رتبه اول رشد نسبی علم را به 
دست آورد و کشورهای روسیه و چین به ترتیب با 6.6 درصد و 4.3 درصد رتبه های دوم 

و سوم را داشتند که نشانگر تلاش دانشگاهیان دانشجویان و اساتید است.
غلامی افزود: رقابت علمی ایران در مجموعه کشورهای در حال توسعه نبوده بلکه با 
کشورهای توسعه یافته ، صورت می گیرد و به همین منظور رشد علمی کشور بر اساس 
مقالات ثبت شده در پایگاه های معتبر دنیا طی سال های ۲01۲ تا ۲017 میلادی 
صعودی بوده است.وی گفت: مقالات ثبت شده در سال ۲017 نسبت به ۲01۲ رشد 
34 درصدی را تجربه کرده که در منطقه رتبه اول و در بین کشورهای غیر متعهد بعد 

از کشور هند قرار داریم.
وزیر علوم گفت: فضای نقد و انتقاد بسیار سازنده است ولی نباید از دستاوردهای 

امیدبخش و حاصل تلاش اساتید غفلت کرد تا امید آنها تضعیف شود.
وی افزود: درحوزه علم و فناوری در سال ۲018 میلادی 18 دانشگاه کشور در رتبه 

بندی تایمز و بیش از ۲۲ دانشگاه در کشور در رتبه بندی لایدن قرار گرفتند
وی اظهار داشت: دانشگاه سنتی عمر خود را همواره در عرصه های مختلف طی کرده 

و نیازمند نوسازی علمی به منظور تامین مطالبات بر اساس نیازهای جدید است.

* وزیر بهداشت: دانشگاه امروز از مسوولان نظام هزاران سوال دارد
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز در این مراسم   گفت: کتمان نمی کنم که 
دانشگاه امروز هزاران سوال از مسوولان نظام دارد و جامعه روحانیت که بی پاسخ هستند.

سید حسن قاضی زاده هاشمی افزود: وارد چهل سالگی انقلاب می شویم. امروز بر 
خلاف اول انقلاب که شهیدان بهشتی، مطهری و مفتح و حتی آقای روحانی و مقام 
معظم رهبری روزهای دوشنبه می آمدند و سوالات را پاسخ می دادند امروز عرصه برای 

منتقدین فراهم است؛ افرادی که از جنس انقلابی و یا انقلابی نما هستند.
وی ادامه داد: آن زمان فضای مجازی نبود و ای کاش این سوالات بی پاسخ نمی 
ماند چون گمراهی افراد، مسوولیتی برعهده مسوولان است که سوالات را بی پاسخ 

گذاشته اند.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره به دستاوردهای کشور در حوزه علمی 
اظهار داشت: زمان انقلاب، ۲00هزار دانشجو داشتیم که در زمان حاضر این رقم به 4 
میلیون نفر رسیده است و در سال 57 تعداد دانشجویان دکتری حرفه ای 10 هزار نفر 

بود که امروز به 70 هزار نفر افزایش یافته است.
وی گفت: در اوایل انقلاب، دانشجویان در مقاطع مختلف در قالب 400 رشته مقطع 

بودند که امروز به 3 هزار رشته مقطع افزایش یافته است.
هاشمی افزود: نمی گویم که گسترش بی رویه تماما متوجه به علم بوده است و ما هم 

به تربیت افرادی که کم سواد ولی دارای مدرک هستند آلوده شده ایم.
قاضی زاده هاشمی اظهار داشت: 4 دهه از عمر دانشگاه ها می گذرد، در اوایل انقلاب 
تعداد اعضای هیات علمی از 7 هزار نفر، امروز به 80 هزار نفر رسیده و تعداد مقالات 

آی .اس .آی از سال 57 که 700 مقاله بود امروز به 4۲ هزار مقاله افزایش یافته است.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خاطرنشان کرد: فهم ما از تولید علم یک 
دهم درصد بود که امروز به یک و نیم درصد در جهان افزایش یافته است؛ در چهار سال 
گذشته در دولت یازدهم و در ابتدای دولت دوازدهم ، رتبه علمی ما از 18 به 16 ارتقا 

یافته و در نیمه نخست سال ۲018 به 15 ارتقا یافته است.
وزیر بهداشت گفت: امروز زمانی است که برای تحقق چشم انداز ایران در سال 1404 
در حوزه علوم و فناوری بیش از گذشته تلاش کنیم تا تعاملات علمی دانشگاهیان را 
گسترش داده و برای انتقال بومی سازی فناوری و ایجاد اسشتغال از آن بهره مند شویم و 
موانع موجود را برای برقراری ارتباط با مراکز علمی جهان از پیش رو برداریم. باید تلاش 

کرد با لحاظ مصادیق اقتصاد مقاومتی و خلق ثروت آن را جایگزین نفت کنیم.
قاضی زاده هاشمی خطاب به رییس جمهوی گفت: شما جزو طرفداران جدی بانوان 
هستید و می بینم که در هر جلسه هیات دولت به اعضای کابینه در این زمینه سفارش 

می کنید.
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به دنبال شتاب در كار نباش، بلكه نيك به جاى آوردنش را 
دنبال كن؛ زيرا مردم نمى پرسند : در چه مدّت، كار را انجام 

داد؛ بلكه از كيفيتّ صنعتگرىِ فرد سؤال مى كنند
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نامحـرمانه 

نیم نگاه

علت استعفای احتمالی قائم مقام آستان قدس به روایت یک اصولگرا
هیچ مقام رسمی هنوز شایعه استعفای قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی را تأیید یا تکذیب 
نکرده است، اما یک عضو حزب موتلفه اسلامی و فعال سیاسی اصولگرای ساکن مشهد می گوید که او 
نیز این شایعه را شنیده و احتمالاً این استعفا به دلیل تصویب قانون منع  بکارگیری بازنشستگان است.

حمدجواد آرین منش، فعال سیاسی اصول گرای ساکن مشهد در گفت وگو با ایرناپلاس درباره شایعه 
استعفای مرتضی بختیاری، قائم مقام سیدابراهیم رئیسی در آستان قدس رضوی می گوید: متأسفانه 
همسر آقای بختیاری دچار بیماری حادی است و ایشان از روزهای اولی که مشغول به کار شدند، بخشی 
از ذهنیت شان مشغول این موضوع بوده است. بحثی که من درباره استعفای ایشان شنیدم این است که 
گرفتاری های خانوادگی آقای بختیاری شاید علت این مسائل باشد.آرین منش اضافه می کند: من آقای 
بختیاری را به عنوان نیروی پرکار، متین، انقلابی و متدین می دانم که در هر جایی مسئولیت گرفتند، 
بیش از توان خود کار کرده و از هیچ گونه تلاش فروگذار نکرده اند. اکنون هم بعید می دانم شخص 
آیت الله رئیسی از عملکرد ایشان نارضایتی داشته باشد. ممکن است آقای بختیاری بخواهند دست آقای 
رئیسی را برای تصمیم گیری بازبگذارد. شاید در شرایطی که فضای سیاسی، رسانه ای و سنگینی وجود 
دارد، آقای بختیاری برای اینکه فشاری روی آقای رئیسی نباشد بخواهند استعفا دهند.این فعال سیاسی 
اصولگرا در توضیح فشارهایی که بختیاری به دلیل آنها می خواهد استعفا دهد می گوید: وقتی با تصویب 
قانون منع به کارگیری بازنشستگان بر استانداران و مدیران اجرایی فشار هست و مجلس هم پیگیری 
می کند و خواستار تغییراتی در مدیریت هاست، این فشارها روی آستان هم هست.آرین منش در همین 
حال اظهار می کند: اگرچه آستان قدس یک نهاد دولتی نیست که زیر نظر دولت باشد و مصوبات مجلس 
نیز برایش لازم الاجرا نیست، اما معمولاً آستان قدس داوطلبانه مصوبات دولت و مجلس را موردتوجه 
قرار می دهد.او در پاسخ به این سؤال که آیا بختیاری جزو مدیران بازنشسته محسوب می شود می گوید: 
ظاهراً به لحاظ سنوات خدمت این طور هست. آرین منش همچنین اختلاف بین بختیاری و رئیسی را رد 
می کند و می گوید: اصلًا فرم مدیریتی آقای بختیاری و رئیسی طوری نیست که تنش زا و اختلاف افکن 
باشد.آقای بختیاری هرجایی مسئولیت داشته معمولاً هماهنگ با مدیر بالادستی عمل کرده است؛ 

بنابراین بعید می دانم اختلافی وجود داشته باشد.

حذف عوارض خروج از مرزهای زمینی برای زائران اربعین 
رئیس ستاد مرکزی مراسم اربعین حسینی از حذف عوارض خروج از مرزهای زمینی کشور برای 
زائران خبر داد.حسین ذوالفقاری روز یکشنبه در نشست خبری در محل وزارت کشور افزود: با توجه به 
موافقت انجام گرفته با مسئولان مربوطه، آن دسته از زائرانی که مرز خروجی خود را زمینی انتخاب کرده 
اند تا پایان آیین اربعین از پرداخت مبلغ 12هزار و 500 تومان عوارض خروج از کشور معاف هستند و 
عوارض خروجی از این دسته زائران دریافت نمی شود.وی اظهار کرد: با توجه به تدابیر اندیشیده شده 
هزینه کارگزاری زائران در شرایط عادی 100 هزار تومان است که با حذف مبلغ 85 هزار تومان، این 
هزینه به 15 هزار تومان کاهش یافت.ذولفقاری تصریح کرد: در این ارتباط تا کنون 550 هزار نفر از زائران 
اربعین حسینی در سامانه سماح ثبت نام کرده اند که از این تعداد تاکنون توسط سفارت عراق برای 464 
هزار نفر ویزا صادر شده است.وی گفت: با توجه به کاهش هزینه ویزا به مبلغ 199 هزار و 875 تومان، 
بقیه اضافه دریافتی از زائران که قبلا به دریافت ویزا اقدام کرده بودند پس از پایان مراسم اربعین حسینی 

به حساب آنان عودت داده خواهد شد.

90 درصد کشور در معرض خطر زلزله است
معاون پیش بینی و پیشگیری سازمان مدیریت بحران گفت: 90 درصد از مناطق کشور در معرض 
زلزله و 80 درصد از مناطق جمعیتی ایران در معرض سیل قرار دارند.بهنام سعیدی شامگاه شنبه در 
جلسه شورای هماهنگی مدیریت بحران استان قم در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم با اشاره 
به زلزله خیز بودن ایران اظهار کرد: در کمترین جایی از ایران گسل وجود ندارد و 90 درصد از مناطق 
کشور در معرض زلزله و 80 درصد از مناطق جمعیتی ایران در معرض سیل قرار دارند.وی ادامه داد: 
شهر بم حدود 12 ثانیه لرزید، نتیجه این زلزله 30 هزار و 948 کشته ، 17 هزار و 500 مجروح و پنج 
هزار یتیم بود.معاون پیش بینی و پیشگیری سازمان مدیریت بحران کشور افزود: طرحی را به استان های 
کشور برای تدوین سند آموزشی مدیریت بحران دادیم و 24 استان کشور از جمله قم سند آموزشی 
در این زمینه را آماده کردند. 70 درصد از کسانی که در سیل کشته شدند، در صورت آموزش کشته 
نمی شدند، آموزش مردم در زمینه مدیریت بحران به عنوان کار بنیادی باید در دستور کار مدیران قم 

قرار بگیرد.

حسن عباسی به 7 ماه حبس محکوم شد
وکیل دادگستری گفت: حسن عباسی، )سخنران معروف( به اتهام توهین به رئیس جمهوری و یکی 
از وزیران به هفت ماه حبس محکوم شد.مهدی جعفرنژاد با اشاره به محکومیت حسن عباسی به هفت 
ماه حبس اظهار داشت: موکلم »حسن عباسی« با عنوان اتهامی، توهین به مسئولان از سوی دادگاه به 
حبس محکوم شده که این حکم قطعی است.وی اظهار داشت: از موکلم به اتهام نشر اکاذیب نیز شکایت 
شده بود که دادگاه در ارتباط با این عنوان اتهامی، عباسی را تبرئه کرد.به گفته این وکیل دادگستری، 

معاونت حقوقی ریاست جمهوری و وزیر راه و شهرسازی، شکات حسن عباسی در این پرونده بودند.

ماشین لباسشوئی و ظرفشوئی )2(

در شماره قبل درخصوص استفاده از ماشین های لباسشویی وظرفشویی مطالبی عنوان شد. 
در این شماره خوانندگان محترم را به ادامه نکات مرتبط در این خصوص دعوت می کنیم. بهترین 
ساعات استفاده از ماشین های لباسشویی و ظرفشوئی که هم خارج از پیک مصرف برق باشند و هم 
خارج از پیک مصرف آب، حدودا ساعت 9 صبح یا بعد از 11 شب می باشد. البته با در نظر گرفتن 
سر و صدائی که این دستگاه ها دارند، استفاده در ساعات قبل از ظهر منطقی تر بنظر میرسد. دوم؛ 
کنترل دوره ای شیر های پشت ماشین های ظرفشوئی و لباسشوئی که در اثر جابجا شدن های 
احتمالی ماشین های شوینده، امکان آسیب دیدگی و نشتی دارند. سوم؛ شستشوی همزمان لباسها 
و یا ظروف هم جنس؛ البته اگر بتوانیم این هم زمانی را ایجاد کنیم هم به طول عمر دستگاه کمک 
کردیم و هم به مصرف انرژی و هم کاهش مصرف آب. مثلا یک لباس در اثر شستشو به لباس دیگر 

رنگ  پس داده و مجبور می شوید مجددا آن را بشویید. 
چهارم؛ شستشوی هم زمان لباس ها و یا ظروفی که آلودگی های مشابه دارند. مثلا شستشوی 
ظروف بسیار چرب همزمان با ظروفی که چرب نیستند، علاوه بر افزایش مصرف انرژی ممکن است 

باعث الزام به تکرار فرآیند شستشو بشود . 
پنجم؛ استفاده از حداکثر ظرفیت ماشین های ظرفشوئی و لباسشوئی هست که بارها بر آن تاکید 
شده؛ ولی متاسفانه باز هم گاه و بیگاه دیده می شود که این مسئله رعایت نمی شود. توجه داشته 
باشید که اگر چه ممکن است رعایت همزمان همه این موارد با هم عملیلاتی و امکان پذیر نباشد؛ اما 
معمولا شرایط به گونه ای است که ما می توانیم این اقدامات را همزمان انجام دهیم. شما نیز با انجام 

دادن این روش ها تاثیر کاهش مصرف را امتحان کنید.
شستشوی فضاهای عمومی مجتمع ها و آپارتمانهای چند واحدی 

تاکنون مواردی را که به آن اشاره کرده ایم، مصارف داخل مجموعه ها بود؛ اما در آپارتمان ها و 
مجتمع های مسکونی و تجاری چند واحدی، فضاهایی به عنوان فضای مشاعات و یا فضاهای عمومی 

وجود دارند که برای تمیز کردن آنها گاها نیاز به استفاده از آب داریم. 
فضاهای عمومی مثل لابی مجتمع ها ، سالن های اجتماعات، راهروها، راه پله، حیاط و پارکینگ. 
موارد مشابهی از این دست معمولا سعی دارند اغلب قسمت ها را همیشه تمیز نگه دارند و سریع 
ترین و راحت ترین راه رسیدن به این هدف استفاده از شیلنگ آب و شستشوی در و دیوار است که 
این کار صحیحی نیست.  نکته اول اینکه آب هرگز نباید کار جارو را انجام دهد. اگر فضای محوطه یا 
لابی یا راه پله کثیف است باید بعد از گرد گیری، به کمک جارو اشغالهایش جمع شود. در آن صوت 
هم سه توصیه کاربردی داریم. اول استفاده از شیلنگ های مجهز به افشاننده قابل کنترل که این 
وسیله ساده و ارزان قیمت می باشد که با یک اهرم کوچک جریان آب را در سر شیلنگ قطع و وصل 
می کند و فقط زمانی جریان آب وصل است که شما اهرم را فشار دهید. دوم استفاده از واتر جت های 
صنعتی کوچک و قابل حمل که این وسیله کمی بزرگتر از یک جارو برقی است و دارای مخزنیست 
که از چند لیتر آب پر شده و پمپ قدرتمندی روی دستگاه سوار می شود که آب را با فشار به شیلنگ 
خروجی هدایت می کند و در سر شیلنگ نازل جت یا افشاننده خاصی نصب است که باعث تمرکز 
رشته ای آب می شود و با فشار زیاد در حین مصرف، آب بسیار ناچیزی می تواند برای شستشوی این 
موارد استفاده شود. سوم کف شورهای صنعتی هستند که به آنها اسکرابر هم گفته می شود و صرفا 
برای مکان هایی با وسعت زیاد کارائی دارند؛ اما هزینه خرید هر یک از این دستگاهها نسبت به مقدار 

آبی که صرفه جویی می کنند و پاکیزگی که به دنبال دارند ناچیز محسوب می شود. 
پس برای شستشوی فضاهای عمومی و مشاعات مجتمع های چند واحدی، سه وسیله کاربردی 
را به شما معرفی کردیم که می تواند مصرف آب را در شستشوی فضاهای عمومی کاهش بدهد 
که عبارت بودند از : 1- افشاننده قابل کنترل 2- واترجت های صنعتی کوچک 3- کف شورهای 

صنعتی یا اسکرابرها 
* روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم

خبــر
رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان قم مطرح کرد

تخصیص منابع و حمایت از بنگاه های 
اقتصادی و صنایع تبدیلی 

رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان قم  گفت: از اولویتهای 
این بانک مشارکت در ساخت واحدهای تولیدی، کارخانه ها و حمایت از 
صنایع است و براساس رویکردی ارزش محور، ماموریت های اقتصادی 

خود را دنبال می کند
 به گزارش روابط عمومی بانک مهر اقتصاد استان قم  بهروز درخشان 
در دیدار با  مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم به ارائه گزارشی 
از عملکرد بانک مهر اقتصاد پرداخت و اظهار داشت: بانک مهر اقتصاد در 
راستای تحقق منویات مقام معظم رهبری در عرصه اقتصاد مقاومتی و 
حمایت از طرح های اقتصاد مقاومتی، گام های مثبتی را درخصوص 
تخصیص منابع و حمایت از بنگاه های اقتصادی و صنایع تبدیلی برداشته 

است.

* اولویت های بانک مهر اقتصاد مشارکت در ساخت واحدهای 
تولیدی، کارخانه ها وحمایت از صنایع است

وی ادامه داد: از اولویتهای این بانک مشارکت در ساخت واحدهای 
تولیدی، کارخانه ها و حمایت از صنایع است و براساس رویکردی ارزش 
محور، ماموریت های اقتصادی خود را دنبال می کند که بر همین اساس با 
ورود به عرصه های وسیع و گسترده تر، توانسته است کمک حال صنعت 

کشور باشد.  
این  در  نیز  قم   استان  ایثارگران  امور  و  شهید  بنیاد  مدیرکل 
دیدارگفت:جنگل کاری 180 هکتار از اراضی استان خوزستان توسط 

بانک مهر اقتصاد اقدام ارزنده ای است.
سردارسید جواد هاشمی با اشاره به اهمیت گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدا، اظهار داشت: برگزاری برنامه های یادواره شهدا و تجلیل از خانواده 
این عزیزان و زنده نگهداشتن یاد و خاطره شهدا و ایثارگران، اقدام 
پسندیده ای است که سبب خشنودی و رضایت حق تعالی و خانواده 

های معظم شهدا می گردد.

* تقدیر از اقدامات فرهنگی و اجتماعی بانک مهراقتصاد
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم ادامه داد: ما به 
عنوان سربازان ولایت وظیفه داریم ادامه دهنده راه شهدا باشیم و 
تمامی سعی و کوشش خود را در جهت کسب رضایت خداوند و 

مردم به کار گیریم.
  وی ضمن تقدیر از اقدامات فرهنگی و انجام مسئولیت های 
اجتماعی بانک مهراقتصاد، گفت: این بانک خاستگاه نیروهای معتقد و 
ولایی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران است و جنگل کاری 180 
هکتار از اراضی استان خوزستان اقدام ارزنده ای است که توسط این 

بانک صورت گرفته است.

فرماندهان  معارفه  و  تکریم  آیین 
سابق و جدید سپاه امام علی ابن ابی 
حضور  با  یکشنبه  روز  قم،  طالب)ع( 
سردار حسین سلامی، جانشین فرمانده 
کل سپاه پاسداران، در حسینیه ثارالله 

سپاه استان برگزار شد.
آیات سید هاشم  آیین که  این  در 
از  کعبی  عباس  و  بوشهری  حسینی 
اعضای مجلس خبرگان رهبری، سید 
تولیت آستان مقدس  محمد سعیدی 
مهدی  سید  )س(،  معصومه  حضرت 
الاسلام  حجت  استاندار،  صادقی، 
والمسلمین مجتبی ذوالنوری و احمد 
در  قم  مردم  نمایندگان  امیرآبادی 
مجلس شورای اسلامی و شماری دیگر 
حضور  اجرایی  و  نظامی  مسئولان  از 
داشتند، از تلاش های سردار سرتیپ 
فرمانده  احمدی  غلامرضا  پاسدار  دوم 
سابق سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( 
قم قدردانی و سردار سرتیپ دوم پاسدار 
سید محمد تقی شاهچراغی به عنوان 

فرمانده جدید سپاه استان معرفی شد.
مسئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه 
امام علی ابن ابی طالب)ع( در این آیین 
سپاه،  انقلابی  نهاد  در  خدمت  گفت: 
باید  پاسداران  که  است  بزرگ  نعمتی 
قدر آن را بدانند و برای انجام وظایف 

خود در بهترین حالت تلاش کنند.
سید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
حسن اکبری ادامه داد: پاسداران سپاه 
عنوان  به  طالب)ع(  ابی  ابن  علی  امام 
فرمان رهبر  به  آماده و گوش  نیرویی 
معظم انقلاب در صحنه های مختلف 
حاضر  فرهنگی  و  سازندگی  نظامی، 
می شوند و آماده هر گونه جانفشانی 

هستند.
سردار  یاد  و  نام  کرد:  اضافه  وی 

پیشانی  بر  الدین  زین  مهدی  شهید 
ابی طالب )ع( قم  ابن  امام علی  سپاه 
نقش بسته است و پاسداران جوان تا 
و 6  سرافراز  این شهید  راه  جان  پای 

هزار شهید استان را ادامه خواهند داد.

تولیت آستان مقدس حضرت 
معصومه)س(،

اقتدار موشکی 
عمل به آیه قرآن است

حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
این  در  نیز  )س(   معصومه  فاطمه 
قرآن  آیات  اساس  بر  گفت:  مراسم 
کریم، مومنان وظیفه دارند با تقویت 
هراس  دشمنان  دردل  نظامی  قدرت 
و وحشت ایجاد کنند واقتدار موشکی 
نظام جمهوری اسلامی ایران، عمل به 

آموزه الهی است.
آیت الله سید محمدسعیدی افزود: 
بدون شک ازنگاه اسلام، همه مسلمانان 
باید رزمنده باشند و برای اقتدار نظامی 
در  که  کنند  تلاش  اسلامی  حکومت 
های  شهرک  نمایش  امروز،  دنیای 
موشکی و پرتاب موشک های نقطه زن 

ایران اسلامی در همین راستا است.
وی بیان کرد: بر اساس آموزه های 
برای همیشه و  باید  اسلام، مسلمانان 
با تلاشی خستگی ناپذیر برای افزایش 
قدرت نظامی کوشش کنند و موقعیت 

دشمن را زیرنظر داشته باشند.
افزایش  زمینه  در  داد:  ادامه  وی 
اقتدار نظامی، باید کاری کرد تا قبل از 
آنکه جنگی شروع شود ترس دشمن را 

فراگیرد و از فکر تجاوز منصرف شود.
این  برای  گفت:  سعیدی  الله  آیت 
منظور باید برخی از زوایای توانمندی 
های نظامی برای دشمن آشکار شود تا 

آنان بدانند در صورت جنگ، در هیچ 
نقطه ای ایمن نیستند.

وی افزود:بدون تردید سپاه پاسداران 
مهمترین  از  یکی  مردمی  بسیج  و 
اسلامی  جمهوری  نظامی  بازوهای 
برای افزایش قدرت نظامی هستند که 
باید توانمندی های خود را روز به روز 

گسترش دهند.
بسیج  شدن  فراگیر  داد:  ادامه  وی 
بیمه شدن  موجب  در کشور،  مردمی 
انقلاب از خطر دشمنان می شود و در 
این زمینه باید به فرمایش های رهبر 
معظم انقلاب در بهره گیری حداکثری 
توجه  بسیج  نیروی  توانمندی های  از 

شود.
 

جانشین فرمانده سپاه : 
ایران اسلامی 

در اوج اقتدار قرار دارد
جانشین فرمانده سپاه پاسداران نیز 
در این مراسم، طی سخنانی فریادهای 
دشمنان را نشانه شکست آنان در مقابل 
نظام اسلامی دانست و گفت: دشمنان 
انقلاب  از  بزرگی  سیلی های  کنون  تا 
بدانند  و  است  خورده  ایران  اسلامی 
همچنان با قدرت ایستاده ایم و هرگز از 
آرمان های خود عقب نشینی نخواهیم 

کرد و ترسی از دشمنان نداریم.
سردار سلامی به تحقیر کشورهای 
اشاره  این کشور  توسط  آمریکا  متحد 
کرد و گفت: انقلاب اسلامی ایران باعث 
شد تا آمریکا و نظام سلطه در جهان 
دشمنان زیادی داشته باشند و فقط با 
شاهد  و  نباشند  مواجه  اسلامی  ایران 
اتحاد جهان علیه آمریکا و مستکبران 
هستیم.وی با بیان اینکه مردم مظلوم 
از  الهام  با  امکانات  کمترین  با  یمن 

معیارهای انقلاب اسلامی ایران مقابل 
گفت:  ایستاده اند،  سعودی  وهابیون 
دارد  قرار  اقتدار  اوج  در  اسلامی  ایران 
و دشمنان می دانند بدون حضور ایران 
حل مشکلات سیاسی و امنیتی منطقه 

امکان پذیر نیست.

سردار احمدی :
سپاه قم رو به رشد است

این  در  نیز  احمدی  سردارغلامرضا 
مراسم  با اشاره به ویژگی های فرمانده 
جدید سپاه استان قم اظهار کرد: سردار 
دوران  از  من  همرزمان  از  شاهچراغی 
دفاع مقدس است که هیچ دغدغه ای 
در زمینه عملکرد او در سپاه استان قم 

ندارم.
وی با بیان اینکه راه سپاه امام علی 
رشد  به  رو  قم  استان  ابیطالب)ع(  بن 
است ادامه داد: فرمایشات مقام معظم 
هفته  هر  در  اساتید  توسط  رهبری 
برای پاسداران استان قم در دوره های 
عقیدتی سیاسی تبیین می شود و باید 
از بسیجیان استان به خصوص طلاب 

انقلابی تشکر کنم.
بن  علی  امام  سپاه  سابق  فرمانده 
ابیطالب)ع( استان قم افزود: هیچ راهی 
سپاه  و  اسلامی  نظام  حق  ادای  برای 
پاسداران جز تقدیم کردن خون در این 
عمرم  لحظه  آخرین  تا  نیست،  مسیر 
سربازی برای این نظام را وظیفه خودم 

می دانم.
مداحان  آیین،  این  در  همچنین   
امام  شهادت  در سوگ  )ع(  بیت  اهل 
و  کردند  سرایی  نوحه  حسین)ع( 
لبیک  ندای  و  ماتم  اشک  با  حاضران 
یا حسین )ع( فضای معنوی خاصی را 

رقم زدند.

با تقدیراز تلاش های سردار احمدی؛ 

سردار شاهچراغی فرمانده سپاه استان قم شد


